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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

Número 7 - Ano 2021.

ACTA

da sesión ORDINARIA,  en primeira  convocatoria,  celebrada  polo  Pleno do
Excmo. Concello de Lugo o día

27 de maio de 2021

Sendo as dez horas e catro minutos do día vinte e sete de maio de dous mil
vinte e un; baixo a presidencia da Excma. Sra. Alcaldesa, DONA LARA MÉNDEZ
LÓPEZ,  reúnense  por  medios  telemáticos  os  concelleiros  e  concelleiras  DON
RAMÓN  CARBALLO  PÁEZ;  DONA  MARÍA  CARMEN  LÓPEZ  SILVA;  DON
ANTONIO AMEIJIDE OSORIO; DONA BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA; DON
MANUEL  LÓPEZ  FERNÁNDEZ;  DONA  SAGRARIO  SÁNCHEZ  RAMIL;  DON
ÓSCAR  POY  FRANCO;  DON  JAVIER  VÁZQUEZ  PRADO;  DONA  MARÍA
CRISTINA ABADES MARTÍNEZ; DON MANUEL RAFAEL PÉREZ-PRADOS; DON
ÁLVARO  SANTOS  RAMOS,  Ilmo.  Tenente  de  Alcalde  Delegado  da  Área  de
Sostibilidade  Urbana;  DONA MERCEDES PAULA  ALVARELLOS FONDO,  Ilma.
Sra. Tenenta de Alcalde da Área de Gobernanza, Economía e Recursos Humanos;
DON MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ, Ilmo. Tenente de Alcalde Delegado da Área
de  Cohesión  Territorial;  DONA  ANA  MARÍA  GONZÁLEZ  ABELLEIRA,  Ilma.
Tenenta de Alcalde Delegada da Área de Cohesión e Dinamización Social; DON
MAURICIO VICTORIO REPETTO MORBAN, Concelleiro Delegado de Xuventude e
Deportes; DONA MARÍA OLGA LÓPEZ RACAMONDE, Concelleira Delegada de
Benestar  Social,  Inclusión  e  Persoas Maiores;  DONA SILVIA ALONSO PÉREZ,
Concelleira Delegada de Muller e Igualdade; DON RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ,
Ilmo. Tenente de Alcalde Delegado da Área Mobilidade e Infraestruturas Urbanas;
DONA TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN, Ilma. Tenenta de Alcalde Delegada
da Área de Cultura, Turismo e Promoción da Lingua; DON ALEXANDRE PENAS
ROIBÁS,  Concelleiro  Delegado  de  Infraestruturas  Urbanas;  DONA  MARÍA
CRISTINA  LÓPEZ  FERNÁNDEZ,  Ilma.  Tenenta  de  Alcalde  da  Área  de
Participación  e  Servizos  para  a  Veciñanza;  DON  FELIPE  RIVAS  JORGE,
Concelleiro  Delegado de Educación e Difusión do Coñecemento;  DONA MARÍA
OLGA LOUZAO ALDARIZ  e  DON JUAN MANUEL VIDAL-PARDO  GARCÍA,  co
obxecto  de  celebrar  sesión  ordinaria  do  Excmo.  Concello  Pleno,  en  primeira
convocatoria, conforme á correspondente orde do día.

Para os efectos de votación, faise constar que a Corporación municipal está
formada por vinte e cinco concelleiros de feito e de dereito, incluída a presidenta.

Dá  fe  do  acto  o  Secretario  Xeral  do  Pleno,  don  Rafael  José  del  Barrio
Berbel,  e  está  presente  o  Interventor  Xeral  Municipal  don  Manuel  Vázquez
Fernández.
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A presente sesión foi convoda por resolución da Alcaldía de data 21 de maio
de 2021 e  notificada por  Secretaría aos membros da Corporación conforme ao
seguinte ORDE DO DÍA:

1/70 APROBACIÓN DA ACTAS CORRESPONDENTES ÁS SESIÓNS DO EXCMO.
CONCELLO PLENO, CELEBRADAS OS DÍAS  DE 25 DE MARZO (ORDINARIA),
15 DE ABRIL (EXTRAORDINARIA)  E 29 DE ABRIL (ORDINARIA) DO PRESENTE
ANO 2021.

A) PARTE RESOLUTIVA

INTERVENCIÓN

2/71  APROBACIÓN  DO  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITO
NÚMERO 9/2021, CON REPARO DE LEGALIDADE 28/2021. FACTURAS PLENO
MAIO 2021

3/72  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITO  NÚMERO  10/2021.
FACTURAS E SUBVENCIÓNS. FACTURAS MAIO 2021.

FACENDA LOCAL

4/73  CORRECCIÓN  DO  ERRO  PADECIDO  NO  ACORDO  ADOPTADO  POLO
EXCMO. CONCELLO PLENO NA SESIÓN CELEBRADA O DÍA 29 DE OUTUBRO
DE  2020  RELATIVO  Á  APROBACIÓN  DA  MODIFICACIÓN  DA  ORDENANZA
FISCAL 105, REGULADORA DAS TAXAS POLOS SERVIZOS DE PREVENCIÓN
E  EXTINCIÓN  DE  INCENDIOS,  PREVENCIÓN  DE  RUÍNAS,  DERRIBAS,
SALVAMENTOS E OUTROS ANÁLOGOS.

5/74 SOLICITUDE DE DECLARACIÓN DE ESPECIAL INTERESE OU UTILIDADE
MUNICIPAL DA CONSTRUCCIÓN DE ALMACÉN AGRÍCOLA EN BIRGIGUEIRA
(SAN XOÁN DO CAMPO).

PLANEAMENTO

6/75  ESTUDIO  DE  DETALLE  DE  AGREGACIÓN  DAS  PARCELAS  13-14  DO
QUINTEIRO  1206  (PRAZA  MAIOR  Nº  4  E  5)  DO  PLAN  ESPECIAL  DE
PROTECCIÓN,  REHABILITACIÓN  E  REFORMA  INTERIOR  DO  RECINTO
AMURALLADO  DE  LUGO  E  A  SÚA  ZONA  DE  INFLUENCIA  (PEPRI).
ADAPTACIÓN ÁS NORMAS TÉCNICAS DE PLANEAMENTO URBANÍSTICO DE
GALICIA APROBADAS POLA ORDE DA CONSELLERÍA DE MEDIO AMBIENTE,
TERRITORIO E VIVENDA DE DATA DO 10 DE OUTUBRO DE 2019 (DOG Nº 224,
DO 25 DE NOVEMBRO DE 2019).
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7/76 ESTUDIO DE DETALLE PARA A ORDENACIÓN DA PARCELA “E.1.2” DO
VIAL  H  DO  PARQUE  EMPRESARIAL  “AS  GÁNDARAS”.  ADAPTACIÓN  ÁS
NORMAS  TÉCNICAS  DE  PLANEAMENTO  URBANÍSTICO  DE  GALICIA
APROBADAS  POLA  ORDE  DA  CONSELLERÍA  DE  MEDIO  AMBIENTE,
TERRITORIO E VIVENDA DE DATA DO 10 DE OUTUBRO DE 2019 (DOG Nº 224,
DO 25 DE NOVEMBRO DE 2019).

8/77 ESTUDIO DE DETALLE PARA A ORDENACIÓN DA PARCELA “E.1.3” DO
VIAL  H  DO  PARQUE  EMPRESARIAL  “AS  GÁNDARAS”.  ADAPTACIÓN  ÁS
NORMAS  TÉCNICAS  DE  PLANEAMENTO  URBANÍSTICO  DE  GALICIA
APROBADAS  POLA  ORDE  DA  CONSELLERÍA  DE  MEDIO  AMBIENTE,
TERRITORIO E VIVENDA DE DATA DO 10 DE OUTUBRO DE 2019 (DOG Nº 224,
DO 25 DE NOVEMBRO DE 2019).

9/78 CRITERIO INTERPRETATIVO EN RELACIÓN COA RASANTE A TER EN
CONTA  NAS  CONSTRUCIÓNS  EN  LADEIRA  NOS  PLANS  PARCIAIS
APROBADOS E INCORPORADOS AO PXOM (UZPIS).

PROPOSICIÓNS

10/79  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  BLOQUE  NACIONALISTA
GALEGO,  NÚMERO  141/2021  DE REXISTRO  DE PLENO,  PARA  INSTAR DA
XUNTA DE GALICIA A ADOPCIÓN DE DIVERSAS MEDIDAS EN RELACIÓN CO
SECTOR EÓLICO. 

11/80  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  BLOQUE  NACIONALISTA
GALEGO,  NÚMERO  170/2021  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  AMOSAR  A
ROTUNDA OPOSICIÓN DO CONCELLO DE LUGO Á INTENCIÓN DO GOBERNO
CENTRAL  DE  ESTABLECER  PEAXES  NAS  AUTOVÍAS  DE  TITULARIDADE
ESTATAL. 

12/81  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DE  CIUDADANOS  LUGO,
NÚMERO 171/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA A ELABORACIÓN DUN
PLAN MUNICIPAL PARA A PREVENCIÓN DO SUICIDIO E DE ATENCIÓN AO
SUPERVIVENTE EN LUGO. 

13/82  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DE  CIUDADANOS  LUGO,
NÚMERO NÚMERO 172/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA CREAR UNHA
REDE DE VOLUNTARIADO MUNICIPAL. 

14/83  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  173/2021  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  DEMANDAR  AO
GOBERNO CENTRAL QUE SITÚE DE NOVO OS PROXECTOS DE LUGO ENTRE
AS SÚAS ACCIÓNS PRIORITARIAS E URXENTES. 
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15/84  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 174/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA INSTAR AO GOBERNO DE
ESPAÑA A ANULAR AS SUBAS DE IMPOSTOS QUE ENTRARON EN VIGOR EN
2021  E  A  NON POÑER EN MARCHA  OS AUMENTOS E NOVOS TRIBUTOS
INCLUÍDOS  NO  PLAN  DE  RECUPERACIÓN,  TRANSFORMACIÓN  E
RESILIENCIA ENVIADO A BRUSELAS. 

16/85  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  175/2021  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  DEFENSA  DO  SERVIZO
PÚBLICO DE CORREOS. 

17/86  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 178/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA PROMOVER HÁBITOS DE
VIDA  SAUDABLES  NO  MUNICIPIO  DE  LUGO  EN  COLABORACIÓN  COS
SECTORES IMPLICADOS. 

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

ACTAS E GOBERNO

18/87  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS  QUE OBRAN NO SERVIZO  DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 16 DE ABRIL DE 2021, RECOLLIDOS NO
LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS. 

INTERVENCIÓN

19/88  DACIÓN  DE  CONTA  DA  SITUACIÓN  ECONÓMICA  DO  PRIMEIRO
TRIMESTRE DE 2021.

20/89 DACIÓN DE CONTA DO PLAN DE ACCIÓN 2021.

TESOURERÍA

21/90  DACIÓN  DE  CONTA  INFORME  MOROSIDADE  PRIMEIRO  TRIMESTRE
2021.

PERSOAL

22/91  DACIÓN  DE  CONTA  DOS  DECRETOS  DA  ALCALDÍA  NÚMEROS
2554/2021 E 2900/2021, DE LEVANTAMENTO DE REPARO POLO ABOAMENTO
DOS SERVIZOS EXTRAORDINARIOS DA POLICÍA LOCAL DURANTE O MES DE
XANEIRO  DE  2021,  E  2971/2021,  DE  LEVANTAMENTO  DE  REPARO  POLO
ABOAMENTO  DOS  SERVIZOS  EXTRAORDINARIOS  DO  PERSOAL  DO
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POLIDEPORTIVO MUNICIPAL “O POMBAL” DURANTE O MES DE MARZO DE
2021.

ROGOS E PREGUNTAS

Aberto o acto pola Presidencia e da súa orde,  éntrase seguidamente no
exame da orde do día, e adóptanse, en relación con ela, os seguintes ACORDOS:

1/70  APROBACIÓN  DAS  ACTAS  CORRESPONDENTES  ÁS  SESIÓNS
CELEBRADAS POLO EXCMO. CONCELLO PLENO OS DÍAS 25 DE MARZO
(ORDINARIA), 15 DE ABRIL EXTRAORDINARIA) E 29 DE ABRIL (ORDINARIA)
DO PRESENTE ANO 2021.-

Vista a proposta da Secretaría, do 21 de maio de 2021, do seguinte teor:

“O Excmo. Concello Pleno  os pasados días 25 de marzo, 15 de abril e 29 de abril
celebrou  as  súas  sesións,  ordinarias  e  extraordinaria,  das  que  se  levantou  a
correspondente acta que, unha vez transcritas as intervencións producidas, foron
asinadas  polo  Secretario  Xeral  do  Pleno  e  pola  Alcaldesa  Presidenta  da
Corporación.
Por todo o exposto, proponse a adopción dos seguintes acordos:
Aprobar  as actas correspondentes  ás sesións celebradas polo  Excmo.  Concello
Pleno os días 25 de marzo (ORDINARIA), 15 de abril (EXTRAORDINARIA) e 29 de
abril (ORDINARIA) do presente ano 2021.”

Sometido o asunto a votación, acadáronse os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 25 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

Aprobar  as  actas  correspondentes  ás  sesións  celebradas  polo  Excmo.
Concello  Pleno  os  días  25  de  marzo  (ORDINARIA),  15  de  abril
(EXTRAORDINARIA) e 29 de abril (ORDINARIA) do presente ano 2021.

A) PARTE RESOLUTIVA
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INTERVENCIÓN

2/71  APROBACIÓN  DO  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITO
NÚMERO  9/2021,  CON  REPARO  DE  LEGALIDADE  28/2021.  FACTURAS
PLENO MAIO 2021.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-  PROPOSTA  DA  EXCMA.  SRA.  ALCALDESA,  do  18  de  maio  de  2021,  do
seguinte teor literal:

“Asunto: Tramitación Aprobación de Facturas
Fase do Gasto: Recoñecemento da obriga  Fase O)
Reparo Núm 28-2021: Art 216.2 c) Recoñecemento extraxudicial 9-2021
IMPORTE TOTAL: 20.018,28 €
IMPORTE BASE IMPOÑIBLE FACTURAS: 16.630,81 €
IVE DE CARÁCTER NON DEDUCIBLE: 3.387,47 €
IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 0 €
IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2021: 20.018,28 €

Durante  o  presente  exercicio  remitíronse  por  parte  de  diversos  Servizos
Municipais  ao departamento  de Contabilidade  Municipal,  facturas devengadas e
executadas  en  exercicios  anteriores,  que  non  foron  imputadas  ao  respectivo
orzamento, por importe total de 20.018,28€

No presente exercicio procedeuse á verificación da existencia dos informes
de  conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da Contabilidade Municipal. 

Considerando  a  conformidade  prestada  polos  responsables  técnicos
municipais,  así  como  polos  titulares  das  concellerías  delegadas  de  Área  ás
mencionadas  facturas  corroborando  así  a  efectiva  execución  dos  servizos  e
subministracións.

Considerando igualmente a imputación orzamentaria das facturas con cargo
ao estado de consignacións orzamentarias incluída no Orzamento corporativo para
o  exercicio  2021,  xuntándose as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da
Contabilidade  Municipal  indicativas  das referencias  dos mandamentos  contables
RC  asinados  pola  Tesoureira  Municipal  como  responsable  da  Contabilidade
Municipal,  acreditativos  da existencia  de crédito dispoñible,  por  importe total  de
20.018,28  € (contía  imputable  ao  orzamento:  20.018,28  €)  nas  respectivas
aplicacións presupostarias de imputación relacionadas, sen que tal  circunstancia
supoña  ningún  menoscabo  na  prestación  dos  servizos  de  natureza  básica  e
esencial, asumindo como responsable da xestión orzamentaria que a imputación
dos gastos relacionados con cargo aos créditos do orzamento vixente non causará
ningún  prexuízo  nin  limitación  ningunha  para  a  realización  das  atencións  do
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exercizo corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sen minoración da
calidade dos servizos e con coherencia respecto dos obxectivos de estabilidade
orzamentaria e regra de gasto.

Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos en beneficio dos intereses
xerais,  e atendendo á conformidade prestada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  xeral  municipal  Ref
2021/774, de data 14.05.2021 relativo ao expediente de administrativo extraxudicial
de créditos 9-2021 reparo 28-2021, coas consideracións nel contidas, así como o
mantemento da discrepancia asinado pola Tenenta de Alcaldesa delegada da Área
de  Gobernanza:  Economía  e  Recursos  Humanos  o  15.05.2021  e  o  decreto  de
levantamento de reparo nº  4051/2021 de 18.05.2021,  esta Alcaldía  no uso das
atribucións conferidas propón ao Pleno a adopción do acordo correspondente á
seguinte:
PROPOSTA DE ACORDO
De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 20.018,28 €:

COD_FACT
PROVEEDO

R NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED
IVE_NON_D

ED TOTAL

82766

PEREIRA*G
ALLEGO,JO
SE
MANUEL_33
314379Y 3 24/11/2020

INSTALACIO
N  E
ILUMINACIO
N  DESP
ACHOS
CASA
CONSISTOR
IAL---    93301.63200

2021000264
87 16.130,81 0,00 3.387,47 19.518,28

R02791/21

ASOCIACIO
N  SENIOR
DE
TELEFONIC
A  DE LUGO
_G27373182 1/20 20/10/2020

actuacion
grupo
biouteiro no s
an  froilan
2020    33801.22699

2021000335
91 500,00 0,00 0,00 500,00

TOTAL 16.630,81 0,00 3.387,47 20.018,28”

2.- DITAME FAVORABLE DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA
DE ALCALDÍA E GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, emitido
na sesión celebrada o día 21 de maio de 2021.
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Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 2 do Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo.
- Abstencións: 10 do Grupo Municipal do Partido Popular.

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno, por maioría absoluta,
ACORDA:

De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril,  aprobar  a  habilitación  de  crédito  así  como  a  aprobación  da  autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 20.018,28 €:

COD_FACT
PROVEEDO

R NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED
IVE_NON_D

ED TOTAL

82766

PEREIRA*G
ALLEGO,JO
SE
MANUEL_33
314379Y 3 24/11/2020

INSTALACIO
N  E
ILUMINACIO
N  DESP
ACHOS
CASA
CONSISTOR
IAL---    93301.63200

2021000264
87 16.130,81 0,00 3.387,47 19.518,28

R02791/21

ASOCIACIO
N  SENIOR
DE
TELEFONIC
A DE LUGO
_G27373182 1/20 20/10/2020

actuacion
grupo
biouteiro no s
an  froilan
2020    33801.22699

2021000335
91 500,00 0,00 0,00 500,00

TOTAL 16.630,81 0,00 3.387,47 20.018,28”

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: ...  tal  e  como se acordou na Xunta  de Portavoces,
procedemos a facer un debate conxunto dos puntos 2 e 3. E, polo tanto, ten a
palabra a concelleira e portavoz do Goberno de Economía, a señora Alvarellos. 
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas, señora alcaldesa;
bos días a todos e a todas. 

Elévanse a Pleno para ser recoñecidas extraxudicialmente nesta ocasión 23
facturas, sendo que practicamente a totalidade delas pertencen ao exercicio do ano
2020.  Dúas  son  as  razóns  que  determinaron  que  estas  facturas  non  foran
tramitadas no seu exercicio correspondente: que a factura non se presentara polo
provedor  no  exercicio  que  correspondía,  e  neste  caso  atópanse  sete  delas.  O
acredor coa súa demora na presentación provoca o retraso na tramitación axeitada.
Poño como exemplo de entre estas sete facturas, unha que aparece do Arquivo
Municipal polo arranxo dunha porta. Os traballos foron prestados en xuño do ano
2020, aínda que a factura foi recibida neste Concello o 18 de marzo deste ano e
asinada polo servizo o 8 de abril; é dicir, tan só dúas semanas máis tarde. Este é un
simple  exemplo  das  7  facturas,  no  que  se  demostra  que  é  a  inactividade  do
provedor o que provoca o pago fóra do exercicio correspondente, por máis que lles
sorprenda a moitos de vostedes, pero é unha cousa corrente. 

A segunda razón é que a factura se presente no exercicio correspondente
por  parte  do  provedor,  pero  que  os  servizos  se  retrasen  a  asignar  pola  súa
dificultade  na  conformación.  Neste  caso  atópanse  a  totalidade  das  facturas  de
consumos e subministros que se recollen neste recoñecemento. Poño por exemplo
as facturas de Régsiti,  que é o consumo eléctrico  ou gas natural.  Todas estas
facturas,  este  tipo  de  facturas,  que  son  do  servizo  de  enxeñaría,  é  onde  se
producen máis retrasos na conformación polos técnicos correspondentes, situación
esta que,  aínda que se mellorou  substancialmente,  segue sendo  onde máis  se
acumulan os retrasos. 

O que si  quero poñer  de manifesto é a mellora substancial  que se está
vendo dende fai  varios meses tanto no número de facturas que veñen a Pleno
como o tempo da súa tramitación, que en xeral, e salvo a salvedade que xa dixen,
os diferentes servizos xestores tardan xa moi pouco en conformalas, non chegando
nin aos 30 días practicamente a totalidade delas. 

En todo caso,  para solventar  estes problemas e erros,  estase levando o
control de seguimento da facturación como unha tarefa prioritaria deste Goberno, a
fin de que todas as facturas sexan pagadas aos nosos provedores o máis axiña
posible. Para elo é fundamental a laboura que están levando non só nos servizos,
senón a coordinación que se está a levar pola Tesourería Municipal de toda a área
económica, agás da Intervención, que evidentemente están a acadar os froitos que
se están perseguindo. 

E  tamén  quero  facer  fincapé  na  instrución  de  procedemento  para  a
tramitación de facturas, cuxa redacción se está a levar a cabo xa coordinadamente
entre Intervención e Tesouraría e que está incluída no Plan da Alcaldía que hoxe
traemos ao Pleno. 

Isto é o que estamos a facer:  simplificar  os procedementos, coordinar os
distintos servizos implicados, pois un dos obxectivos prioritarios que temos neste
Goberno nos anos complicados que estamos a pasar é que se pague o máis axiña
posible aos nosos provedores para que poidan ter liquidez. 
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
de Cidadáns. 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Moi bos días a todos e a todas. 
E  a  señora  Alvarellos,  pretendendo  ser  unha  boa  gobernanta  desta

Administración  local,  é  verdade  que  comezou  o  seu  cargo  como  concelleira
asumindo que había aspectos da xestión económica que tiñan que ser corrixidos, e
así  se  comprometeu  neste  Pleno  en  varias  ocasións.  Levamos  dous  anos  de
mandato  e  xa  podemos  comprobar  que  en  todos  estes  meses  os  reparos  de
legalidade,  que é unha das irregularidades máis flagrantes desta Administración,
seguen inaugurando os debates plenarios. E seguimos escoitando escusas de mal
pagador, e nunca mellor dito, pois mes a mes. Este xa é o número 28 deste ano, e
menos mal que é un procedemento excepcional e hoxe a señora Alvarellos fálanos
de que se debe ao retraso dos provedores  en remitir  as  facturas.  Pode  ser,  e
ninguén  dubida  que  iso  sería  unha  excepcionalidade,  pero  que  levemos  anos
pagando ducias de millóns de euros en facturas con reparos de legalidade pois
agora xa non cola. 

Aínda non foron quen de poñer ao día todos os contratos caducados e os
máis importantes, como son o do lixo ou da auga pois seguen atragantándoselle, a
pesar de que levan moitos anos en situación irregular. Contratos que neste novo
mandato,  en  lugar  de  poñer  en  marcha  os  expedientes  de  remunicipalización
pendentes,  pois  deciden  incrementalos  externalizando  cada  vez  máis  servizos.
Agora xa se entende iso que nos di Lara Méndez acerca de que quere facer do
Concello  unha  empresa  de  servizos  excelentes  para  o  cidadán,  e  redáctao  en
cursiva por se acaso. Isto di a señora alcaldesa no seu Plan de acción, segunda
parte,  do que dá conta  tamén neste  Pleno,  que titula  exactamente  igual  que o
anterior  porque  pouco  ou  nada  se  avanzou  na  solución  dos  incumprimentos,
debilidades, deficiencias ou erros existentes. Porque, segundo explica, a crise do
COVID  retrasou  todos  os  seus  plans.  Desde  que  vostede  é  alcaldesa,  señora
Méndez,  sempre tratou de atopar a escusa perfecta por non cumprir  coas súas
obrigas.  Por  exemplo,  e  vamos  a  recordar,  a  falta  de  persoal  que  impedía  un
funcionamento  normal  desta  Administración  era  culpa  da  leis  maquiavélicas  do
señor  Montoro,  aínda que debía ser  tamén o que lle  impedía sacar  adiante  as
ofertas de emprego público. E agora a pandemia está a facer que todo se retrase.
Ata debe de ser a causa de que só no primeiro trimestre de 2021 dos investimentos
previstos executara só un 2,7%. 

A señora Alvarellos xa sabe perfectamente cal é a opinión do noso grupo
municipal acerca da xestión económica desta Administración,  que segue a estar
todavía  a  anos  luz  de  ser  unha  entidade  eficaz,  eficiente  e  cumpridora  coa
legalidade  vixente,  tal  e  como  vostedes  mesmos  recoñecen.  Agora  poñen  por
escrito o que desde Ciudadanos levamos anos denunciando, pero como con algo
hai que consolarse polo menos pois xa o recoñecen, e algo é algo. 
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, e quenda agora para a portavoz
do Partido Popular. 

- MARÍA CRISTINA ABADES MARTÍNEZ: Bo día.
Hoxe e para non perder a costume, tráennos ao Pleno facturas que non se

axustan aos trámites legais. O primeiro recoñecemento por importe de 20.000 euros
conta ademais con reparo do interventor. Aquí figuran facturas do San Froilán, e
unha da iluminación dos despachos da casa consistorial;  nin as instalacións da
casa consistorial saben xestionar conforme a legalidade. 

E, señor Arroxo, recórdolle que vostedes votan a favor dos recoñecementos
e aproban  facturas  das  súas concellarías  con  reparos  de legalidade.  Ás  veces
parece que só están no Goberno para saír nos titulares. É certo que a propaganda
dáselles moi ben, pero, se vostedes non votaran a favor, estas prácticas ilegais non
se aprobarían. 

No  segundo  recoñecemento  figuran  facturas  outra  vez  do  San  Froilán,
facturas  de  electricidade  e  facturas  de  pequenos  provedores,  algunhas  do  ano
2019. Señora Méndez, hai que pagar aos provedores en prazo, non son tempos
para deberlles cartos aos autónomos, ás empresas e ás familias. 

E neste segundo recoñecemento figuran tamén dúas subvencións do ano
2019 a entidades sociais, concretamente á Asociación Pinchacarneiros, por importe
de 1.379 €, e á Asociación Lucense de Esclerose Múltiple, de 2.500 €. Recórdolles
que  as  entidades  sociais  de  Lugo  levan  realizando  unha  labor  extraordinaria
durante a pandemia e necesitan recursos para continuar cos seus programas. A
vostedes parece que isto non lles importa, demostrárono deixándoas fóra do Plan
Reanima I. Nestes momentos tan difíciles, nun contexto sen precedentes, deberían
aboar  estas  facturas  con  axilidade  e  non  tardar  dous  anos  en  tramitar  estas
subvencións. 

Neste  Pleno  tamén  dan  conta  do  informe  de  morosidade  do  primeiro
trimestre,  e  os  datos  que  del  se  desprenden  non son nada alentadores.  Neste
informe constatamos como o período medio de pago pendente se dispara ata os
176 días, tal e como di o informe, non 14 como falan vostedes na prensa, 176 días.
O  informe  de  morosidade  é  demoledor,  un  documento  que  deixa  datos  tan
alarmantes como que no primeiro trimestre de 2021 pagaron o  42%...  (non se
escoita) ... por iso sorprende que manteñan esta situación de impagos pese a que
o  Concello  de  Lugo  ten  nas  contas  bancarias  33  millóns  de  euros.  Nestes
momentos de pandemia deben 6,7 millóns de euros aos autónomos e pequenos
empresarios de Lugo. Moitas persoas están perdendo o seu traballo e as previsións
de  futuro  non  son  nada  optimistas.  Non  esquezan  que  é  responsabilidade  das
administracións públicas pagar en prazo aos provedores. 

E dende  o Partido  Popular  lamentamos a  política  continuísta en materia
económica deste bigoberno cunha concelleira máis pendente de twittear en contra
do Club Fluvial e do Progreso que de pagar o que se debe. Levamos ademais anos
denunciando os contratos millonarios caducados, e pleno tras pleno contéstannos
que están nelo, pero todo segue igual.  Ás veces penso que non teñen intención
de... 
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-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  boas,  finalizou  o  seu  tempo.  Pois  iniciamos  a
segunda quenda. Quenda agora para a portavoz do Goberno, a señora Alvarellos.
 
- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas, señora alcaldesa. 

Mire, señora Abades, saín na prensa como foi o día 17 de maio, o 17 é o
último, e, señor Carballo,  vostede mesmo neste acto a dicir  que o Concello non
paga as facturas pese a ter nas contas 33 millóns de euros, a min particularmente
prodúceme sonroxo e, perdoando, certa vergoña allea. Ou cre vostede que isto é
un mercado, unha feira que se pode pagar sen tramitación, sen conformación de
facturas,  polos servizos correspondentes e obviando toda a tramitación legal? É
dicir, pagamos e punto, temos 33 millóns e saímos a pagar. 

Vostedes, ambos os dous, son funcionarios públicos dende hai moitos anos,
e ese descoñecemento é que a min me sorprende e dáme vergoña. O certo é que,
segundo o informe de morosidade do primeiro trimestre deste ano, o documento
constata que, se o comparamos co primeiro trimestre do ano pasado, do mesmo
período do ano pasado, pasamos a pagar en prazo do 65% das facturas ao 76,47%
das  facturas,  un  incremento  de  case  o  12%,  o  que  demostra  unha  mellora
cuantitativa. 

O mesmo podo dicirlle respecto ao período medio de pago estimado, así
como ao período medio de pago a provedores, que está actualmente na media de
14 días, aínda que parece que non entenden a diferenza entre un e outro, pero
claramente  ambos  os  dous  están  por  debaixo  do  límite  máximo  establecido
legalmente. 

E respecto aos contratos, señora Louzao, podo dicir o mesmo. Había moitos
contratos que perderan a súa vixencia? Certo, pero, como xa lles expliquei e lles
informei na última Comisión de Contas, cada vez son menos; pero, pese á mellora
substancial... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Finalizou o seu tempo. Quenda
agora para a portavoz de Cidadáns. 

-  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ: Home,  señora  Alvarellos,  non  pretenderá  que
teñamos que darlle as grazas por licitar os contratos. É que xa non tiñan que estar
caducados nin pagar as facturas de contratos caducados, había que telos en vigor,
que  iso  é  xestión  económica  eficaz  e  eficiente  e  a  responsabilidade  dunha
gobernanta  desta  Administración,  como vostede  se chama a  si  mesma.  Entón,
home, é que, mire, a peor xa non se podía ir. Esta Administracións levaba catro
anos que xa a peor non podía ir. Que algo estean sacando adiante, home, é que só
faltaría,  é  que  é  a  súa  responsabilidade,  pero  seguimos  pagando  facturas  con
reparo, iso existe e non se pode negar, e non é que os provedores entreguen mal
as  facturas,  porque  iso  sería  unha  excepcionalidade;  van  28  expedientes
extraxudiciais de crédito este ano. Cántos millóns de euros pagamos o ano pasado,
ducias de millóns de euros con facturas con reparo de legalidade. 
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Polo tanto, existe un problema que vostede non está a solucionar e segue
sendo un punto que inaugura pleno tras pleno, ano tras ano. E, polo tanto, non
pode dicir nin pode presumir de que está facendo as cousas ben. Esta polo menos
non a está facendo ben.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, e quenda agora para a portavoz
do Partido Popular. 

- MARÍA CRISTINA ABADES MARTÍNEZ: A nefasta planificación económica da
señora Méndez e do señor Arroxo constátase no pago das facturas con reparos de
legalidade, como hoxe nos traen a Pleno. Recórdolles que no ano 2020 o Concello
de  Lugo  tivo  o  récord  histórico  de  pagar  44  millóns  de  euros  con  reparos  de
legalidade, é dicir, a metade dos pagos deste bigoberno fixéronse á marxe da lei. E,
como isto lles parece pouco, agora queren superarse, queren que os ingresos do
Concello de Lugo se fagan tamén á marxe da lei. 

En  febreiro  denunciamos  que  o  PSOE  e  o  BNG  decidiron  privatizar  a
inspección  dos  tributos.  Este  bigoberno,  que  se  di  de  esquerdas,  está
desmantelando  todos  os  servizos  públicos  do  Concello  de  Lugo,  ata  os  que
implican  exercicio  de  autoridade.  Recórdolles  que  o  Tribunal  Supremo  nunha
sentenza recente de 2020 deixa claros os límites da externalización dos servizos e
di  que  a  tramitación  está  reservada  aos  funcionarios.  Os  procedementos
administrativos –a inspección dos tributos é un deles– teñen que tramitarse por
funcionarios públicos e, se vostedes privatizan este servizo, todas as actuacións
levadas a cabo por persoal externo ao Concello serán nulos de pleno dereito e, polo
tanto, serán todas as resolucións que se diten. 

Ademais, van deixar en mans de empresas privadas o acceso a datos moi
sensibles dos cidadáns que deberían estar só en mans de traballadores públicos.
Nin  ao  Tribunal  Supremo  fan  caso  este  bigoberno,  con  ademais  o  seu  afán
privatizador dos servizos do Concello.  Seguen cometendo os mesmos erros ano
tras ano, levan dous anos no Goberno e todo segue igual ou, se cabe, peor, xa que
agora son dous gobernos, dobre gasto en publicidade e propaganda e dobre gasto
para os veciños do Concello de Lugo. Déixense de liortas... 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas grazas.  Pois  última quenda  para  a
portavoz do Goberno, a señora Alvarellos, 30 segundos. 

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Grazas, señora alcaldesa. 
Mire o que é triste triste é que, tras dous anos, non distinga vostede os conceptos
do período de pago e prazo de morosidade e, se os distingue, estaos utilizandode
maneira torticeira, que é moito peor, moito peor. 

Recórdolles  unha  vez  máis  que  Lugo,  por  máis  que  vostedes  traten  de
convencer e convencerse, non é un Concello moroso nin moitísimo menos, e os
datos aválannos. Facer oposición coa mentira é propio dunha mala oposición. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Procedemos entón á votación. 
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3/72  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITO  NÚMERO  10/2021.
FACTURAS E SUBVENCIÓNS. FACTURAS MAIO 2021.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-  PROPOSTA  DA  EXCMA.  SRA.  ALCALDESA,  do  18  de  maio  de  2021,  do
seguinte teor literal:

“IMPORTE FACTURAS: 33.480,66 €
IMPORTE BASE IMPOÑIBLE FACTURAS: 29.405,50 €
IVE DE CARÁCTER NON DEDUCIBLE: 3.638,13 €
IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 437,03 €
IMPORTE XUSTIFICACIÓN 2019 SUBVENCIÓNS: 3.889,50 €
IMPORTE TOTAL: 37.370,16
IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2021: 36.933,13 €

Durante  o  presente  exercicio  remitíronse  por  parte  de  diversos  Servizos
Municipais  ao departamento  de Contabilidade  Municipal,  facturas devengadas e
executadas  en  exercicios  anteriores,  que  non  foron  imputadas  ao  respectivo
orzamento,  así  como  varios  expedientes  de  concesións  de  subvencións
correspondentes  a  xustificacións  de  subvencións  correspondentes  ao  exercicio
económico 2019 por importe total de 37.370,16 €.

No presente exercicio procedeuse á verificación da existencia dos informes
de  conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da Contabilidade Municipal. 

Considerando  a  conformidade  prestada  polos  responsables  técnicos
municipais,  así  como  polos  titulares  das  concellerías  delegadas  de  Área  ás
mencionadas  facturas  corroborando  así  a  efectiva  execución  dos  servizos  e
subministracións e ás concesións de subvencións procedentes do Servizo Servizos
Sociais.

Considerando  igualmente  a imputación orzamentaria das facturas  e das
xustificacións de subvencións do exercicio 2019 de Servizos Sociais con cargo ao
estado de consignacións orzamentarias incluída no Orzamento corporativo para o
exercicio  2021,  xuntándose as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da
Contabilidade  Municipal  indicativas  das referencias  dos mandamentos  contables
RC  asinados  pola  Tesoureira  Municipal  como  responsable  da  Contabilidade
Municipal,  acreditativos  da existencia  de crédito dispoñible,  por  importe total  de
37.370,16  € (contía  imputable  ao  orzamento:  36.933,13 €)  nas  respectivas
aplicacións presupostarias de imputación relacionadas, sen que tal  circunstancia
supoña  ningún  menoscabo  na  prestación  dos  servizos  de  natureza  básica  e
esencial, asumindo como responsable da xestión orzamentaria que a imputación
dos gastos relacionados con cargo aos créditos do orzamento vixente non causará
ningún  prexuízo  nin  limitación  ningunha  para  a  realización  das  atencións  do
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ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac7761375139039434529.doc

Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

exercizo corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sen minoración da
calidade dos servizos e con coherencia respecto dos obxectivos de estabilidade
orzamentaria e regra de gasto.

Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos en beneficio dos intereses
xerais,  e atendendo á conformidade prestada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  xeral  municipal  Ref
2021/776, de data 14.05.2021 relativo ao expediente de administrativo extraxudicial
de créditos 10-2021, coas consideracións nel contidas, esta Alcaldía no uso das
atribucións conferidas propón ao Pleno a adopción do acordo correspondente á
seguinte:
PROPOSTA DE ACORDO
De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 37.370,16 €

COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED IVE_NON_DED TOTAL

77949 RUEIRO
CONSULTORA
SL_B27460302

001 1/4/2020 Dirección  de
obra  y
Coordinaci ón de
Seguridad  y
Salud  de  "“A
MPLIACIÓN  DE
LA  RED  DE
ABASTEC
IMIENTO  EN
SAAMASAS
(EXP. REF

16100.22799 202100025953 2.081,10 437,03 0,00 2.518,13

78267 REGSITI
COMERCIALIZA
DORA
REGULADA
SLU_B3970243
6

65005809357 27/4/2020 Potencia-
Consumo  (P1)
(209  kWh  x
0,048402
eur/kWh)-
Suplemento
Territorial  (*)-
Incremento  no
PVPC

93301.22100 202100026480 317,94 0,00 66,77 384,71
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COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED IVE_NON_DED TOTAL

78812 REGSITI
COMERCIALIZA
DORA
REGULADA
SLU_B3970243
6

65006022542 26/5/2020 Potencia-
Consumo  (P1)
(197  kWh  x
0,040812
eur/kWh)-
Suplemento
Territorial  (*)-
Incremento  no
PVPC

93301.22100 202100026480 290,62 0,00 61,03 351,65

79638 FERREIRO
SUMINISTROS
INDUSTRIALES
_B27257765

2020002065 15/6/2020 CANCAMO
HEMBRA  DIN-
582  M-16-TU
ERCA  AUTOB.
DIN  985  8.8  M-
16  Z  N-
ARANDELA  DIN
9021 M-16 ZN-  

17100.21300 202100031090 22,39 0,00 4,70 27,09

79715 ESPOMASA
POLIURETANO
S
SL_B15542806

629 24/7/2020 Mascarilla
(COVID-19)      

43120.22699 202100016471 8.500,00 0,00 0,00 8.500,00

79819 REGSITI
COMERCIALIZA
DORA
REGULADA
SLU_B3970243
6

65006313186 6/7/2020 Potencia-
Consumo  (P1)
(216  kWh  x
0,044994
eur/kWh)-
Suplemento
Territorial  (*)-
Incremento  no
PVPC

93301.22100 202100026480 323,21 0,00 67,87 391,08

79930 COMERCIAL
OSVANE
SL_B27198035

2204 9/4/2019 SEÑAL  VIAL
ACRILICA
BLANCA  25-
DISOLVENTE
C1000  25  L-
ROLLOS  E
MPAPELAR
50M/M-
RODILLO
FELPON
VERDE 22CM

15300.21000 202100028977 237,95 0,00 49,98 287,93

80345 REGSITI
COMERCIALIZA
DORA
REGULADA
SLU_B3970243
6

65006659302 19/8/2020 Potencia-
Consumo  (P1)
(203  kWh  x
0,051222
eur/kWh)-
Suplemento
Territorial  (*)-
Incremento  no
PVPC

93301.22100 202100026480 308,88 0,00 64,86 373,74
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COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED IVE_NON_DED TOTAL

80346 REGSITI
COMERCIALIZA
DORA
REGULADA
SLU_B3970243
6

65006668895 28/8/2020 Potencia-
Consumo  (P1)
(203  kWh  x
0,051172
eur/kWh)-
Suplemento
Territorial  (*)-
Incremento  no
PVPC

93301.22100 202100026480 311,53 0,00 65,42 376,95

80592 TRANSFORMA
CIONES
AGRARIAS
ISIDRO  HNOS
BLANCO
TRIGO_B27186
774

20200322 14/9/2020 AMPLIACION
DE LA RED DE
ABASTE
CIMIENTO  EN
SAAMASAS.-
CONCELLO  DE
LUGO.-
CERTIFICACIO
N:  LIQUI
DACION-
IMPORTE

15300.61100 202100027934 4.559,75 0,00 957,55 5.517,30

81040 FERNANDEZ*P
RIETO,IRENE_3
3539584H

7 3/10/2020 Elaboración
proxecto  praza
Sag  rado
Corazón---    

15300R61900 202100015126 4.957,80 0,00 1.041,14 5.998,94

82102 GAS  NATURAL
COMERCIALIZA
DORA  S
A_A61797536

PI20142000347
619

5/10/2020 TÉRMINO  FIJO-
IMPORTE
ALQUILER
UNIDAD
REMOTA--    

16520.22100 202100026488 1.551,82 0,00 325,88 1.877,70

82139 AXIOMA
ANALISIS
ESTADISTICOS
SL_B47645171

74 3/11/2020 Análises
estadísticos
mensuais   e
informes
socioeconómico
s,  l  aborais,
orzamentarios,
etc.Ap  licación
24103.22699  do
vixent

24103.22699 202100031220 250,00 0,00 52,50 302,50

82914 GAS  NATURAL
COMERCIALIZA
DORA  S
A_A61797536

PI20142000388
448

4/11/2020 TÉRMINO  FIJO-
IMPORTE
ALQUILER
UNIDAD
REMOTA--    

16520.22100 202100026488 1.383,31 0,00 290,50 1.673,81
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COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED IVE_NON_DED TOTAL

82915 REGSITI
COMERCIALIZA
DORA
REGULADA
SLU_B3970243
6

65007310487 19/11/2020 Potencia-
Consumo  (P1)
(203  kWh  x
0,059104
eur/kWh)-
Incremento   no
PVPC-Impuesto
Eléctrico(28 8,50
x  1,05113  x
4,864%)

93301.22100 202100026480 310,24 0,00 65,15 375,39

83963 SAICALU
SL_B27187350

03221 20/1/2021 OP.
MANTENIMIENT
O  Y
REPARACIOE
NES VARIAS---

15300.21000 202100026378 1.406,00 0,00 295,26 1.701,26

84318 CARBALLO*LO
PEZ,FERNAND
O_33545782Y

1 12/1/2021 BONO REGALO
CARNAVALES
PREMIAD  O
SEGUNDO
PREMIO
PARELLAS
ENTR  OICO
2020---  

33000.48101 202100033171 41,32 0,00 8,68 50,00

84860 VAZQUEZ*CAR
RICOBA,ENRIQ
UE_33805358G

647 18/3/2021 servicio  archivo-
APERTURA  DE
P  ORTA-FAC
CILINDRO  60
mm. F NIQ UEL
30x30  15
BLISTER-  

93301.21200 202100025954 58,67 0,00 12,32 70,99

84926 FERREIROS DE
MAZONOVO
SLL_B74463605

03FMS21 23/3/2021 FRAGUA
PARTICIPATIVA
ARDE LUCU S

33802.22609 202100033602 875,00 0,00 183,75 1.058,75

85096 RECAMBIOS
ELECTROAUTO
SL_B27475987

20 15/1/2019 BATERÍA  90
AMP.  800  AH  -
MATRÍ  CULA
9319  CZV-
CORREA  -
TALLER- -  

92005.21400 202100026019 117,97 0,00 24,77 142,74
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED IVE_NON_DED TOTAL

R11923/21 SON  DE  LUGO
AC_G27401611

AR01/26 28/3/2021 actuacion
arrytmia  no  san
froi lan 2020    

33801.22699 202100030728 1.500,00 0,00 0,00 1.500,00

TOTAL 29.405,50 437,03 3.638,13 33.480,66

Entidade Concepto Proxecto Servizo Aplicación RC Importe

ASOCIACIÓN
PINCHACARN
EIROS  G-
27494590.

Concurrencia
2019 Fase O

Obradoiro
Teatro

Servizos
Sociais

23179.48900 2387/2021 1.389,5 €

ASOCIACIÓN
LUCENSE  DE
ESCLEROSE
MÚLTIPLE.
G-27209535 

Nominativa
2019 Fase O

Actividades
destinadas  a
persoas
afectadas
de  esclerose
múltiple

Servizos
Sociais

23179.48900 26531/2021 2.500,00€

TOTAL 3.889,5€”

2.- DITAME DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA DE ALCALDÍA
E  GOBERNANZA:  ECONOMÍA  E  RECURSOS  HUMANOS,  emitido  na  sesión
celebrada o día 21 de maio de 2021.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 

Ciudadanos Lugo.
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno, por maioría absoluta,
ACORDA:

De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril,  aprobar  a  habilitación  de  crédito  así  como  a  aprobación  da  autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 37.370,16 €

COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED IVE_NON_DED TOTAL

77949 RUEIRO
CONSULTORA
SL_B27460302

001 1/4/2020 Dirección  de
obra  y
Coordinaci ón de
Seguridad  y
Salud  de  "“A
MPLIACIÓN  DE
LA  RED  DE
ABASTEC
IMIENTO  EN
SAAMASAS
(EXP. REF

16100.22799 202100025953 2.081,10 437,03 0,00 2.518,13

78267 REGSITI
COMERCIALIZA
DORA
REGULADA
SLU_B3970243
6

65005809357 27/4/2020 Potencia-
Consumo  (P1)
(209  kWh  x
0,048402
eur/kWh)-
Suplemento
Territorial  (*)-
Incremento  no
PVPC

93301.22100 202100026480 317,94 0,00 66,77 384,71

78812 REGSITI
COMERCIALIZA
DORA
REGULADA
SLU_B3970243
6

65006022542 26/5/2020 Potencia-
Consumo  (P1)
(197  kWh  x
0,040812
eur/kWh)-
Suplemento
Territorial  (*)-
Incremento  no
PVPC

93301.22100 202100026480 290,62 0,00 61,03 351,65

79638 FERREIRO
SUMINISTROS
INDUSTRIALES
_B27257765

2020002065 15/6/2020 CANCAMO
HEMBRA  DIN-
582  M-16-TU
ERCA  AUTOB.
DIN  985  8.8  M-
16  Z  N-
ARANDELA  DIN
9021 M-16 ZN-  

17100.21300 202100031090 22,39 0,00 4,70 27,09
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED IVE_NON_DED TOTAL

79715 ESPOMASA
POLIURETANO
S
SL_B15542806

629 24/7/2020 Mascarilla
(COVID-19)      

43120.22699 202100016471 8.500,00 0,00 0,00 8.500,00

79819 REGSITI
COMERCIALIZA
DORA
REGULADA
SLU_B3970243
6

65006313186 6/7/2020 Potencia-
Consumo  (P1)
(216  kWh  x
0,044994
eur/kWh)-
Suplemento
Territorial  (*)-
Incremento  no
PVPC

93301.22100 202100026480 323,21 0,00 67,87 391,08

79930 COMERCIAL
OSVANE
SL_B27198035

2204 9/4/2019 SEÑAL  VIAL
ACRILICA
BLANCA  25-
DISOLVENTE
C1000  25  L-
ROLLOS  E
MPAPELAR
50M/M-
RODILLO
FELPON
VERDE 22CM

15300.21000 202100028977 237,95 0,00 49,98 287,93

80345 REGSITI
COMERCIALIZA
DORA
REGULADA
SLU_B3970243
6

65006659302 19/8/2020 Potencia-
Consumo  (P1)
(203  kWh  x
0,051222
eur/kWh)-
Suplemento
Territorial  (*)-
Incremento  no
PVPC

93301.22100 202100026480 308,88 0,00 64,86 373,74

80346 REGSITI
COMERCIALIZA
DORA
REGULADA
SLU_B3970243
6

65006668895 28/8/2020 Potencia-
Consumo  (P1)
(203  kWh  x
0,051172
eur/kWh)-
Suplemento
Territorial  (*)-
Incremento  no
PVPC

93301.22100 202100026480 311,53 0,00 65,42 376,95

80592 TRANSFORMA
CIONES
AGRARIAS
ISIDRO  HNOS
BLANCO
TRIGO_B27186
774

20200322 14/9/2020 AMPLIACION
DE LA RED DE
ABASTE
CIMIENTO  EN
SAAMASAS.-
CONCELLO  DE
LUGO.-
CERTIFICACIO
N:  LIQUI
DACION-
IMPORTE

15300.61100 202100027934 4.559,75 0,00 957,55 5.517,30
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED IVE_NON_DED TOTAL

81040 FERNANDEZ*P
RIETO,IRENE_3
3539584H

7 3/10/2020 Elaboración
proxecto  praza
Sag  rado
Corazón---    

15300R61900 202100015126 4.957,80 0,00 1.041,14 5.998,94

82102 GAS  NATURAL
COMERCIALIZA
DORA  S
A_A61797536

PI20142000347
619

5/10/2020 TÉRMINO  FIJO-
IMPORTE
ALQUILER
UNIDAD
REMOTA--    

16520.22100 202100026488 1.551,82 0,00 325,88 1.877,70

82139 AXIOMA
ANALISIS
ESTADISTICOS
SL_B47645171

74 3/11/2020 Análises
estadísticos
mensuais   e
informes
socioeconómico
s,  l  aborais,
orzamentarios,
etc.Ap  licación
24103.22699  do
vixent

24103.22699 202100031220 250,00 0,00 52,50 302,50

82914 GAS  NATURAL
COMERCIALIZA
DORA  S
A_A61797536

PI20142000388
448

4/11/2020 TÉRMINO  FIJO-
IMPORTE
ALQUILER
UNIDAD
REMOTA--    

16520.22100 202100026488 1.383,31 0,00 290,50 1.673,81

82915 REGSITI
COMERCIALIZA
DORA
REGULADA
SLU_B3970243
6

65007310487 19/11/2020 Potencia-
Consumo  (P1)
(203  kWh  x
0,059104
eur/kWh)-
Incremento   no
PVPC-Impuesto
Eléctrico(28 8,50
x  1,05113  x
4,864%)

93301.22100 202100026480 310,24 0,00 65,15 375,39

83963 SAICALU
SL_B27187350

03221 20/1/2021 OP.
MANTENIMIENT
O  Y
REPARACIOE
NES VARIAS---

15300.21000 202100026378 1.406,00 0,00 295,26 1.701,26
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RBB/jch
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED IVE_NON_DED TOTAL

84318 CARBALLO*LO
PEZ,FERNAND
O_33545782Y

1 12/1/2021 BONO REGALO
CARNAVALES
PREMIAD  O
SEGUNDO
PREMIO
PARELLAS
ENTR  OICO
2020---  

33000.48101 202100033171 41,32 0,00 8,68 50,00

84860 VAZQUEZ*CAR
RICOBA,ENRIQ
UE_33805358G

647 18/3/2021 servicio  archivo-
APERTURA  DE
P  ORTA-FAC
CILINDRO  60
mm.  F NIQ UEL
30x30  15
BLISTER-  

93301.21200 202100025954 58,67 0,00 12,32 70,99

84926 FERREIROS DE
MAZONOVO
SLL_B74463605

03FMS21 23/3/2021 FRAGUA
PARTICIPATIVA
ARDE LUCU S

33802.22609 202100033602 875,00 0,00 183,75 1.058,75

85096 RECAMBIOS
ELECTROAUTO
SL_B27475987

20 15/1/2019 BATERÍA  90
AMP.  800  AH  -
MATRÍ  CULA
9319  CZV-
CORREA  -
TALLER- -  

92005.21400 202100026019 117,97 0,00 24,77 142,74

R11923/21 SON  DE  LUGO
AC_G27401611

AR01/26 28/3/2021 actuacion
arrytmia  no  san
froi lan 2020    

33801.22699 202100030728 1.500,00 0,00 0,00 1.500,00

TOTAL 29.405,50 437,03 3.638,13 33.480,66

Entidade Concepto Proxecto Servizo Aplicación RC Importe

23

C
V
D
:
 
G
D
q
A
a
N
8
1
o
d
t
O
7
z
s
v
7
l
p
D

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac7761375139039434529.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

ASOCIACIÓN
PINCHACARN
EIROS  G-
27494590.

Concurrencia
2019 Fase O

Obradoiro
Teatro

Servizos
Sociais

23179.48900 2387/2021 1.389,5 €

ASOCIACIÓN
LUCENSE  DE
ESCLEROSE
MÚLTIPLE.
G-27209535 

Nominativa
2019 Fase O

Actividades
destinadas  a
persoas
afectadas
de  esclerose
múltiple

Servizos
Sociais

23179.48900 26531/2021 2.500,00€

TOTAL 3.889,5€”

DELIBERACIÓN

Asunto debatido conxuntamente co asunto número 2/71. As intervencións
producidas figura ao pé do referido acordo.

FACENDA LOCAL

4/73  CORRECCIÓN DO  ERRO PADECIDO NO  ACORDO ADOPTADO  POLO
EXCMO.  CONCELLO  PLENO  NA  SESIÓN  CELEBRADA  O  DÍA  29  DE
OUTUBRO  DE  2020  RELATIVO  Á  APROBACIÓN  DA  MODIFICACIÓN  DA
ORDENANZA FISCAL 105, REGULADORA DAS TAXAS POLOS SERVIZOS DE
PREVENCIÓN  E  EXTINCIÓN  DE  INCENDIOS,  PREVENCIÓN  DE  RUÍNAS,
DERRIBAS, SALVAMENTOS E OUTROS ANÁLOGOS.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-  PROPOSTA  DA  TENENTA  DE  ALCALDESA  DELEGADA  DA  ÁREA  DE
GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, do 5 de maio de 2021, so
seguinte teor literal:

“Visto o informe de Facenda Local do 5 de maio de 2021, e ao amparo do
establecido no artigo 17.3 do Real decreto lexislativo 2/2004, do 5 de marzo, polo
que se aproba o texto refundido da Lei reguladora das facendas locais, proponse ó
Excmo. Concello Pleno a adopción dos seguintes acordos:

PRIMEIRO.- Corrixir o erro material padecido no acordo plenario do 29 de
outubro de 2020 no que se aprobou a modificación da ordenanza fiscal núm. 105,
reguladora  das  taxas  polos  servizos  de  prevención  e  extinción  de  incendios,
prevención de ruínas, derribas, salvamentos e outros análogos, de xeito que:

onde di: “valor hora, 2. Cabo 19,88 €”
debe dicir: “valor hora, 2. Cabo 29,88 €”
SEGUNDO.- Proceder á publicación da dita corrección no texto da devandita

ordenanza fiscal, mediante anuncio que se inserirá no Boletín Oficial da Provincia
de Lugo.”
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

2.- DITAME FAVORABLE DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA
DE ALCALDÍA E GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, emitidos
na sesión celebrada o 21 de maio de 2021.

Sometido o asunto a votación, acadáronse os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 25 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Corrixir o erro material padecido no acordo plenario do 29 de
outubro de 2020 no que se aprobou a modificación da ordenanza fiscal núm. 105,
reguladora  das  taxas  polos  servizos  de  prevención  e  extinción  de  incendios,
prevención de ruínas, derribas, salvamentos e outros análogos, de xeito que:

onde di: “valor hora, 2. Cabo 19,88 €”
debe dicir: “valor hora, 2. Cabo 29,88 €”.

SEGUNDO.- Proceder á publicación da dita corrección no texto da devandita
ordenanza fiscal, mediante anuncio que se inserirá no Boletín Oficial da Provincia
de Lugo.

5/74  SOLICITUDE  DE  DECLARACIÓN  DE  ESPECIAL  INTERESE  OU
UTILIDADE MUNICIPAL DA CONSTRUCCIÓN DE ALMACÉN AGRÍCOLA EN
BIRBIGUEIRA (SAN XOÁN DO CAMPO).

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-  PROPOSTA  DA  TENENTA  DE  ALCALDESA  DELEGADA  DA  ÁREA  DE
GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, do 26 de abril de 2021,
do seguinte teor literal:

“Visto o informe de Facenda Local do 26 de abril  de 2021,  e dentro das
potestades  que  a  Lei  outorga  ós  concellos  para  a  declaración  de  interese  ou
utilidade municipal, propónselle ó Excmo. Concello Pleno a adopción do seguinte
acordo:

25

C
V
D
:
 
G
D
q
A
a
N
8
1
o
d
t
O
7
z
s
v
7
l
p
D

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac7761375139039434529.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

ESTIMAR  a  solicitude  formulada  por  José  Manuel  Castro  Núñez  en
representación de DEMATÍAS, S.C., procedendo á declaración da  construción de
almacén agrícola en Birbigueira (San Xoán do Campo), na parcela de referencia
catastral  27900A14700170, como de especial  interese ou utilidade municipal,  en
base ás argumentacións recollidas no informe do Servizo de Facenda Local, que se
dan por reproducidas a efectos da súa motivación.”

2.- DITAME FAVORABLE DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA
DE ALCALDÍA E GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, emitido
na sesión celebrada o día 21 de maio de 2021.

Sometido o asunto a votación, acadáronse os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 25 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

ESTIMAR  a  solicitude  formulada  por  José  Manuel  Castro  Núñez  en
representación de DEMATÍAS, S.C., procedendo á declaración da  construción de
almacén agrícola en Birbigueira (San Xoán do Campo), na parcela de referencia
catastral  27900A14700170, como de especial  interese ou utilidade municipal,  en
base ás argumentacións recollidas no informe do Servizo de Facenda Local, que se
dan por reproducidas a efectos da súa motivación.

PLANEAMENTO

6/75  ESTUDO  DE  DETALLE  DE  AGREGACIÓN  DAS  PARCELAS  13-14  DO
QUINTEIRO  1206  (PRAZA  MAIOR  Nº  4  E  5)  DO  PLAN  ESPECIAL  DE
PROTECCIÓN,  REHABILITACIÓN  E  REFORMA  INTERIOR  DO  RECINTO
AMURALLADO  DE  LUGO  E  A  SÚA  ZONA  DE  INFLUENCIA  (PEPRI).
ADAPTACIÓN ÁS NORMAS TÉCNICAS DE PLANEAMENTO URBANÍSTICO DE
GALICIA APROBADAS POLA ORDE DA CONSELLERÍA DE MEDIO AMBIENTE,
TERRITORIO E VIVENDA DE DATA DO 10 DE OUTUBRO DE 2019 (DOG Nº
224, DO 25 DE NOVEMBRO DE 2019).

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:
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1.-  PROPOSTA  DO  TENENTE  DE  ALCALDESA  DELEGADO  DA  ÁREA  DE
SOSTIBILIDADE URBANA, do 5 de maio de 2021, do seguinte teor literal:

“Examinado o expediente de referencia, tramitado polo Negociado de Planeamento
e visto o informe do Servizo de Urbanismo de data do 3-05-2021, este Concelleiro-
Delegado, propón que, polo Excmo. Concello Pleno, se adopte o seguinte acordo:

PRIMEIRO.-  Aprobar,  en  cumprimento  do  establecido  na  Disposición
transitoria primeira das  Normas Técnicas de Planeamento Urbanístico de Galicia,
aprobadas pola Orde da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de
data do 10 de outubro de 2019 (DOG nº 224,  do 25 de novembro de 2019),  a
adaptación  ás  mesmas do  ESTUDO  DE  DETALLE  DE  AGREGACIÓN  DAS
PARCELAS 13-14 DO QUINTEIRO 1206 (PRAZA MAIOR Nº 4 E 5)  DO PLAN
ESPECIAL  DE  PROTECCIÓN,  REHABILITACIÓN  E  REFORMA  INTERIOR DO
RECINTO AMURALLADO DE LUGO E A SÚA ZONA DE INFLUENCIA (PEPRI),
formulado pola  mercantil  “Ninpe 2012,  S.L.”,  representada  por  don Juan Carlos
Penín  Villar  e  redactado  polo  arquitecto  don  Gerardo  García-Boente  Carro,
aprobado definitivamente polo acordo plenario de data do 30-12-2020. 

SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo no DOG, no prazo dun
mes desde  a  súa  adopción.  Xunto  coa  publicación  deste  acordo publicarase  a
referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido íntegro deste Estudo
de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 

TERCEIRO.- Unha vez publicado o anuncio no DOG, ao que fai referencia o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun exemplar  deste  Estudo  de  Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición  requisito  de eficacia  do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente, procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ao establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.

CUARTO.- Notificarlles este acordo aos interesados, indicándolles que contra
el  poderán  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ante  a  Sala  do
Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da
Lei 29/1998, do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día
seguinte  ao da notificación  do presente acto,  o cal  pon fin  á  vía administrativa
(artigo 46 da Lei 29/1998, do 13 de xullo), sen prexuízo de que poidan interpoñer
calquera outro recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.”

2.-  DITAME  FAVORABLE  DA  COMISIÓN  PERMANENTE  ORDINARIA  DE
SOSTIBILIDADE URBANA E COHESIÓN SOCIAL, emitido na sesión celebrada o
día 21 de maio de 2021.

Sometido o asunto a votación, acadáronse os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25
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- Votos a favor: 25 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Aprobar,  en  cumprimento  do  establecido  na  Disposición
transitoria primeira das  Normas Técnicas de Planeamento Urbanístico de Galicia,
aprobadas pola Orde da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de
data do 10 de outubro de 2019 (DOG nº 224, do 25 de novembro de 2019), a
adaptación  ás  mesmas do  ESTUDO  DE  DETALLE  DE  AGREGACIÓN  DAS
PARCELAS 13-14 DO QUINTEIRO 1206 (PRAZA MAIOR Nº  4 E 5) DO PLAN
ESPECIAL  DE PROTECCIÓN,  REHABILITACIÓN  E  REFORMA  INTERIOR  DO
RECINTO AMURALLADO DE LUGO E A SÚA ZONA DE INFLUENCIA (PEPRI),
formulado  pola  mercantil  “Ninpe  2012,  S.L.”,  representada por  don Juan Carlos
Penín  Villar  e  redactado  polo  arquitecto  don  Gerardo  García-Boente  Carro,
aprobado definitivamente polo acordo plenario de data do 30-12-2020. 

SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo no DOG, no prazo dun
mes  desde  a  súa  adopción.  Xunto  coa  publicación  deste  acordo  publicarase  a
referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido íntegro deste Estudo
de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 

TERCEIRO.- Unha vez publicado o anuncio no DOG, ao que fai referencia o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun  exemplar  deste  Estudo de Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición requisito  de eficacia do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente, procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ao establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.

CUARTO.- Notificarlles este acordo aos interesados, indicándolles que contra
el  poderán  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ante  a  Sala  do
Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da
Lei 29/1998, do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día
seguinte  ao da notificación  do presente  acto,  o  cal  pon fin  á vía  administrativa
(artigo 46 da Lei 29/1998, do 13 de xullo), sen prexuízo de que poidan interpoñer
calquera outro recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.

7/76 ESTUDO DE DETALLE PARA A ORDENACIÓN DA PARCELA “E.1.2” DO
VIAL  H  DO  PARQUE  EMPRESARIAL  “AS  GÁNDARAS”.  ADAPTACIÓN  ÁS
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NORMAS  TÉCNICAS  DE  PLANEAMENTO  URBANÍSTICO  DE  GALICIA
APROBADAS  POLA  ORDE  DA  CONSELLERÍA  DE  MEDIO  AMBIENTE,
TERRITORIO E VIVENDA DE DATA DO 10 DE OUTUBRO DE 2019 (DOG Nº
224, DO 25 DE NOVEMBRO DE 2019).

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-   PROPOSTA  DO  TENENTE  DE  ALCALDESA  DELEGADO  DA  ÁREA  DE
SOSTIBILIDADE URBANA, do 5 de maio de 2021, do seguinte teor literal:

“Examinado o expediente de referencia, tramitado polo Negociado de Planeamento
e visto o informe do Servizo de Urbanismo de data do 3-05-2021, este Concelleiro-
Delegado, propón que, polo Excmo. Concello Pleno, se adopte o seguinte acordo:

PRIMEIRO.-  Aprobar,  en  cumprimento  do  establecido  na  Disposición
transitoria primeira das  Normas Técnicas de Planeamento Urbanístico de Galicia,
aprobadas pola Orde da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de
data do 10 de outubro de 2019 (DOG nº 224,  do 25 de novembro de 2019),  a
adaptación ás mesmas do ESTUDO DE DETALLE PARA A ORDENACIÓN DA
PARCELA “E.1.2”  DO VIAL H DO PARQUE EMPRESARIAL “AS GÁNDARAS”,
formulado  pola  mercantil  “A2  Lugo  Arquitectura  e  Ingeniería  de  Intermediación,
S.L.”,  representada  por  don  Adrián  Rodríguez  Fernández  e  redactado  pola
arquitecta dona Ana Rodríguez Fernández, aprobado definitivamente polo acordo
plenario de data do 29-10-2020. 

SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo no DOG, no prazo dun
mes desde  a  súa  adopción.  Xunto  coa  publicación  deste  acordo publicarase  a
referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido íntegro deste Estudo
de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 

TERCEIRO.- Unha vez publicado o anuncio no DOG, ao que fai referencia o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun exemplar  deste  Estudo  de  Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición  requisito  de eficacia  do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente, procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ao establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.

CUARTO.-  Notificarlles  este  acordo  aos  interesados,  indicándolles  que
contra  el  poderán  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ante  a  Sala  do
Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da
Lei 29/1998, do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día
seguinte  ao da notificación  do presente acto,  o cal  pon fin  á  vía administrativa
(artigo 46 da Lei 29/1998, do 13 de xullo), sen prexuízo de que poidan interpoñer
calquera outro recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.

29

C
V
D
:
 
G
D
q
A
a
N
8
1
o
d
t
O
7
z
s
v
7
l
p
D

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac7761375139039434529.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

2.-  DITAME  FAVORABLE  DA  COMISIÓN  PERMANENTE  ORDINARIA  DE
SOSTIBILIDADE URBANA E COHESIÓN SOCIAL, emitido na sesión celebrada o
día 21 de maio de 2021.

Sometido o asunto a votación, acadáronse os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 25 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Aprobar,  en  cumprimento  do  establecido  na  Disposición
transitoria primeira das  Normas Técnicas de Planeamento Urbanístico de Galicia,
aprobadas pola Orde da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de
data do 10 de outubro de 2019 (DOG nº 224, do 25 de novembro de 2019), a
adaptación ás mesmas do ESTUDO DE DETALLE PARA A ORDENACIÓN DA
PARCELA “E.1.2”  DO VIAL H DO PARQUE EMPRESARIAL “AS GÁNDARAS”,
formulado  pola  mercantil  “A2  Lugo  Arquitectura  e  Ingeniería  de  Intermediación,
S.L.”,  representada  por  don  Adrián  Rodríguez  Fernández  e  redactado  pola
arquitecta dona Ana Rodríguez Fernández, aprobado definitivamente polo acordo
plenario de data do 29-10-2020. 

SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo no DOG, no prazo dun
mes  desde  a  súa  adopción.  Xunto  coa  publicación  deste  acordo  publicarase  a
referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido íntegro deste Estudo
de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG).
 

TERCEIRO.- Unha vez publicado o anuncio no DOG, ao que fai referencia o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun  exemplar  deste  Estudo de Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición requisito  de eficacia do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente, procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ao establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.

CUARTO.- Notificarlles  este  acordo  aos  interesados,  indicándolles  que
contra  el  poderán  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ante  a  Sala  do
Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da
Lei 29/1998, do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día
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seguinte  ao da notificación  do presente acto,  o cal  pon fin  á  vía administrativa
(artigo 46 da Lei 29/1998, do 13 de xullo), sen prexuízo de que poidan interpoñer
calquera outro recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.

8/77 ESTUDO DE DETALLE PARA A ORDENACIÓN DA PARCELA “E.1.3” DO
VIAL  H  DO  PARQUE  EMPRESARIAL  “AS  GÁNDARAS”.  ADAPTACIÓN  ÁS
NORMAS  TÉCNICAS  DE  PLANEAMENTO  URBANÍSTICO  DE  GALICIA
APROBADAS  POLA  ORDE  DA  CONSELLERÍA  DE  MEDIO  AMBIENTE,
TERRITORIO E VIVENDA DE DATA DO 10 DE OUTUBRO DE 2019 (DOG Nº
224, DO 25 DE NOVEMBRO DE 2019).

 Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-  PROPOSTA  DO  TENENTE  DE  ALCALDESA  DELEGADO  DA  ÁREA  DE
SOSTIBILIDADE URBANA, do 5 de maio de 2021, do seguinte teor literal:

“Examinado o expediente de referencia, tramitado polo Negociado de Planeamento
e visto o informe do Servizo de Urbanismo de data do 3-05-2021, este Concelleiro-
Delegado, propón que, polo Excmo. Concello Pleno, se adopte o seguinte acordo:

PRIMEIRO.-  Aprobar,  en  cumprimento  do  establecido  na  Disposición
transitoria primeira das  Normas Técnicas de Planeamento Urbanístico de Galicia,
aprobadas pola Orde da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de
data do 10 de outubro de 2019 (DOG nº 224,  do 25 de novembro de 2019),  a
adaptación ás mesmas do ESTUDO DE DETALLE PARA A ORDENACIÓN DA
PARCELA “E.1.3”  DO VIAL H DO PARQUE EMPRESARIAL “AS GÁNDARAS”,
formulado pola mercantil  “Vazmar Lucus, S.L.” e redactado pola arquitecta dona
Ana Rodríguez Fernández, aprobado definitivamente polo acordo plenario de data
do 29-10-2020.

SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo no DOG, no prazo dun
mes desde  a  súa  adopción.  Xunto  coa  publicación  deste  acordo publicarase  a
referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido íntegro deste Estudo
de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 

TERCEIRO.- Unha vez publicado o anuncio no DOG, ao que fai referencia o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun exemplar  deste  Estudo  de  Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición  requisito  de eficacia  do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente, procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ao establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.

CUARTO.-  Notificarlles  este  acordo  aos  interesados,  indicándolles  que
contra  el  poderán  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ante  a  Sala  do
Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da
Lei 29/1998, do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día
seguinte  ao da notificación  do presente acto,  o cal  pon fin  á  vía administrativa
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(artigo 46 da Lei 29/1998, do 13 de xullo), sen prexuízo de que poidan interpoñer
calquera outro recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.”

2.-  DITAME  FAVORABLE  DA  COMISIÓN  PERMANENTE  ORDINARIA  DE
SOSTIBILIDADE URBANA E COHESIÓN SOCIAL, emitido na sesión celebrada o
día 21 de maio de 2021.

Sometido o asunto a votación, acadáronse os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 25 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Aprobar,  en  cumprimento  do  establecido  na  Disposición
transitoria primeira das  Normas Técnicas de Planeamento Urbanístico de Galicia,
aprobadas pola Orde da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de
data do 10 de outubro de 2019 (DOG nº 224, do 25 de novembro de 2019), a
adaptación ás mesmas do ESTUDO DE DETALLE PARA A ORDENACIÓN DA
PARCELA “E.1.3”  DO VIAL H DO PARQUE EMPRESARIAL “AS GÁNDARAS”,
formulado pola mercantil  “Vazmar Lucus, S.L.” e redactado pola arquitecta dona
Ana Rodríguez Fernández, aprobado definitivamente polo acordo plenario de data
do 29-10-2020.

SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo no DOG, no prazo dun
mes  desde  a  súa  adopción.  Xunto  coa  publicación  deste  acordo  publicarase  a
referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido íntegro deste Estudo
de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 

TERCEIRO.- Unha vez publicado o anuncio no DOG, ao que fai referencia o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun  exemplar  deste  Estudo de Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición requisito  de eficacia do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente, procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ao establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.

CUARTO.- Notificarlles  este  acordo  aos  interesados,  indicándolles  que
contra  el  poderán  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ante  a  Sala  do
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Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da
Lei 29/1998, do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día
seguinte  ao da notificación  do presente acto,  o cal  pon fin  á  vía administrativa
(artigo 46 da Lei 29/1998, do 13 de xullo), sen prexuízo de que poidan interpoñer
calquera outro recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.

9/78  CRITERIO INTERPRETATIVO EN RELACIÓN COA RASANTE A TER EN
CONTA  NAS  CONSTRUCCIÓNS  EN  LADEIRA  NOS  PLANS  PARCIAIS
APROBADOS E INCORPORADOS AO PXOUM (UZPIS).
Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos: 

1.-  PROPOSTA  DO  TENENTE  DE  ALCALDESA  DELEGADO  DA  ÁREA  DE
SOSTIBILIDADE URBANA, do 14 de maio de 2021, do seguinte teor literal:

“Examinado  o  expediente  de  referencia,  tramitado  polo  Negociado  de
Planeamento e visto o informe do Servizo de Urbanismo de data do 14-05-2021,
cuxa parte expositiva é do seguinte teor literal:
“PRIMEIRO.- O Xefe do Servizo Municipal de Arquitectura emitiu, con data do 13-
05-2021, o informe (que se complementa con tres anexos obrantes no expediente)
que a continuación se transcribe na súa literalidade:
“ Visto os proxectos achegados co fin de acadar a preceptiva licenza de obra para a
construción de varias vivendas illadas na urbanización do Sector Norte I, ante estas
informo:
As parcelas na que se pretende edificar as vivendas illadas atópanse no ámbito dun
solo urbanizable delimitado UZPI-1.R, neste ámbito consta o seguinte:
. Aprobación dun plan parcial SUNP "Norte- I" Saamasas aprobado definitivamente
o 30.06.2003 publicado no BOP do 09.10.2003.
. Modificación puntual do PXOU no citado ámbito aprobado por Orde 03.06.2008,
publicado no BOP do 11.08.2008
. Estudio de detalle aprobado no pleno do 14.12.2009
.  Proxecto  de  urbanización  aprobado  en  Xunta  de  Goberno  Local  de  data
03.04.2014, acordo 6/284
A  citadas  parcelas  nas  que  se  solicita  a  construción  de  vivendas  unifamiliar,
atópanse segundo a documentación consultada en Ordenanza Zona A. Tipo 1 de
Vivenda Unifamiliar illada, séndolle de aplicación pola topografía da parcela o "Caso
particular de Construción en ladeira", contemplado no apartado A3. Condicións de
Volume, da Ordenanza Zona A (publicada no BOP nº 232 do 9-10-2003).
Porén,  en  ningún  caso  esta  ordenanza  evita  do  cumprimento  da  normativa  de
habitabilidade, polo que para poder establecerse o uso residencial vivideiro baixo
rasante  deberá  en  todo  caso  cumprir  a  normativa  vixente  en  materia  de
habitabilidade no momento da solicitude da licenza.
Non debemos de perder de vista que se trata dun planeamento incorporado ao plan
xeral  vixente  no  que  no  seu  artigo  193.1.2.3º  contempla  para  as  Zonas
desenvolvidas polo planeamiento incorporado (UZPI):
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"La normativa propia de esos instrumentos de planeamiento prevalece sobre la de
este Plan General,  excepto en lo que se refiere a la  regulación de la  forma de
cómputo de la edificabilidad, densidad y tipificación y clasificación de usos, materias
en  las  que  se  impondrá  la  regulación  contenida  en  este  Plan  General,  por  no
suponer alteración del nivel de dotaciones públicas contemplado en el propio plan
que se incorpora, al no producirse aumentos de edificabilidad ni alteración de usos
globales."
No  tocante  á  medición  da  edificabilidade  debemos  polo  tanto  remitirnos  ao
contemplado no artigo 122.1 do vixente plan xeral,  segundo o cal soamente se
excluirán do cómputo da superficie edificada:
“. Las plantas construidas en el subsuelo cuando estén destinados a aparcamiento
o  instalaciones  de  servicio  tales  como  calefacción,  electricidad,  gas  u  otras
análogas.
. Las superficies construidas en el subsuelo con destino a trasteros de superficie
inferior a diez metros cuadrados."
Tal e como se contempla na normativa do planeamento incorporado as lineas de
fachada nestas parcelas deberán recuarse mínimo 3 metros respecto a aliñación
oficial e con respecto aos lindeiros das parcelas colindantes no Tipo 1.
Segundo a normativa a medición da altura e o número de plantas realizarase sobre
a rasante. Tendo en conta que a liña de fachada debe recuarse un mínimo de tres
metros e que segundo o indicado en caso de construcións en ladeira a rasante
establecerase  en  unha  única  fachada,  podéndose  edificar  calquera  número  de
plantas baixo esta rasante definida, queda claro que deberá realizarse a medición
da altura nunha única fachada no punto de contacto desta coa rasante do talude
natural do terreo.
Así  pois  ante todo o  anterior  queda claro  como se fai  a  medición de altura da
edificación,  o  número de plantas  así  como a edificabilidade  nas parcelas  deste
planeamentos incorporado.
Dáse  a  circunstancia  de  que  nestas  parcelas,  no  planeamento  incorporado
analizado que sirve como exemplo de análise para adoptar este criterio, existe unha
ladeira con dous frontes á vía pública, no proxecto de urbanización contémplanse
os viais e as aliñacións e as rasantes da beirarrúa, así como a rasante da calzada;
pero o plan parcial non impuxo como determinación obrigatoria o mantemento do
“talud natural existente” das parcelas edificables como aquel sobre o que se debe
implantar  a  edificación  e  incluso  medir  as  alturas  tras  o  proceso  da  obra  de
urbanización.
Esta circunstancia provoca a existencia de parcelas sen acondicionar en función da
execución das obras de urbanización e que xeran nos puntos de entronque coas
aliñacións  e  rasantes  oficiais  da  beirarrúa  a  necesidade  de executar  muros  de
contención  de  terras  na  propia  aliñación  de  alturas  variables  (que  non  serían
autorizables -art. 142 PXOM-) ou a execución de recheos ou desmontes para poder
acceder ás parcelas, afectando en gran medida ás parcelas lindeiras (afección a
terceiros)  pudendo  provocar  sobre  estas  amoreamento  de  terras  ou
desprendementos.
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Non debemos esquecer a definición de rasante contemplada no regulamento de
desenvolvemento  da  lei  do  solo,  aprobado  por  DECRETO  143/2016,  de 22  de
setembro, contempla no seu anexo I a seguinte definición de Rasante.
"Rasante: cota que determina la elevación de una alineación o línea de edificación
en  cada  punto  del  territorio.  Se  distingue  entre  rasante  natural  del  terreno,
rasante de vía (eje de la  calzada)  o de acera,  que pueden ser existentes o
proyectadas."
Tal e como se indicou anteriormente  o Plan Parcial do Sector NORTE-I define a
rasante da vía (eixo da calzada) e a rasante da beirarrúa, pero non impón como
determinación obrigatoria o mantemento do “talud natural  existente” das parcelas
edificables, por eso a execución do vial pudo alterar, e así o fixo con total evidencia,
o perfil da rasante natural existente no terreo con anterioridade a execución das
obras de urbanización.
Os  viais  foron  introducidos  directamente  sobre  o  topográfico  do  ámbito,  non
resultando moi exitoso o seu entronque coas parcelas de resultado cara a acadar a
mellor adaptación daqueles con estas. 
Achégase documentación do topográfico sen os viais así como o topográfico tras a
introdución dos viais.
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Tal e como se pode ver as curvas de niveis nas parcelas non se modifican e non
son tidas en conta no trazado dos viais, o trazado das curvas de nivel desaparecen
ao  debuxar  os  viais  o  que  deixa  claro  que  o  vial  non  conta  co  resultado  do
entronque coas parcelas.
Non debemos de esquecer, e a maiores do xa indicado, o contemplado na vixente
lei 10/2014, de 3 de decembro, de accesibilidade de Galicia, que no seu artigo 24.2
establece, entre outras consideracións que 
" los edificios de nueva construcción y las viviendas plurifamiliares o unifamiliares
habrán de tener itinerarios accesibles que permitan la comunicación entre la
vía  pública,  la  entrada  a  cada  vivienda  y  las  dependencias  y  zonas  de  uso
comunitario que estén a su servicio mediante itinerarios accesibles. 
De igual xeito no seu artigo 39, impón aos Concellos a obriga de esixir e verificar o
seu cumprimento establecendo expresamente que: 
“ los  proyectos  de  edificación  o  construcción,  habrán  de  hacer  constar
expresamente en su memoria el cumplimiento de la presente ley.”
A  vista  do  anterior  queda  claro  que  as  parcelas  deberán  garantir  un  itinerario
accesible  coa  vía  pública,  e  os  proxectos  de  construción  deberán  xustificar  o
cumprimento expreso da lei,  para  o cal  obrigatoriamente  deberán procederse a
realizar recheos ou desmontes sobre o perfil do terreo existente. 
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En conclusión tal e como se pode ver nos Anexos 1, 2 e 3 que acompañan este
informe,  cada  parcela  trátase  dun  xeito  independente,  non  se  harmoniza  co
territorio e de tramitarse estes expedientes co grave problema existente no encontro
entre as aliñacións e o terreo  provoca unha falta de harmonización completa do
conxunto do ámbito do sector e un grave impacto visual e paisaxístico, non se debe
esquecer a necesidade de ter en conta a normativa de aplicación directa recollida
na lei 2/2016 (artigo 91) así como no seu regulamento D 143/2016 (artigo 216).
Os viais do plan parcial do Sector Norte I (UZPI-1.R) tal e como se pode ver na
documentación obrante nos anexos deste informe (1,2 e 3), non se adaptaron á
topografía  do terreo existente,  deixando  desniveis  que  imposibilitan  o  acceso a
algunhas parcelas, converténdoas en inaccesibles. 
Por outro lado tal e como podemos ver as propostas arquitectónicas achegadas
resolven  o  problema  de  xeito  distinto,  dun  modo  individual  e  sen  as  mínimas
intencións  de  buscar  unha  imaxe  unitaria  e  homoxénea e  todas  pasan  polo
movemento de terras, desmontes ou recheos e a xeración de muros de contención. 
Conclusión: 
Actualmente  tal  e  como  queda  acreditado  atopámonos  cun  planeamento
incorporado  (UZPI-1.R)  que  non  define  a  accesibilidade  das  parcelas  cos  viais
propostos tras a execución das obras de urbanización. 
A solución que facilite  a accesibilidade entre as parcelas  e o entronque co vial
(rasante da beirarrúa na súa aliñación) non só afecta a un predio senón a todos os
colindantes (necesidade de movemento de terras) polo que o criterio a aplicar debe
ser  o  mesmo  para  todas  os  planeamentos  incorporados  nos  que  se  de  esta
situación de parcelas edificables en ladeiras con fronte a dúas vías.
Esta  circunstancia  xera  por  un  lado  un  gran  impacto  na  tipoloxía  dos  frontes
edificatorios, nos que existen parcelas nas que para poder acceder é necesario a
realización dunha serie de solucións moi diferentes como desmontes e/ou recheos,
ou ben os sinalados e pouco viables muros de contención de terras na aliñación da
parcela,  polo  que,  a  fronte  así  co  a  beirarrúa  non  será  un  peche  uniforme no
conxunto das parcelas, producindo unha clara falta de harmonización. 
E de igual xeito xurde a necesidade de executar peches coas parcelas lindeiras que
xeran muros de contención de gran altura e baleirados sobre estas en tanto en
cuanto non sexan edificadas e nivelados os seus terreos.
Ante  todo  o  anterior,  nos  planeamentos  incorporados  como  UZPIS  do  PXOM
(planeamento  incorporado  en  solo  urbanizable)  nos  que  non  se  impoña  como
determinación obrigatoria o mantemento do "talud natural  existente" das parcelas
edificables  situadas  en  ladeira  con  fronte  a  dúas  rúas,  a  súa  nivelación  e  os
correspondentes  movementos  de  terra  que  se  foran  a  realizar,  cara  a  súa
edificación, deberán respectar o deber de harmonizar co entorno establecido nas
Normas de aplicación directa citadas (art.  91 da lei  2/2016 LSG, art.  216 do D
143/2016) de adaptación ao ambiente e de protección da paisaxe.
Tendo en conta a definición xa mencionada de Rasante contemplada no Anexo do
citado D 143/2016 de 22 de setembro:
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"Rasante: cota que determina la elevación de una alineación o línea de edificación
en  cada  punto  del  territorio.  Se  distingue  entre  rasante  natural  del  terreno,
rasante de vía (eje de la  calzada)  o de acera,  que pueden ser existentes o
proyectadas."
Cómpre concluír que a utilización indistinta nestes planeamentos incorporados  de
expresións  tales  como "talud natural  do  terreo",  "pendiente  natural  do  terreo"  e
"rasante  natural  do  terreo"  para  referirse  ao  mesmo  concepto, pode  ser  a
proxectada (neste caso no proxecto construtivo obxecto de licenza).
En  consecuencia,  o  presente  criterio  interpretativo  pretende  ser  congruente  co
deber de "harmonizar co entorno", polo que entendemos que é necesario dar una
solución uniforme para todas as parcelas incluídas nos UZPIS do PXOM que se
atopen  en  desnivel  con  frontes  a  dúas  rúas,  nos  que  resulte  necesario  tras  a
execución  do  proxecto  de  urbanización  o  acondicionamento  dos  accesos  ás
distintas parcelas. 
Por  isto  debemos  entender  que  debe  ser  identificado  como "talud  natural  do
terreo"  sobre  o  que  se  vaia  a  implantar  as  edificacións,  a  superficie
proxectada que virá xerada pola unión mediante lineas rectas que unan as
rasantes/aliñacións do vial superior coas rasantes/aliñacións do vial inferior,
evitando así muros de contencións entre parcelas e nas frontes dos viais.
Segundo  o  contemplado  no  artigo  8  do  vixente  plan  xeral  os  criterios  para  a
interpretación desta normativa deberán ser aprobados e modificados por acordo
plenario, entendo así que con caracter previo á emisión de informe do expediente
de licenza solicitado debe ser aprobado o citado criterio.
Ante todo o anterior considero necesario dar traslado deste informe así como do
expediente  ao  Servizo  de  Urbanismo  co  fin  de  proceder  ao  estudo  do  aquí
manifestado e a tramitación do correspondente criterio interpretativo.
Incorpórase ao expediente como complementos deste informe, no que se refire ao
Plan Parcial do Sector Norte-I, os seguintes ANEXOS:
Anexo 1. Documentación fotográfica na que se reflexa o estado das parcelas tras a
execución  dos  viais  (actualmente  aínda  en  fase  de  execución),  o  que  fai
inaccesibles as parcelas dende a beirarrúa.
Anexo 2. Análise de catro exemplos de expedientes en tramitación de licenzas de
construción  de  vivendas  unifamiliares  en  varias  parcelas  deste  planeamento
incorporado, co fin de explicar adecuadamente o que está a acontecer en relación
coa rasante do terreo.
Anexo  3.  Seccións  actuais  do  terreo  en  relación  co  vial  que  reflexan  a
inaccesibilidade do conxunto do Sector,  así como as seccións da proposta.”.

SEGUNDO.- O PXOM, aprobado definitivamente de forma parcial pola Orde
da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Infraestruturas (CMATI), de data do
29-4-2011, contén no artigo 193.1 do seu TOMO II “NORMATIVA URBANÍSTICA” a
regulación  das  zonas  de  solo  urbanizable  desenvolvidas  por  planeamento
incorporado  (UZPI),  é  dicir,  por  Plans  Parciais  aprobados  definitivamente  con
anterioridade a súa entrada en vigor. 
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Esta  incorporación  supón  a  asunción  polo  PXOM  da  ordenación  deses  Plans
Parciais  nos  termos establecidos  no  propio  artigo  193.1  e,  en  consecuencia,  a
aplicación do seu artigo 8.1 que literalmente establece:
“La interpretación del  Plan General  corresponde al  Ayuntamiento de Lugo en el
ejercicio de sus competencias urbanísticas.
Los criterios para la interpretación de esta normativa se aprobarán y modificarán
por acuerdo del Pleno del Ayuntamiento”.

TERCEIRO.- O criterio formulado polo Servizo Municipal de Arquitectura é
congruente  co  deber  de  “harmonizar  co  entorno”, establecido  como “Norma de
aplicación directa” no artigo  91 da Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do solo de Galicia,
LSG (“Adaptación ao ambiente e protección da paisaxe”) e no artigo 216 do Decreto
143/2016, do 10 de febreiro, polo que se aproba o seu regulamento (RLSG). A tal
efecto, da unha solución uniforme para a contemplación,  nos proxectos técnicos
que sirvan de soporte á concesión das correspondentes licenzas de edificación, da
rasante dos  terreos edificables situados en ladeira con frontes a dúas rúas nos
ámbitos territoriais dos “UZPIS”, tendo en conta dous presupostos que viabilizan tal
criterio:

- Por unha banda, a definición de “rasante” contida no ANEXO ao Decreto
143/2016, do 22 de setembro, polo que  se aproba o regulamento de la LSG, nos
termos literais que a continuación se transcriben: 
“Rasante: cota que determina a elevación dunha aliñación ou liña de edificación en
cada punto do territorio. Distínguese entre rasante natural do terreo, rasante de vía
(eixo de calzada) ou de beirarrúa, que poden ser existentes ou proxectadas”.

-  Por  outra  banda,  a  existencia  na  ordenación  urbanística  vixente  neste
Concello de planeamentos incorporados (“UZPIS”) que, utilizando indistintamente
expresións tales como “talud natural  do terreo”,  “pendente natural  do terreo” ou
“rasante  do  terreo”  para  referirse  ao  mesmo  concepto,  non  impoñen  como
determinación  obrigatoria  para  as  devanditas  parcelas  o  mantemento  do  “talud
natural  existente”  nin  ningunha  outra,  a  tal  efecto,  que  resulte  modificada  polo
criterio que agora se formula.”.
Este Concelleiro-Delegado, propón que, polo Excmo. Concello Pleno, se adopte o
seguinte acordo:
PRIMEIRO.- Aprobar, nos seus propios termos, o criterio interpretativo contido no
informe do Xefe do Servizo Municipal de Arquitectura de data do 13-05-2021 (que
se complementa con tres anexos obrantes no expediente), anteriormente transcrito,
relativo á DEFINICIÓN DA RASANTE A TER EN CONTA NAS CONSTRUCIÓNS
EN  LADEIRA  CON  FRONTES  A  DÚAS  RÚAS  NOS  PLANS  PARCIAIS
APROBADOS  E  INCORPORADOS  AO  PXOM  (UZPIS), de  conformidade  co
informe do Servizo Municipal  de Urbanismo de data do 14-05-2021,  obrante no
expediente, aos efectos da motivación e fundamento deste acordo. Significando en
consecuencia que: 
“Debe ser identificado como "talud natural do terreo" sobre o que se vaia a
implantar as edificacións, a superficie proxectada que virá xerada pola unión
mediante lineas rectas que unan as rasantes/aliñacións do vial superior coas
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rasantes/aliñacións do vial inferior, evitando así muros de contencións entre
parcelas e nas frontes dos viais.”.
SEGUNDO.-  Notificarlles  este  acordo  aos  Servizos  Municipais  de  Arquitectura,
Licenzas,  Urbanismo,  Enxeñería e Medio  Ambiente,  para o seu coñecemento e
oportunos efectos.”

2.-  DITAME  FAVORABLE  DA  COMISIÓN  PERMANENTE  ORDINARIA  DE
SOSTIBILIDADE  URBANA  E  COHESIÓN  TERRITORIAL,  emitido  na  sesión
celebrada o día 21 de maio de 2021.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 10 do Grupo Municipal do Partido Popular.
- Abstencións: 2 do Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo.

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno, por maioría absoluta,
ACORDA:

PRIMEIRO.-  Aprobar,  nos  seus  propios  termos,  o  criterio  interpretativo
contido no informe do Xefe do Servizo Municipal de Arquitectura de data do 13-05-
2021 (que se complementa con tres anexos obrantes no expediente), anteriormente
transcrito,  relativo  á  DEFINICIÓN  DA  RASANTE  A  TER  EN  CONTA  NAS
CONSTRUCIÓNS EN LADEIRA CON FRONTES A DÚAS RÚAS NOS PLANS
PARCIAIS  APROBADOS  E  INCORPORADOS  AO  PXOM  (UZPIS), de
conformidade co informe do Servizo Municipal  de Urbanismo de data do 14-05-
2021,  obrante  no  expediente,  aos  efectos  da  motivación  e  fundamento  deste
acordo. Significando en consecuencia que: 

“Debe ser identificado como "talud natural do terreo" sobre o que se vaia a
implantar as edificacións, a superficie proxectada que virá xerada pola unión
mediante lineas rectas que unan as rasantes/aliñacións do vial superior coas
rasantes/aliñacións do vial inferior, evitando así muros de contencións entre
parcelas e nas frontes dos viais.”.

SEGUNDO.-  Notificarlles  este  acordo  aos  Servizos  Municipais  de
Arquitectura,  Licenzas,  Urbanismo,  Enxeñería  e  Medio  Ambiente,  para  o  seu
coñecemento e oportunos efectos.

DELIBERACIÓN
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-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Comezamos  entón  o  debate,  tendo  a  palabra  o
concelleiro portavoz do Goberno, o concelleiro de Urbanismo, Álvaro Santos. 

- ÁLVARO SANTOS RAMOS:  Moitas grazas, alcaldesa. Moi bo día a todas e a
todos. 

As  normas,  para  ser  xustas,  han de ser  concretas  na definición  da súa
aplicación,  perseguindo  o  maior  alcance  e  seguridade  xurídica  no  ámbito  do
interese xeral posibles. Polo tanto, as administracións públicas debemos impulsar e
velar por que estas respondan a un principio de igualdade. As normas tamén han
de responder a un principio de necesidade, é dicir, regular aquilo sobre o que se
precisa concreción e establecer límites, regras e/ou condicionantes que na defensa
do interese xeral equiparen os intereses particulares en dereitos e deberes. 

O urbanismo culmina en normas, e así o temos asumido, sabedores de que
a  inexistencia  das  mesmas  representa  unha  ameaza  e  historicamente  dano
colectivo de difícil corrección. Sabemos que a ordenación urbanística regula moitos
e  moi  diferentes  aspectos  da  materia:  disposicións,  usos,  volumes,  acabados,
procedementos,  etc.  Tamén  sabemos  que  todos  eles  están  suxeitos  a  uns
principios fundamentais entre os que destaca pola súa transversalidade o deber de
harmonización, fundamental para un desenvolvemento urbanístico equilibrado, cun
efecto no plano estético sobre o que existe un amplísimo consenso: as actuacións
deben ser esteticamente harmónicas. 

Ofrecer  unha  resposta  áxil  aos  cidadáns  tamén  exixe  dotarse  dunhas
normas que definan a súa aplicación, o que se traducirá en dous efectos claros:
homoxeneidade por parte da Administración no desempeño das súas potestades; e
2,  información  clara  ao  cidadán  para  a  formulación  do  seu  plantexamento  ou
solicitude ante a Administración.

Despois  dunha profusa análise técnica por parte dos servizos municipais
afectados, tense detectado que a falta de definición en relación coa rasante a ter en
conta nas construcións en ladeira nos plans parciais aprobados e incorporados ao
PXOM pode provocar un desequilibrio entre parcelas, podendo afectar a unhas o
desenvolvemento das contiguas e pode producir unha desharmonización clara que
conduciría a unha situación posible de ilegalidade con graves consecuencias. 

Con esta interpretación definirase a rasante das parcelas entre dúas vías de
cada plan parcial con carácter xeral, cun criterio único que evita descolgues, taludes
entre  parcelas  e  coas  vías  ou  muros  de  contención  que  nalgúns  casos  non
poderían nin autorizarse por non axustarse ás medidas máximas do ordenamento,
imposibilitando a concesión da licenza, o que ofrecerá un criterio único e claro aos
solicitantes que se traducirá, ademais, nunha maior celeridade na tramitación da
mesma ao evitar continuos requirimentos individuais  por non contar cunha base
clara na que fundamentar a redacción do proxecto. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. E quenda agora para o portavoz
de Cidadáns. 

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Hola, buenos días, muchas gracias. 
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Sin duda este es un tema complicado y de carácter muy técnico. En primer
lugar, queríamos agradecer a los funcionarios municipales las molestias tomadas
sin explicarnos a profanos en la materia la naturaleza y alcance de este criterio
interpretativo, pero también debemos agradecer al Colegio de Arquitectos de Lugo
en general y a muchos en particular porque también nos mostraron su disposición a
dar su punto de vista sobre el tema y así lo hicieron. 

Sorprendentemente  y  en  contra  de  lo  que  pueda  parecer,  nos  hemos
encontrado  con posturas  absolutamente  antagónicas  ante  una  misma situación:
profesionales del mismo ramo muestran posturas imposibles de encontrarse y que
dificultan  mucho  la  capacidad  de  determinar  la  idoneidad  de  este  criterio
interpretativo, sobre todo cuando hablamos de una cuestión tan técnica como la
presente y de la que estoy seguro de que muchos de los que hoy estamos aquí
tenemos profundas dudas. 

En lo que sí estarán muchos de acuerdo es en el hecho de que existe un
problema desde el momento en que se presentan una serie de proyectos y desde
los servicios municipales no se les consigue dar una solución. El problema es que a
esa eventual solución no se le puede dar, en mi opinión, una trascendencia política,
sino puramente técnica. Por eso nos hubiera gustado que este criterio interpretativo
tuviera el consenso del gremio. Sin embargo, se ha convertido en un elemento de
discordia que ha sacado a relucir una vez más el grave problema de gestión del
área de Urbanismo, y esto no por culpa de los técnicos, sino por falta de previsión
política; un área sin dimensionar que no solo padecen los ciudadanos, sino también
los propios funcionarios, quienes, como en esta ocasión, tratan de buscar solución
con las pocas herramientas que tienen y se les somete a un estrés innecesario si
esta área tuviera la capacidad normativa humana y técnica a la altura de lo que
Lugo se merece. 

El  área  de  Urbanismo  debería  ser  uno  de  los  motores  que  impulsen  la
creación de riqueza en Lugo;  sin  embargo,  a día de hoy millones de euros de
inversión están literalmente atrapados en él, sin ninguna solución a corto y medio
plazo;  y muchos otros que no llegan por el  efecto disuasorio de esta deficiente
gestión. 

Pero no queremos dejar pasar el hecho de que esta urbanización, la que
nos trae hoy aquí, nunca debió de llevarse a cabo, y este grupo siempre mostró su
absoluto rechazo. Sin embargo, una vez hecha, sí nos piden que nos impliquemos
en un problema creado por una gestión política deficiente para tratar de dar una
solución, la cual es puramente técnica, pero que no tiene el más mínimo consenso
del  gremio de arquitectura.  Todo un absoluto despropósito del  que no vamos a
participar. 

Muchas gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Partido Popular. 

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Muchas gracias, alcaldesa.

42

C
V
D
:
 
G
D
q
A
a
N
8
1
o
d
t
O
7
z
s
v
7
l
p
D

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac7761375139039434529.doc

Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

Bueno, desde el Partido Popular yo creo que siempre hemos demostrado
que estamos para colaborar en todas las cuestiones, lo estamos demostrando estos
días con el transporte urbano, aportando todas las propuestas que hemos podido
durante la mesa de transporte, y ahora también trasladando los problemas que nos
estamos encontrando en una clara voluntad de diálogo y de mejorar nuestra ciudad.
Lo hemos demostrado y no nos lo podrán echar en cara apoyando el Plan general
de esta ciudad cuando lo necesitaron y cuando sus socios del Gobierno del BNG
los dejaron tirados en reiteradas ocasiones,  aún hace unos meses una de esas
últimas. 

Y  lo  estamos  demostrando  también  en  esta  cuestión  de  los  criterios  de
interpretación. Nos hemos reunido con el Colegio de Arquitectos, de Aparejadores,
de Ingenieros Industriales, nos hemos reunido con la PEC, con todos los colectivos
interesados y vinculados a los cuales afecta este criterio interpretativo, y todos nos
han mostrado sus dudas.  Y estas dudas se las hemos trasladado al  equipo de
Gobierno durante el mes pasado; de hecho, prueba de ello es que quedó también
encima de la mesa hace un mes esta misma propuesta. ¿Qué pasa? Que pasa un
mes desde esa situación, desde que tuvo que quedar sobre la mesa en el Pleno del
mes pasado y nos encontramos exactamente con un calco de la misma propuesta,
exactamente con lo mismo, y con cero voluntad de negociación o de conciliación
con el resto del sector. De hecho, el propio concejal reconocía en una reunión que
no se habían tenido en consideración las propuestas hechas por este colectivo. Y
desde el Partido Popular seguimos preocupados y seguimos teniendo exactamente
las mismas dudas que teníamos hace un mes cuando planteábamos este problema,
que son las mismas dudas que tienen todos y cada uno de los miembros del sector
de  la  construcción,  del  colectivo  de  los  arquitectos,  aparejadores  y  demás.  No
hemos encontrado ni un solo profesional ajeno al Ayuntamiento de Lugo que avale
al 100% esta normativa; todos coincidimos en la necesidad probablemente de un
criterio de interpretación, pero todos coincidimos en la necesidad de un criterio de
interpretación consensuado entre el sector y el Ayuntamiento de Lugo. 

No por esto estoy criticando la buena voluntad y el trabajo del equipo de
gobierno, ni siquiera el buen trabajo, por supuesto, de los técnicos municipales. No
estamos para politizar ni para polemizar en este tema; agradecemos el trabajo de
los funcionarios, pero entendemos que este criterio es mucho más amplio de lo que
nos  quiere  mostrar  el  concejal  y  tiene  muchos  más  problemas  y  muchas  más
aristas de las que nos demuestra Álvaro Santos. 

Por eso le pedimos al concejal que tenga voluntad de diálogo, que escuche
al sector de la construcción y a los arquitectos, que todos tienen muchas dudas y
dudas muy concretas, y le pedimos que quede encima de la mesa. No nos pidan
que avalemos con un voto a favor esta iniciativa porque no podemos, porque no
podemos votar a favor de algo que tiene numerosas dudas. Estamos hablando de
que hay dudas sobre el talud natural del terreno; el talud natural del terreno que
ustedes quieren marcar es una línea imaginaria, el talud natural del terreno es el
que tiene la  propia orografía.  Esto es un atentado contra la  propia arquitectura;
hablamos  de  la  arquitectura,  que  lo  que  tiene  que  hacer  es  integrar  las
construcciones en el entorno y ustedes quieren hacer un entorno artificial. 
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Hablamos de que esto afecta también y machaca a la vegetación completa
de todos los UZPIS y de todos los planes de desarrollo que están aprobados en la
ciudad. Hablamos también de que esto modifica la realidad del entorno, hablamos
de que esto no es imprescindible...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Segunda quenda agora para o
portavoz do Goberno, para o concelleiro de Urbanismo, o señor Santos. 

- ÁLVARO SANTOS RAMOS: Moitas grazas, alcaldesa. 
Quixera  reiterar  que  o  criterio  que  estamos  aprobando  afecta

exclusivamente ás construcións en ladeira en parcelas entre dous viais nos plans
parciais aprobados e incorporados ao PXOM que non definan rasantes. Non afecta
a todas as construcións en ladeira  da cidade,  só ás que sinala a proposta que
acabo de dicir, pois o resto teñen a súa ordenación e definición propia ou contarán
con ela unha vez aprobados os plans e incorporados. 

Ante a indefinición dos plans, caben dous criterios interpretativos en xeral:
ou definir rasantes ou entender como rasante o talude natural, que se descartou
polas razóns que lles expliquei de crear un entorno absolutamente desharmonizado
con descolgues de dimensións incalculables e probablemente inautorizables. 

Agora, que vostede diga que dixen que non tivemos en conta as aportacións
do Colexio Oficial de Arquitectos cando nos reunimos con eles e os escoitamos,
fixeron  o  seu  plantexamento  e  tecnicamente  polo  servizo  propoñente  non  se
consideraron apropiados os planteamentos que fixeron. Iso non significa que non
haxa diálogo. O que non hai é unha asunción literal do planteamento de colectivos
que lexitimamente defenden intereses particulares,  pero que non teñen por  que
coincidir  co interese xeral,  que é o que defende esta concellaría e que é o que
defende este Goberno. 

E, en canto ao señor Vidal Pardo, oia se vostede considera incualificados os
técnicos  do  Concello  para  facer  esta  proposta,  pois  siga  por  esa  liña;  eu
considéroos uns bos profesionais, fixeron un... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, finalizou o seu tempo; segunda
quenda para o portavoz de Cidadáns. 

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. 
Es que de lo que estamos hablando aquí, es siempre curioso que siempre

que se crítica en una actuación política por parte de algunos concejales lo que se
dice es: “Se está usted metiendo con los funcionarios”; no, no, no desvíe el tema,
en todo caso es usted el  que los  está  señalando  a  ellos.  Nosotros  en nuestra
propuesta hemos dejado claro el  esfuerzo que han hecho y que con las pocas
herramientas  que  tienen  bastante  hicieron  con  la  redacción  de  este  criterio
interpretativo. O sea, no eludan sus responsabilidades, nosotros estamos criticando
una gestión en concreto, una gestión de un área que está mal dimensionada, que
todo Lugo sabe que está mal dimensionada, que ustedes han planteado un nuevo
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proyecto para esa área porque saben que, efectivamente, no funciona y saben que
es uno de los pilares de creación de riqueza en Lugo.

Y  el  problema  del  criterio  interpretativo  no  es  que  dice  usted  que  hay
diálogo; diálogo puede haber, pero es que el diálogo no consiste simplemente en
escuchar, en el diálogo tiene que haber cierto consenso, y es que en este punto
concreto son criterios absolutamente antagónicos, y cuando dos arquitectos o dos
técnicos  no  coinciden  absolutamente  en  nada,  no  creo  que  sea  de  recibo  una
respuesta desde un punto de vista político. Es decir, entendemos que se habría
tenido que trabajar en ese sentido, avanzar en más conversaciones, invitarnos a los
concejales a esas conversaciones y negociaciones para ver qué es lo que pasaba.
Sin embargo, llegamos limitados de información y nos piden que participemos de
esto, pues no lo vamos a hacer, no van a tener nuestro voto a favor. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois segunda quenda para o
portavoz do Partido Popular. 

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Muchas gracias, alcaldesa. 
Señor Santos, no soy yo el que digo que no han escuchado al Colegio de

Arquitectos, lo dice el propio Colegio de Arquitectos. La prueba más evidente es
que este lunes nos convocaron a una reunión en la sede del Colegio de Arquitectos
y los únicos que faltaron, el único grupo que faltó fue el del Partido Socialista y
usted en concreto como concejal de Urbanismo. No dudo que los haya oído, pero
no los ha escuchado, y no ha tenido en consideración sus propuestas. No lo digo
yo, que lo dice el propio colegio. 

Desde el Partido Popular seguimos teniendo muchas dudas. Agradecemos
el trabajo de los técnicos municipales, pero seguimos teniendo dudas, como las he
planteado en la reunión que tuvimos el pasado martes. 

Usted habla de armonizar, armonizar no es talar todos los árboles y dilapidar
toda la orografía natural del terreno en la zona de las Saamasas y en otras zonas
de la ciudad. Usted habla y yo le hablo también de otro tipo de dudas; no soy yo a
lo mejor el que puede corroborar o afirmar tajantemente que esto puede ser un
cambio encubierto de planeamiento,  pero sí que nos han trasladado esto desde
varios miembros del sector de la construcción y del Colegio de Arquitectos, que
también puede ser susceptible de denuncia en un juzgado. 

Por  tanto,  desde  el  Partido  Popular  no  nos  pidan  que  avalemos  esta
decisión suya porque es algo además innecesario,  porque se lleva toda la  vida
dando licencias en esta ciudad en parcelas similares a las que ustedes hablan en
las Saamasas, y la prueba más evidente es que en las Saamasas ya se ha dado
una licencia. Por tanto, se pueden dar licencias; por tanto, es innecesario y lo que
exige es diálogo consenso y voluntad negociadora. 

Señor  Santos,  un  político  de  verdad,  un  político  se  sienta  a  hablar,  a
negociar y a consensuar, no a imponer, eso es típico de otro tipo de dirigentes y de
otro tipo de planteamientos de política.
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-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz do Goberno, o señor Santos. 

-  ÁLVARO  SANTOS  RAMOS: Señor  Ameijide,  gobernar  é  tomar  decisións.
Aprobar  este  criterio  interpretativo  significa,  dende  unha perspectiva  de xustiza,
necesidade,  harmonización,  transparencia  e defensa do interese xeral,  dotar  os
servizos municipais dun instrumento que permita maior axilidade na tramitación de
expedientes de novas edificacións, e os cidadáns para o seu impulso regulando o
xeral  e  relegando  á  excepcionalidade  o  particular.  Non  aprobalo  significa  a
prevalencia do interese particular sobre o xeral co custo de retrasar a tramitación de
licenzas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois vostede tamén o acaba de
dicir,  señor  Ameijide,  é  dicir,  nós  non  nos  reunimos  como  grupo  porque  nos
reunimos como institución, e non é a primeira vez nin será a última e manteremos
un diálogo  constante  e fluído,  iso  non significa  que ese diálogo  conclúa  nunha
asunción total dos postulados, como dixo ben o concelleiro, lexítimos, das distintas
asociacións  ou entidades;  pero  evidentemente,  o  criterio  municipal  é  o  que  vai
prevalecer por riba. Precisamente onte mesmo aínda estaba reunida coa presidenta
do Colexio de Arquitectos desta cidade. 

Pero, dito isto, é curioso tamén que lles agradeza por unha banda o traballo
dos técnicos pero despois non lles dean crédito a ese traballo que fan os técnicos,
por certo que son os que teñen que despois outorgar as licenzas baixo uns criterios,
por iso hai que establecelos. 

Tamén é curioso que loen a labor do interventor e despois se reúnan cos
construtores para cuestionar o traballo  como coordinador que está a facer e vai
realizar. E, polo tanto, é curiosa esa dobre vara de medir e é curiosa esa situación
anómala que se lle dá de querer estar en todos os lados e querer quedar ben con
todo o mundo. 

Nós  imos  aprobar  este  criterio  interpretativo  para  que  os  técnicos  teñan
unha ferramenta e poder así ser máis áxiles e máis equitativos á hora de poder
seguir facendo un labor importante para o desenvolvemento do Concello. E quero
agradecer o labor do concelleiro e de todo o equipo de Urbanismo, ese gran labor e
ese gran traballo que fixeron e que ademais se mellorou e por iso quedou tamén
enriba da mesa para documentar esta decisión e foi o que se fixo durante este mes.
Ou sexa, que moitas grazas, señor Santos e a todo o seu equipo e aos técnicos
municipais por ese labor. 

Procedemos entón á votación do criterio interpretativo. 

PROPOSICIÓNS

10/79  PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE NACIONALISTA
GALEGO, NÚMERO 141/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA INSTAR DA
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XUNTA DE GALICIA A ADOPCIÓN DE DIVERSAS MEDIDAS EN RELACIÓN CO
SECTOR EÓLICO.

 Vista a devandita proposición do Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego,
número 141/2021 de Rexistro de Pleno, que, a seguir, se transcribe:

“Exposición de motivos:
Galiza sofre hoxe un boom eólico sen precedentes. As grandes empresas

do oligopolio eléctrico e os gobernos da Xunta e do Estado están a aproveitar a
necesidade  de  desenvolver  unha  transición  enerxética  que  abandone  enerxías
fósiles para repetir a historia: facer que Galiza sexa unha gran produtora de enerxía
sen capacidade de decisión,  cun modelo  espoliador  e depredador  deseñado ás
nosas costas e ao servizo das grandes empresas, sen participación social e sen
garantías de protección medioambiental nin de que o beneficio económico obtido
sexa empregado para reverter na xeración de riqueza no noso país.

Nos últimos anos, cunha forte oposición social, o goberno galego aprobaba
a coñecida como ‘lei de depredación’ (Lei 5/2017, do 19 de outubro, de fomento da
implantación  de  iniciativas  empresariais  en  Galiza)  e  máis  recentemente,  coa
coartada  da  covid-19  seguía  o  camiño  de  desregulación  e  descontrol  eólico
aprobando a Lei 9/2021, do 25 de febreiro, de simplificación administrativa e de
apoio á reactivación económica de Galiza que afonda na redución de prazos e que
pon o territorio galego ao servizo da implantación eólica. 

Ademais, isto acontece nun momento de crise industrial onde curiosamente
ao mesmo tempo que Galiza bate récords de xeración eólica bate tamén récords de
desmantelamento industrial. Desde o BNG reclamamos un cambio de rumbo a prol
dun modelo de enerxía eólica sustentábel,  xusta e galega fronte ao espolio e a
depredación.

Por  todo  o  exposto  o  pleno  do  concello  acorda  demandar  da  Xunta  de
Galiza as seguintes medidas:

1. Desenvolver e aprobar un novo marco regulatorio do sector eólico que
incremente as garantías sociais, económicas e medioambientais, a comezar por un
novo  Plan  Sectorial  Eólico  que  conte  cunha  ampla  participación  dos  axentes
implicados  (asociacións  veciñais,  agrarias,  ecoloxistas,  sindicais,  centros  de
investigación,  comunidades de montes,  etc.)  e  un amplo proceso de exposición
pública  co fin de suscitar  o maior  consenso posíbel,  tendo en consideración as
necesidades de Galiza e o papel doutras tecnoloxías.

2.  Dar  rango  de  lei  ao  impulso  de  Plans  de Desenvolvemento  Industrial
asociados ás novas instalacións establecendo medidas para que as autorizacións
de novos parques eólicos se vinculen a proxectos industriais que xeren riqueza e
emprego  no  país  e  favorecer  que  unha  parte  das  compoñentes  sexan
desenvolvidos en Galiza.

3. Impulsar medidas para garantir a socialización dos beneficios do papel
xerador  de  Galiza  e  o  retorno  económico  para  o  noso  país  apostando  pola
constitución dunha empresa pública galega de enerxía e fomentando a participación
pública da Xunta e dos concellos galegos así como das persoas propietarias das
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terras (comunidades de montes, propiedades agrogandeiras) de maneira que xere
rendas complementarias. Así mesmo, impulsaranse fórmulas de democratización
da enerxía como as comunidades enerxéticas, os parques enerxéticos comunitarios
e o autoconsumo enerxético.

4.  Incrementar  a  vixilancia  sobre  as  garantías  medioambientais  para
asegurar o cumprimento do principio de prevalencia da protección ambiental sobre
a  ordenación  territorial  e  urbanística,  a  precaución  respecto  das  posibles
intervencións  que  poidan  afectar  negativamente  o  patrimonio  natural  ou  a
biodiversidade e mais a prevención dos problemas derivados da crise climática.
Singularmente:

a)  Paralizar  cautelarmente os proxectos de todos os parques eólicos,  en
proxecto  ou  en  tramitación,  que  estean  incluídos  dentro  de  áreas  propostas
anteriormente para a ampliación da Rede Natura e non autorizar novos parques
eólicos que estean situados nestas zonas.

b)  Realizar  unha fiscalización  da totalidade de proxectos en proxecto ou
tramitación no noso país para localizar casos constitutivos de fraude de lei seren
fragmentacións de proxectos que comparten localización e infraestruturas e que
polo  tanto  deben  ter  unha  avaliación  conxunta  como  un  único  proxecto,
emprendendo as accións oportunas para impedir esta fragmentación.

c) Impulsar un proceso participativo para desenvolver figuras de ordenación
e protección do territorio: ampliación da Rede Natura, Estratexia de Infraestrutura
Verde, Áreas de Interese Paisaxístico, plans de proteccións de especies e hábitats
declarados de interese comunitario e de interese prioritario.

5.  Garantir  unha  verdadeira  política  de  transparencia,  información  e
participación cidadá tomando as seguintes medidas:

a)  Mellorar  a  información  dispoñíbel  a  través  do  Rexistro  Eólico  Galego
modernizándoo  e  incorporando  o  acceso  áxil  a  toda  a  información  relacionada
(proxectos,  prazos,  resolucións  do DOG, mecanismos de consulta,  identificación
Edos  axentes  promotores,  características  da  instalación.  etc.)  de  forma clara  e
intuitiva.

b) Promover unha oficina específica, con servizos presenciais e telemáticos,
ao abeiro do INEGA para o asesoramento técnico e administrativo ou de mediación
necesario  para a cidadanía,  asociacións  de veciños,  comunidades de montes e
outros colectivos afectados pola expansión industrial eólica.

c) Poñer en marcha as demandas do Observatorio Eólico Galego respecto
das recomendacións de transparencia, participación pública e difusión de modelos
de  contrato  para  particulares  e  comunidades  de  montes  e  mecanismos  de
negociación.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
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Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.
- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 

Ciudadanos Lugo.
- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal,  o Excmo. Concello Pleno, por maioría absoluta,
ACORDA demandar da Xunta de Galiza as seguintes medidas:

1. Desenvolver e aprobar un novo marco regulatorio do sector eólico que
incremente as garantías sociais, económicas e medioambientais, a comezar por un
novo  Plan  Sectorial  Eólico  que  conte  cunha  ampla  participación  dos  axentes
implicados  (asociacións  veciñais,  agrarias,  ecoloxistas,  sindicais,  centros  de
investigación,  comunidades de montes,  etc.)  e  un amplo proceso de exposición
pública  co fin de suscitar  o maior  consenso posíbel,  tendo en consideración as
necesidades de Galiza e o papel doutras tecnoloxías.

2.  Dar  rango  de  lei  ao  impulso  de  Plans  de Desenvolvemento  Industrial
asociados ás novas instalacións establecendo medidas para que as autorizacións
de novos parques eólicos se vinculen a proxectos industriais que xeren riqueza e
emprego  no  país  e  favorecer  que  unha  parte  das  compoñentes  sexan
desenvolvidos en Galiza.

3. Impulsar medidas para garantir a socialización dos beneficios do papel
xerador  de  Galiza  e  o  retorno  económico  para  o  noso  país  apostando  pola
constitución dunha empresa pública galega de enerxía e fomentando a participación
pública da Xunta e dos concellos galegos así como das persoas propietarias das
terras (comunidades de montes, propiedades agrogandeiras) de maneira que xere
rendas complementarias. Así mesmo, impulsaranse fórmulas de democratización
da enerxía como as comunidades enerxéticas, os parques enerxéticos comunitarios
e o autoconsumo enerxético.

4.  Incrementar  a  vixilancia  sobre  as  garantías  medioambientais  para
asegurar o cumprimento do principio de prevalencia da protección ambiental sobre
a  ordenación  territorial  e  urbanística,  a  precaución  respecto  das  posibles
intervencións  que  poidan  afectar  negativamente  o  patrimonio  natural  ou  a
biodiversidade e mais a prevención dos problemas derivados da crise climática.
Singularmente:

a) Paralizar  cautelarmente  os  proxectos  de  todos  os  parques  eólicos,  en
proxecto ou en tramitación, que estean incluídos dentro de áreas propostas
anteriormente  para  a  ampliación  da  Rede  Natura  e  non  autorizar  novos
parques eólicos que estean situados nestas zonas.

b) Realizar  unha  fiscalización  da  totalidade  de  proxectos  en  proxecto  ou
tramitación no noso país para localizar casos constitutivos de fraude de lei
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seren  fragmentacións  de  proxectos  que  comparten  localización  e
infraestruturas e que polo tanto deben ter unha avaliación conxunta como un
único  proxecto,  emprendendo  as  accións  oportunas  para  impedir  esta
fragmentación.

c) Impulsar un proceso participativo para desenvolver figuras de ordenación e
protección  do  territorio:  ampliación  da  Rede  Natura,  Estratexia  de
Infraestrutura Verde, Áreas de Interese Paisaxístico, plans de proteccións de
especies  e  hábitats  declarados  de  interese  comunitario  e  de  interese
prioritario.

5.  Garantir  unha  verdadeira  política  de  transparencia,  información  e
participación cidadá tomando as seguintes medidas:

a) Mellorar  a  información  dispoñíbel  a  través  do  Rexistro  Eólico  Galego
modernizándoo  e  incorporando  o  acceso  áxil  a  toda  a  información
relacionada  (proxectos,  prazos,  resolucións  do  DOG,  mecanismos  de
consulta,  identificación  Edos  axentes  promotores,  características  da
instalación. etc.) de forma clara e intuitiva.

b) Promover unha oficina específica, con servizos presenciais e telemáticos, ao
abeiro  do  INEGA  para  o  asesoramento  técnico  e  administrativo  ou  de
mediación  necesario  para  a  cidadanía,  asociacións  de  veciños,
comunidades  de  montes  e  outros  colectivos  afectados  pola  expansión
industrial eólica.

c) Poñer en marcha as demandas do Observatorio Eólico Galego respecto das
recomendacións  de  transparencia,  participación  pública  e  difusión  de
modelos  de  contrato  para  particulares  e  comunidades  de  montes  e
mecanismos de negociación.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: 3 minutos para o grupo propoñente, para o portavoz do
BNG. 

- FELIPE RIVAS JORGE: Ola, bo día a todas e a todos. 
Vouvos contar unha pequena historia. Na década de 1960 moi preto de aquí

sucedeu un atropelo bañado en formigón. Coa escusa da modernidade, pero en
realidade para alimentar os intereses privados, desprazouse a centos de familias,
anegáronse  terras  de  cultivo  e  coaccionouse  a  poboación  para  aceptar  catro
patacóns como compensación pola terra que era o seu medio de vida. 

Aquela desfeita,  froito dun réxime totalitario,  segue a día de hoxe en pé.
Digo  isto polo  paralelismo coa situación actual  dado  que,  aínda que con moita
distancia  xa  que  agora  non  se  enterra  nas  cunetas  a  disidencia,  o  esquema
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repítese.  Coa  escusa  da  modernidade  e  da  ecoloxía,  pero  en  realidade  para
incrementar  os  beneficios  privados,  alteraranse  masas  de  auga,  zonas  de
protección de aves, o patrimonio natural e cultural será afectado, e limitarase o uso
da terra como medio de vida, e dentro de 60 anos o dano pode seguir activo, como
ben nos demostrou a historia recente. 

Pero hai algo máis que pon o remate ao pastel do paralelismo: seguimos
sen ter capacidade de decidir nin de defendernos; imos pagar os custos sociais e
ambientais para que outros leven os beneficios. Unha enerxía limpa, polo menos
onde se vai a consumir, e un beneficio económico, que cos proxectos anunciados
non  quedará  no  país  nin  tan  sequera  no  Estado,  porque  xa  sabemos  do
cumpridoras que son as transnacionais co tema dos impostos. 

Galiza  xa  ten  acadados  os  obxectivos  de  sustentabilidade,  producindo
renovables por riba do exixido en todas as planificacións e a cambio non obtén máis
que unha luz cada vez máis cara e un desmantelamento industrial, especialmente
na industria electrointensiva, tremendo paradoxo. 

Dende o Estado hai moitos anos que se decidiu que Galicia é unha colonia
da que hai que extraer os recursos. Durante o franquismo chamábanse encoros e
agora chámase enerxía eólica. As administracións estatais e autonómicas, en lugar
de protexer o interese xeral, están a favorecer este novo capítulo do espolio. En
plena pandemia abriuse a exposición pública e de forma consecutiva o prazo de
consultas de tres megaproxectos eólicos, que en realidade son un só que afectará
ás provincias de Lugo, Ourense e León, cunha potencia total por riba dos 400 MW.
Para contextualizar, entre o 2009 e o 2018 non se chegou aos 300 MW e no 2019
instaláronse 19 parques cunha potencia total de sobre uns 400 megavatios. Se un
só proxecto troceado dá como resultado máis potencia que en 10 anos, pois vemos
a escalada, eu creo que é claro.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
de Cidadáns. 

-  OLGA LOUZAO  ALDARIZ:  Bueno,  desde  o  ano  2017  a  enerxía  eólica  é  a
segunda tecnoloxía máis usada en todo o sistema de xeración español e é tamén a
enerxía  renovable  máis  coñecida  entre  a  cidadanía,  a  cal  se  amosa  nunha
porcentaxe moi elevada, nun 87%, a favor do incremento da eólica e a construción
de novos parques. 

A propagación de novos parques eólicos e o incremento dos intereses por
proxectos deste tipo sen dúbida verase favorecida polos obxectivos marcados pola
Unión Europea de cara ao ano 2030 en materia de transición enerxética e tamén
pola Lei de cambio climático que se acaba de aprobar no Estado. A isto débese unir
a inxección que suporán os fondos europeos, que favorecerán unha transformación
do mapa enerxético  moito  máis  rápida  do  que se pensaba.  E  neste  panorama
Galicia conta con proxectos que, se se levan a cabo, suporán o dobre de MW dos
que  están  instalados  na  actualidade  aínda  que  non  todos,  por  suposto,  sairán
adiante. 
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Galicia conta cun Plan sectorial eólico que data do ano 2002, que, tendo en
conta  os  obxectivos  marcados  pola  Unión  Europea  e  tamén  co  novo  marco
lexislativo estatal, seguramente terá que ser revisado e modificado para adaptarse
ás novas regulacións.  Pero,  como moi  ben saben vostedes,  señores do Bloque
Nacionalista Galego, non é tarefa doada. Intentaron aprobar un novo plan eólico
durante o Goberno do bipartito que polas súas filias e fobias non conseguiron sacar
adiante. Exixir hoxe consenso e participación desde a oposición resulta moito máis
doado que levalo á práctica cando se ten a oportunidade. 

A  Asesoría  Xurídica  da  Xunta  de  Galicia  naquel  momento  cualificou  as
principais  novidades do plan eólico que vostedes presentaron como ilegais.  Ese
informe que era vinculante ditaminara que non era posible a participación pública no
capital dos parques eólicos, punto que vostedes manteñen nesta proposta e que a
nós sinceramente  nos xera moitas  dúbidas,  pero compartimos a necesidade  de
contar  cun  regulamento  normativo  novo  que  contemple  todas  as  novidades
existentes a este respecto. O fomento da enerxía eólica polos beneficios que xera
non pode atentar contra os espazos protexidos nin contra os intereses ambientais
ou socioeconómicos. 

Desde Ciudadanos apostamos por conxugar o enfoque medioambiental co
crecemento económico.  Nin é desexable unha transición enerxética contraria  ás
necesidades  da  sociedade,  como  tampouco  é  posible  un  desenvolvemento
económico que dea as costas ás necesidades de respecto e sostenibilidade do
medio ambiente. Unha das emendas aprobadas na Lei de cambio climático así o
recolle: “Os desenvolvementos das enerxías renovables deben garantir e manter os
valores ambientais e paisaxísticos, e compensar os beneficios que xeran naqueles
lugares onde se aproveitan os recursos e as afeccións deste desenvolvemento no
medio ambiente”. 

Estamos nun momento de profundos cambios que afectarán ao futuro máis
próximo coa posibilidade  da posta  en marcha  de proxectos  que  xerarán novas
oportunidades coa axuda de recursos procedentes da Unión Europea, e ten que ser
posible conxugar o respecto dos entornos co desenvolvemento de iniciativas de alto
valor  engadido,  e  só  se conseguirá  con marcos  normativos  claros  e  xusto  que
outorguen unha indubidable seguridade xurídica. 

Co  resto  dos  puntos  do  acordo  nós  non  temos  nada  que  obxectar,  só
dicirlles que non é só reflexar nun papel o que lles gustaría facer, senón que cando
se  ten  oportunidade  hai  que  levalo  a  cabo.  Non  poden  falar  de  transparencia,
información ou participación cidadá cando, por exemplo son participes nun Goberno
que suspende con creces nesta materia... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, finalizou a súa quenda. Quenda agora para o
portavoz do Partido Socialista, o señor Fernández. 

-  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ: Bo  día  a  todos  e  a  todas.  Moitas  grazas,
alcaldesa. 
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Galicia tivo un forte crecemento eólico entre os anos 97 e 2008 grazas á
abundancia dos recursos, a un marco regulatorio favorable e tamén a unha aposta
decidida do Partido Socialista polas enerxías renovables. 

É certo que coa chegada á Xunta de Galicia  do Partido Popular  o tema
ralentizouse debido á falta de aposta polo sector, a unha inseguridade xurídica e
tamén ao bloqueo ás renovables por parte dos gobernos de Mariano Rajoy. Isto
ocasionou  pérdidas  millonarias  en  investimentos  e  en  creación  de  postos  de
traballo. 

No 2019 volve o crecemento de potencia, instalándose 18 novos parques,
tendencia que se continúa no 2020, e as previsións para o decenio 2020- 2030
apunta a que se van a construír  como mínimo outros 4.500 MW novos, é dicir,
como xa se dixo aquí por outros portavoces, máis do dobre da potencia instalada
actualmente. 

O  avance  foi  o  resultado  dun  marco  normativo  determinado  que,
efectivamente, tivo aspectos positivos na medida en que permitiu aumentar e, polo
tanto,  contribuíu  á  loita  contra  o  cambio  climático,  pero  tamén  permitiu
desigualdades nas negociacións e unha inadmisible falta de transparencia cara aos
propietarios e cara ás comunidades rurais.  A regulación da Xunta contemplaba,
efectivamente, certos beneficios comunitarios, pero, ao non cumpriren a súa función
fiscalizadora, finalmente quedou en nada diante dos incumprimentos das empresas
e, igualmente, permitiu os incumprimentos no relativo á protección ambiental, tendo
en conta que o 80% da potencia instalada sitúase en zonas da Rede Natura. Máis
aínda, ao non fomentaren desde a Xunta de Galicia mecanismos de participación
veciñal,  orixináronse numerosos conflitos,  espallados por  todo o territorio,  como
resultado precisamente de que se permitiu un claro desequilibrio entre as empresas
e as comunidades. De maneira que a día de hoxe a veciñanza non recibe nin a
información nin a compensación económica exixibles, e a protección do territorio é
deficiente,  autorizándose  pois  instalacións  en  lugares  próximos  a  vivendas  en
zonas que obxectivamente debían de ser protexidas, e tamén que o sistema non
concede ao mundo rural ningunha capacidade decisoria á hora de poñer en marcha
novos parques eólicos, nin de planificar o desenvolvemento presente e futuro. De
maneira que é hora de que a Xunta de Galicia asuma a súa competencia e elabore
un  novo  modelo  eólico,  contando  coa  participación  de  todo  o  sector,  no  que
respecte os usos...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moitas grazas, finalizou o seu tempo. E quenda agora
para o portavoz do Partido Popular. 

- ÓSCAR POY FRANCO: Miña querida alcaldesa, non deixo de preguntarme que
farían  os  seus  socios  se  nas  pasadas  eleccións  autonómicas  tiveran  acadado
vostedes  o  seu  obxectivo  de  impedir  unha  nova  maioría  absoluta  do  Partido
Popular. En que ían empregar o tempo? Por que estamos neste pleno falando dos
eólicos, cando é un asunto competencia do Parlamento galego, onde xa se debateu
varias veces e foron rexeitadas as teses do Bloque por unha ampla maioría social?
Por que está a empregar o Bloque os plenos do Concello para facer oposición á
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Xunta  en  troques  de  traballar  por  Lugo?  E  por  que  vostedes  semellan  estar
apoiando esa forma de traballar? E ademais fano co discurso do medo. Todo lles
dá  medo.  Dálles  medo  o  programa  sectorial  eólico,  dálles  medo  a  Lei  de
simplificación administrativa.  Todo é  medo,  sobre  todo,  polo  visto,  facer  política
digna. 

Como podemos definir, se non, de indigno que pidan nesta iniciativa que as
autorizacións dos novos parques eólicos se vinculen a proxectos industriais  que
xeren  emprego,  cando  o  Bloque  no  Parlamento  de  Galicia  votou  contra  disto
precisamente,  rexeitando a  Lei  de reactivación.  Porque piden a  paralización  de
todos  os  proxectos  de  parques  eólicos,  cando  as  administracións  se  atopan
legalmente obrigadas a tramitar todos os proxectos que se presenten. Están a pedir
que as administracións prevariquen? Por que falan de que en Galicia estamos a
sufrir  falla  de  transparencia  e  garantías  medioambientais  na  tramitación  dos
proxectos eólicos, se a realidade é que as normas que instrúen estes temas son
directivas comunitarias e mais unha lei nacional? Estamos a falar dunha lexislación
que non se pode mudar nunha lei aprobada no Hórreo con ou sen o voto do Bloque
a favor. Lembren isto, por se volven vostedes ao Goberno algún día e deciden facer
algunha falcatruada contra, por exemplo, a Constitución da nación española, que
logo todo é choromicar e mendigar indultos. Por que falan da Rede Natura nesta
moción? O Goberno de Feijóo non aprobou ningún parque eólico en Rede Natura,
pero si que o fixo o bipartito en seis ocasións, en todas elas a grandes eléctricas.
Mobilizan vostedes os seus axentes electorais para enganar a xente facendo pasar
proxectos  en  tramitación  por  parques  eólicos  en  construción.  Con  que  papo
defenden hoxe esta mesma mensaxe, cando onte na prensa sae publicado que a
Xunta  xa  rexeitou  35  proxectos  eólicos  e  todos  eles,  precisamente,  por  non
axustarse ao que dispón o Plan sectorial eólico de Galicia, que vostedes rexeitan?
Por que pedir transparencia á Xunta, cando o Goberno autonómico vén de crear
redes de información para que os concellos teñan acceso aos proxectos eólicos e
conten con información de primeira man, denantes de saír á exposición pública? Xa
quixeramos na oposición ter  acceso á documentación coa mesma transparencia
cando  dos  contratos  a  dedo  de  Cultura  se  trata.  Como  falan  de  falta  de
rendibilidade do sector eólico en Galicia? Que lle pregunten ao alcalde de Muras se
lle renta ou non o sector eólico ao seu concello. Dende logo é moito máis rendible a
Muras o sector eólico que a Lugo as placas solares do Ceao. Como piden vostedes
a participación pública no sector da enerxía, se son os seus votos nas xuntas de
goberno os que están a privatizalo todo onde mandan. E Lugo é un claro exemplo
disto, como xa din ata os sindicatos que non se atopan ás súas ordes. Esta moción,
como todas as do Bloque, sobre este tema posiciónase contra do sector eólico, un
sector innovador, xerador de emprego, compatible co medio ambiente, a agricultura
e a gandaría, e que non merece vostedes fagan, coma sempre, política de lameira. 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  iniciamos  a  segunda
quenda ao grupo propoñente, ao señor Rivas, minuto e medio.
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-  FELIPE RIVAS JORGE:  Graciñas de novo.  Ante o  modelo de depredación e
colonialismo, propoñemos un modelo cunha nova regulación integral, participada,
democrática e pensada por e para Galiza. Os proxectos eólicos deben ir da man
dos procesos de reindustrialización que xeren riqueza no país. Deben ter beneficios
sociais  e  participación  pública,  como elemento  regulador  e  de redistribución  da
riqueza. Dende logo, a protección medioambiental e do patrimonio deben ser eixos
directores  de  calquera  proxecto  e,  ata  que  iso  non  se  produza,  haberá  que
paralizar, si, paralizar a autorización de máis parques, sobre todo no caso nos que
se dividen en cachiños para sortear a lexislación, con evidente mala fe. E, dende
logo, non se pode usar a pandemia como ferramenta para furtar do debate uns
proxectos  que  se  materializarán  nos  nosos  montes  e  que  perdurarán  durante
xeracións. Temos a responsabilidade agora de deseñar o futuro. E, ou é realmente
ecolóxico e non de boquilla, e é realmente democrático, ou as próximas postas en
marcha  dos  megaparques  poderemos  gravalas  en  branco  e  negro,  como  a
inauguración do encoro de Portomarín. 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  a
portavoz de Cidadáns.

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Se algo resulta claro destes debates plenarios é que,
cando un está na oposición, pois énchese a boca con palabras que soan moi ben,
como  transparencia,  respecto,  consenso,  diálogo…  Pero,  cando  un  ten  a
oportunidade e ten responsabilidades de goberno,  pois como por arte de maxia
estas palabras desaparecen da súa folla de ruta. E creo que o mellor exemplo que
temos,  falando  de  participación  veciñal,  participación  veciñal,  falando  de
transparencia, bo goberno, que se lles enche a boca tanto aos responsables do
Partido Socialista de Lugo como aos responsables do Bloque Nacionalista Galego,
que hoxe teñen a oportunidade e deben estar orgullosos de poder tomar decisións
en beneficio da nosa cidade, pois non o fan. Aí é cando se demostra ese verdadeiro
consenso  e  esa  verdadeira  responsabilidade,  cando  un  ten  a  oportunidade  de
levalo a cabo. Estou de acordo co señor Poy cando fala de que aquí neste pleno
deberíase falar de problemas locais, deberíase falar de propostas e debater sobre
os problemas e as necesidades que ten a nosa cidadanía,  a nosa cidade, pero
tamén debe aplicárselle ao Partido Popular, que tamén neste pleno pois nos trae
aquí que vamos a debater aquí sobre o que se fala no Congreso dos Deputados, do
que se fala no Parlamento de Galicia. Entón, apliquémonos tamén, porque tamén é
moi fácil pedir aos demais que fagan as cousas, pero cando un, e poderémonos ver
máis adiante tamén nunha destas propostas, cando un ten a oportunidade de levalo
a cabo, pois tampouco se acorda. Creo que temos que ser coherentes e coherentes
todos. O señor Felipe falaba agora de que había que ser respectuoso co medio
ambiente. Acaban vostedes de aprobar unha proposta dun criterio interpretativo que
pode acabar  coa masa arbórea  da  zona  das  Saamasas  e,  ademais,  que pode
repercutir nos acuíferos que van ao río Miño. Entón, cando un toma decisións, que
teña en conta...
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. E quenda agora para o portavoz
do Partido Socialista, o señor Fernández. 

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Si, moitas grazas de novo. 
Nós, evidentemente, como non podía ser doutra maneira, pois estamos a

favor da descarbonización,  dese obxectivo europeo neutro da Europa neutra en
emisións 2050 e apostamos polas renovables.  A enerxía eólica,  ademais dunha
realidade, ten que ser unha oportunidade e debe de xogar un importante papel nesa
loita  na  que  estamos  todos  contra  o  cambio  climático.  Pero  as  cousas,
efectivamente, deben de facerse doutra maneira e, fronte ao modelo da Xunta de
Galicia,  que,  na  práctica,  por  moito  que se argumente  aquí,  provoca  danos  no
territorio,  ten un importante,  un impacto social  excesivo  e non deixa  suficientes
beneficios no país, propoñemos un novo modelo, evidentemente consensuado e
negociado,  que  democratice  a  enerxía  eólica,  distribuíndo  equitativamente  os
beneficios e que ademais minimice o impacto ambiental e social que actualmente
está a provocar. Fagamos disto unha oportunidade. Moitas grazas. 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moitas  grazas,  e  quenda  agora  para  o  portavoz do
Partido Popular, o señor Poy.

- ÓSCAR POY FRANCO: Excelentísimos señores do Bloque, as súas anacrónicas
e  obsoletas  teimas  ideolóxicas  son  un  lastre  para  Galicia  no  presente  e  un
obstáculo para Galicia no futuro. E é mester opoñerse a elas por lesivas para os
galegos,  tamén  para  os  galegos  que,  coma  vostede,  rexeitan  selo  e  prefiren
namorarse do autoodio. Explíquenlle á xente que a súa teima da tarifa eléctrica
galega encarece o xa nada barato recibo da luz dos galegos, e así pode que todos
entendamos por que o bipartito non moveu un dedo cara esa tarifa da que tanto
falan  na  oposición.  Explíquenlle  á  xente  por  que  falan  tanto  de  Europa  para
xustificar as súas trasnadas no tocante á mobilidade na nosa cidade, pero votaron
onte  mesmo  no  Parlamento  de  Galicia  contra  de  promover  o  sector  da  eólica
mariña, un sector de crecemento, no que destacan sete países europeos entre os
dez líderes mundiais,  con Reino Unido e Alemaña moi destacados no podio por
diante de China. A súa decisión de onte contra da eólica mariña é outra mostra
máis da súa incapacidade para asumir os restos do futuro, porque viven ancorados
no pasado. Por moitas veces que vostedes saquen este tema dos eólicos a pasear,
o certo é que xamais sabemos cal é o modelo enerxético do Bloque. Se a enerxía
atómica é  o diaño,  se aplauden  pechar  as térmicas,  se  rexeitan as  eólicas,  se
deixan esmorecer de abandono a solar ata no Ceao, se as hidráulicas son unha
navallada franquista na nosa terra,  de que xeito pensan vostedes que o común
imos cargar o móbil neste Vancouver seu? Porque vostedes supoño que contan
con seguir a facelo no chisqueiro do coche oficial, que para iso o mercan. 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última quenda para  o
grupo propoñente, señor Rivas, 30 segundos. 
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- FELIPE RIVAS JORGE: Graciñas. Falamos de se son problemas de Lugo ou non.
A ver, os lugueses pagan a luz e o modelo enerxético vai ter unha consecuencia.
Os lugueses viven no mundo e supoño que terán dereito tamén a decidir en que
mundo queren vivir. Nós, con esta proposición, só exiximos ferramentas actuais e
democráticas para este sector. 

Contestando ao señor Poy, a mellor enerxía é a que non se consome, unha
asignatura que temos pendente. E, ademais, pódolle dicir que igual o Quixote non
estaba tan errado e eran xigantes e non muíños. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois imos entón proceder á
votación da proposta. 

11/80 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE NACIONALISTA
GALEGO, NÚMERO 170/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA AMOSAR A
ROTUNDA  OPOSICIÓN  DO  CONCELLO  DE  LUGO  Á  INTENCIÓN  DO
GOBERNO  CENTRAL  DE  ESTABLECER  PEAXES  NAS  AUTOVÍAS  DE
TITULARIDADE ESTATAL.

Vista a devandita proposición do Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego,
número 170/2021 de Rexistro de Pleno, que, a seguir, se transcribe:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
O Ministerio  de  Fomento  vén  de  reabrir  o  debate  sobre  o  repagamento

mediante peaxe das autovías de titularidade estatal, reiterando unha proposta que
xa fora anunciada en 2018 e 2019. Este debate abriuse despois de que a patronal
das  construtoras,  ASEPAN,  demandase  este  tipo  de  medidas  para  garantir
contratos de concesión. Mais a medida ten tamén outras causas relacionadas co
desequilibrio  económico  nas  contas  do  Ministerio  de  Fomento  a  raíz  de  dúas
decisións:

O  Rescate  das  ruinosas  autoestradas  radiais  madrileñas  e  doutras
autoestradas, con un custo para as arcas públicas de máis de 3.000 millóns de
euros.

A supresión das peaxes en autoestradas nas que caduca a concesión entre
2019 e 2021, o que vai supor un custo duns 450 millóns de euros anuais.
 Ademais,  o  Ministerio  de  Fomento  tamén  aprobou  o  ano  pasado
bonificacións  para  o  transporte  en  determinadas  autoestradas,  co  conseguinte
incremento do gasto orzamentario e da dispoñibilidade de recursos.

Como resposta a aquel primeiro anuncio de novembro de 2018, o Pleno do
parlamento aprobou un acordo en decembro de 2019, a instancias do BNG, no que
manifestaba unha rotunda oposición ao establecemento de peaxes nas autovías de
titularidade estatal.

Ademais  do  carácter  regresivo  e  do impacto  negativo  que tería  para  as
persoas usuarias das autovías, para a seguridade viaria e para a competitividade
das nosas empresas, a citada medida hai que analizala no contexto da situación da

57

C
V
D
:
 
G
D
q
A
a
N
8
1
o
d
t
O
7
z
s
v
7
l
p
D

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac7761375139039434529.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

rede viaria estatal  en Galiza e concretamente da situación das autoestradas de
titularidade  estatal,  a  AP 9  e  a  AP53.  Por  outra  parte,  en Galiza  existen  dúas
autovías autonómicas con peaxes ás persoas usuarias, a AG 55 e a AG 57, o que
supón  en  agravio  e  unha  discriminación  para  residentes  e  empresas  das
respectivas  comarcas,  un  atranco  para  a  conectividade  e  a  competitividade,  e
ademais incrementa a inseguridade viaria e merma a calidade de vida na contorna
das estradas convencionais que atravesan zonas densamente habitadas.

ACORDO:
1. Amosar a rotunda oposición do Concello de Lugo á intención do goberno

central de establecer peaxes nas autovías de titularidade estatal, por considerala
unha medida regresiva que establece barreiras económicas no acceso a servizos
básicos  como  son  as  infraestruturas  viarias,  porque  incrementa  a  inseguridade
viaria e porque supón un atranco para o desenvolvemento económico e a cohesión
social de Galiza.

2. Dar traslado deste acordo ao Ministerio de Fomento.”

Visto, así mesmo, as seguintes emendas:

1.-  Emenda  presentada  polo  propio  Grupo  Municipal  do  Bloque  Nacionalista
Galego,  autor  da  proposición  (número  181  de  Rexistro  de  entrada)  na  que  se
propón: substituír os puntos de acordo polo seguinte texto: 

1.- Amosar a rotunda oposición do Concello de Lugo ao establecemento de
peaxes nas autovías de titularidade estatal, sen consenso político e apoio de
todos os sectores afectados,  por considerala  unha medida regresiva que
establece barreiras económicas no acceso á servizos básicos como son as
infraestruturas  viarias  para  unha  parte  significativa  da  poboación  galega;
porque incrementa a inseguridade viaria e porque supón un atranco para o
desenvolvemento económico e a cohesión social de Galiza.
2.-  Dar  traslado  do  acordo  deste  primeiro  punto  ao  Goberno  español,
nomeadamente ao Ministerio de Transportes, Movilidad y Agenda Urbana,
así  como,  aos  grupos  políticos  con  representación  no  Congreso  dos
Deputados.”

2.- Emenda presentada polo Grupo Municipal do Partido Popular (número 182 de
Rexistro de entrada), na que se propón un engadido ao texto da proposición, que foi
REXEITADA  polo  Grupo  Municipal  do  Bloque  Nacionalista  Galego,  autor  da
proposición.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, coa redacción
dada pola emenda presentada polo propio Grupo Municipal do Bloque Nacionalista
Galego, acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25
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- Votos a favor: 25 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.-  Amosar  a  rotunda  oposición  do  Concello  de  Lugo  ao
establecemento  de  peaxes  nas  autovías  de  titularidade  estatal,  sen  consenso
político  e  apoio  de  todos  os  sectores  afectados,  por  considerala  unha  medida
regresiva que establece barreiras económicas no acceso á servizos básicos como
son as infraestruturas viarias para unha parte significativa da poboación galega;
porque  incrementa  a  inseguridade  viaria  e  porque  supón  un  atranco  para  o
desenvolvemento económico e a cohesión social de Galiza.

SEGUNDO.-  Dar  traslado  do  acordo  deste  primeiro  punto  ao  Goberno
español, nomeadamente ao Ministerio de Transportes, Movilidad y Agenda Urbana,
así como, aos grupos políticos con representación no Congreso dos Deputados.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Perdón, secretario, desculpe, que non..., é culpa miña.
Dicir  que neste punto, tal como se acordou na Xunta de Voceiros, imos facer o
debate conxunto co punto 15. Entón, procedemos a facer ese debate conxunto do
punto 11 e 15 e facemos a lectura dos puntos despois para facer a votación por
separado. Entón, procedemos ao inicio do debate, iniciando como primeiro grupo
propoñente o Bloque Nacionalista Galego. Tres minutos de intervención. 

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Moitas grazas e moi bo día a todas e a todos.
Traemos  esta  proposición  sobre  un  debate  que  se  está  a  dar  a  respecto  da
instalación de peaxes nas autovías, e non só nas autovías, senón nalgún tipo de
estradas convencionais.  Creo que é evidente a situación que vive Galiza,  e moi
concretamente Lugo,  a respecto do que son as infraestruturas,  que vamos con
décadas de retraso con respecto a outros territorios. Que vamos con décadas de
retraso e que, ademais, en determinados momentos tivemos que pagar o rescate
dalgunha das infraestruturas que se fixeron pois noutros puntos do Estado. Isto
evidentemente  trouxo  consigo  un  atraso  económico  para  o  desenvolvemento
económico, empresarial, industrial, de todo o que ten que ver con Lugo e todo o que
ten  que  ver  con  Galiza.  Agora  que  parece  que,  con  décadas  de  retraso,  se
empezan a construír determinadas autovías, que son clave para nós, como pode
ser a comunicación con Santiago de Compostela, parece que van chegar xa con
regalo, que van chegar pois cunha peaxe que vamos a ter que pagar para usala.
Pensemos agora mesmo, sobre todo, na cantidade de traballadoras e traballadores
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que teñen que usar a A-6, ben para desprazarse ao seu posto de traballo, ben para
poder exercer o seu traballo, que teñen que usar a A-6, que teñen que usar a A-8,
pois imaxinámolos se no futuro pois esa ansiada autovía a Santiago de Compostela
ou a Ourense, pois tamén teñen que facer isto. Dende logo, sería un golpe moi
duro,  sobre todo para que se poida desenvolver  economicamente  Lugo e,  polo
tanto, sería un golpe moi duro de algo do que aínda non conseguimos avanzar en
ningún momento. Polo tanto, é evidente que o Estado ten que recadar impostos.
Por iso aquí se debate con outra proposición conxunta, coa que non estamos de
acordo, porque o Estado si que ten que recadar impostos, porque, se non, non
teríamos servizos públicos. A xente non tería á súa disposición servizos públicos. O
tema é que de onde hai que sacar esa recadación de impostos e, dende logo, non
pode ser dos traballadores e traballadoras que se teñen que desprazar pois polas
autoestradas para poder chegar ao seu destino.  Temos o exemplo da AP-9. As
consecuencias económicas que está a ter AP-9. E non podemos trasladar agora
ese problema nin á A-6, nin á A-8, nin á futura A-54. Polo tanto, cremos que é moi
importante un apoio unánime desta proposición e por iso fixemos algo que non
adoita  ser  habitual,  que é  autoemendarnos á  proposición.  E autoemendámonos
porque hai escasamente dous días houbo pois houbo un acordo unánime no Pleno
da Deputación de Lugo e entendemos que o máis positivo no día de hoxe é que
tamén o Pleno do Concello de Lugo saia cun apoio unánime en contra das peaxes,
e por iso facemos esta proposta, que entendemos que pode ser de consenso. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben, moitas grazas. Pois agora o segundo grupo
propoñente, o Partido Popular. Pois tres minutos para o seu portavoz.

-  ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Moita grazas,  alcaldesa.  No último ano o PIB
nacional caeu un 11%, a maior caída dende a Guerra Civil. É a maior caída tamén
dos países da OCDE. Para que se fagan unha idea, a débeda pública española
alcanzou 1,37 billóns de euros, o que supón o 122% do PIB anual. Só o incremento
durante o ano 2020 da débeda pública esgotaría o 90% dos recursos que vamos a
recibir, España, ata o 2026, dos 140.000 millóns de euros que recibiremos da Unión
Europea. En España, durante o 2020 destruíronse 650.000 empregos. Lideramos o
paro na eurozona,  capitalizando o  40% do incremento de paro de todos os 27
países de Europa, é dicir, o 40%, tendo en conta que somos un dos 27 países. 1,2
millóns de fogares teñen a todos os seus membros en paro. Esta situación que
parece moi delicada, poderíamos catalogar de ata moi grave, que a temos no noso
país, parece que non o é para Pedro Sánchez, para o Partido Socialista, para os
comunistas  e  para  o resto  de achegados ao Goberno de Sánchez.  E digo isto
porque nas súas viaxes en Falcon e nos seus paseos en helicóptero parece que
non lle parece suficientemente grave esta situación, e o que propón é subir 8.000
millóns de euros os impostos neste país dende o 1 de xaneiro deste ano. Subiu o
imposto  de  inmatriculación,  aumentou  o  IVE  das  bebidas  azucradas,  subiu  o
imposto para os seguros, comezaron a funcionar as taxas Google e as taxas Tobin.
Mentres todos os gobernos da Unión Europea o que fixeron foi baixar a presión
fiscal sobre os cidadáns, o Goberno de Sánchez e do PSOE foinos subindo. E, se
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isto non fora suficiente,  o Goberno socialista presentou o Plan de recuperación,
transformación e resiliencia. Traducido á linguaxe dos simples mortais, é un ataque
aos bolsillos do 84% dos españois, é dicir, unha suba de 84% destas novas taxas,
que afecta especialmente ás clases medias e ás clases baixas deste país, a pesar
de que despois din que se van subir os impostos aos ricos. Pero o 84% destes
impostos van directamente á clase media e á clase baixa. Queren que paguemos
dúas  veces  polas  autovías:  cando  se  constrúen,  porque  as  pagamos  todos  os
cidadáns, e despois queren que as paguemos cada vez que as usemos, cando son
gratuítas a día de hoxe. É que o Concello ten a obriga moral de pararlle os pés ao
presidente Pedro Sánchez, ao Partido Socialista, a Podemos e ao resto de socios
deste  partido.  Non  pode  ser  que  permitamos  un  sistema  de  peaxes  nas
autoestradas  públicas  españolas,  galegas  e  tamén en vías  de  alta  capacidade,
como dicía o concelleiro Rubén Arroxo. A alcaldesa e o seu vicealcalde teñen que
pronunciarse hoxe publicamente se están a favor deste atropelo de impostos, esta
subida indiscriminada de impostos estatais, ou se pola contra están de acordo con
que sigamos sendo tendo unhas tarifas ou uns impostos adecuados neste país. Isto
non é razoable e presentamos unha emenda de apoio ao BNG, porque entendemos
que  tamén  estarán  a  favor  de  baixar  as  peaxes  da  AP-9,  como  había  ese
compromiso acordado co deputado nacionalista, a pesar de que parece que...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  finalizou  o  seu tempo.  Pasamos entón ao
portavoz de Cidadáns. 

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. 
En primer lugar y en cuanto a la propuesta del Bloque, habrá que recordar

que en su día el Bloque Nacionalista Gallego calificó como hito histórico el acuerdo
alcanzado con el  Gobierno central  de  España del  Partido  Socialista.  Pues aquí
tienen su hito histórico: un auténtico engaño, que se camufló con una inversión en
los presupuestos generales del Estado, que ahora se ha podido comprobar que
nada  bueno  traerá  a  los  gallegos.  Y  es  que  ustedes  no  estaban  pensando  en
Galicia  cuando firmaron ese acuerdo,  sino en colmar sus expectativas políticas,
muy alejadas de los intereses reales de todos los gallegos. Por ello, y a pesar de
esta propuesta, con la que podemos estar de acuerdo, ustedes seguirán siendo los
socios de un Gobierno de España que atenta contra los intereses de todos los
gallegos. Efectivamente, no podemos permitir que se les siga metiendo la mano en
el bolsillo a los gallegos de esta manera. Tanto el PP como el PSOE no han hecho
nada para solucionar este problema. Todo lo contrario: se echan la culpa el uno al
otro, pero el coste de los peajes en Galicia no deja de crecer. Estamos ante una
maniobra de apoyo económico por parte del Gobierno a una empresa privada. En
lugar de bajar las tarifas de la AP-9, como se había prometido y pactado con el
BNG,  se  concede  ahora  a  la  concesionaria  esta  subida,  para  que  siga
enriqueciéndose a costa de todos los gallegos.  El sector  del  transporte también
sufrirá estas consecuencias y se calcula que el gasto de hacer el recorrido completo
de la AP-9 de ida y vuelta ascenderá hasta 98 euros. El Gobierno de España ya nos
tiene acostumbrados a rescates de dudosa legalidad como el de Plus Ultra y esta
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maniobra podría parecerse bastante a otro rescate encubierto. Es absolutamente
inaceptable. 

En relación  con la  propuesta  del  PP,  habrá  que decir  que la  subida  de
impuestos  que se pretende  es  absolutamente  desproporcionada  e  indecente.  Y
resulta curioso que esta subida venga de la mano del Gobierno más caro de la
democracia española y lo peor es que la propia ministra de Hacienda, en sesión de
control del Gobierno, aseguró que las subidas de impuestos y peajes son el único
plan  previsto  por  el  Gobierno  para  cumplir  con  Europa,  una  subida  que  ataca
frontalmente a las clases medias. Sin embargo, por parte del Gobierno se tiene la
desfachatez  de  asegurar  que  solo  se  les  va  subir  los  impuestos  a  los  ricos.
Entonces cabría preguntarse: ¿quiénes son los ricos en España? ¿Los que tienen
coche?, ¿los que tienen seguros?, ¿los que compran alimentos?, ¿los que compran
medicinas?, ¿los que usan autovías o carreteras, que, por cierto, se les van a subir
con peajes? Es decir,  todos los  españoles  seríamos ricos  para el  Gobierno  de
España. También se afirma por parte del Gobierno que la subida de impuestos es
porque Europa les obliga, otra cuestión absolutamente falsa. Europa no obliga a
subir impuestos; de hecho, muchos de nuestros socios europeos los están bajando.
El Gobierno ha optado por una imposición despótica de su plan fiscal, en lugar de
consensuar reformas de futuro con partidos de Estado, suben impuestos. En vez de
luchar contra el fraude y la economía sumergida, también suben impuestos. Las
familias y autónomos y pymes ya no pueden esperar más, y necesitan ayudas y
reformas para salir definitivamente de esta terrible situación.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz do Partido Socialista, o señor Santos. 

- ÁLVARO SANTOS RAMOS: Moitas grazas. A verdade é que levamos non moito
de  Pleno  e  eu,  alcaldesa  e  compañeiras,  teño  dúas  preocupacións.  Unha,  a
primeira, é esta iniciativa presentada polo Partido Popular, e tamén a emenda á do
Bloque terá o consentimento, o asentimento do anterior intervinte, porque, se lle
preocupa que en Lugo non se fale estritamente de asuntos municipais para falar
dos de Galicia,  xa vir falar dos de Madrid ten, cando menos, que escandalizalo.
Pero, bueno, tamén me preocupa un pouco que pasemos desa fase poética pois a
unha fase xa un pouco máis do estilo do outro portavoz máis chabacano,  máis
agresivo, máis belixerante, non? Bueno, tampouco preocupa tanto, porque, ao fin e
ao cabo, poético ten rima consonante, que é máis culta, con patético.

En canto ás proposicións, tamén me ten unha preocupación importante a
emenda presentada polo seu portavoz, o do Partido Popular, do señor Carballo, ao
que eu inocentemente lle crin cando concorreu ás eleccións autonómicas, que ía ao
Parlamento a trasladar, a levar de Lugo as súas necesidades e os seus problemas.
E  nesta  vénnos  a  desmentir  desa  crenza  que  eu  tiña,  e  a  verdade  é  que  me
entristece. Porque vai traer unha emenda para falar dunha infraestrutura da Coruña
e de Pontevedra, o que se traduce en que foi a Santiago para traernos os recados
do  PP  e  para  traernos  os  recados  de  Feijóo.  Esas  dúas  Galicias  de  dúas
velocidades: a da Coruña e a de Pontevedra, que lle interesa ao Partido Popular, e
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a de Lugo e a de Ourense,  que nos interesa aos demais.  Por iso,  cando foi  o
bipartito  impulsamos  ese  modelo  de  vertebración  territorial  que  pretendía  o
equilibrio en oportunidades para todos os territorios. Por iso a nosa postura ante o
das peaxes é clara e taxante, cando o propoñía o Goberno de Rajoy e cando o
propón o Goberno de Sánchez: non. Porque é unha medida liberalista e porque non
é unha medida que fomente o equilibrio territorial  tan necesario e tan positivo e
produtivo para España e para Galicia e para Lugo dende esta era democrática. 

En  canto  á  proposición  do Partido  Popular,  comprenderán  vostedes que
falar  de  modelo  económico  e  de  modelo  fiscal  aténdose  e  argumentando
exclusivamente sobre o que é detraído pola vía tributaria, pola vía dos impostos ou
das  taxas  aos  cidadáns,  é  falar  a  medias,  con  boa  ou  mala  intención,  pero  a
medias. Porque habería que falar tamén de qué se recibe do Estado a cambio dese
modelo tributario ou dese modelo fiscal. E se o que se recibe é máis caro pola vía
tributaria  ou  é  máis  caro  se  tivésemos  que  acudir  a  el  pola  vía  privada.  De
momento,  en  España  a  educación,  a  sanidade,  todo  o  modelo  de  garantías  e
apostas e oportunidades sociais segue sendo moitísimo máis beneficioso recibilo
do público que acudir por el á vía privada. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Segunda quenda para un dos
grupos propoñentes, para o portavoz do BNG, o señor Arroxo.

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas. Con respecto á emenda que presenta o
Partido  Popular,  primeiramente  dicir  que,  evidentemente,  pois  dende  o  BNG
estamos totalmente de acordo no que é a situación a respecto da AP-9, máis que
nada porque foi o grupo parlamentar no Parlamento galego do BNG quen estivo
facendo esta reivindicación.  Pero no día de hoxe non o vamos a aceptar, e por
unha cuestión moi concreta. Evidentemente, non porque non esteamos de acordo,
senón porque eu creo que hoxe o que ten que saír deste Pleno municipal é un
acordo unánime da Corporación a respecto dunha problemática que está aquí, que
é o tema das peaxes. E ademais eu creo que neste Pleno municipal estamos todas
e todos de acordo. Entón levemos ese acordo adiante. Se queremos, debatamos o
da AP-9 por outra vía e tamén o poderemos, e contarán por suposto co noso apoio.
E ademais para falar de Lugo, porque despois, se non falamos de Lugo, igual outro
concelleiro do seu partido nos di que presentamos mocións que non teñen nada
que ver coa nosa cidade. Entón, eu creo que hoxe ten que ser ese día, igual que se
conseguiu no Pleno da Deputación, no que poidamos ter un acordo unánime e que
defendamos que non haxa peaxes nas autovías que pasan pola nosa cidade e que,
polo tanto, pois que se acaben canto antes, evidentemente, e que polo tanto pois
que nos permita un desenvolvemento económico real e que non quede trabado
porque os traballadores e traballadoras, ou as empresas que se instalen teñen que
pagar custos a maiores por mor destas portaxes. Grazas. 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas;  e  segunda  quenda  para  o
seguinte grupo propoñente, para o Partido Popular, o señor Ameijide.
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-  ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Moitas  grazas,  alcaldesa.  Por  suposto,  señor
Arroxo, que debateremos todas as veces que haxa que debater de todos os temas
que nos afecten aos lucenses. Este salón de plenos ten a absoluta liberdade de
debater sobre todos estes asuntos e, ademais, sempre é un gusto poder facelo.
Dende o Partido Popular seguimos mantendo, obviamente, esa proposta de que,
obviamente, a AP-9 ten que baixar, porque, a pesar de que para o señor Santos
parece  que  a  el  non  lle  molesta  ou  a  el  non  lle  importa,  si  que  afecta  a
transportistas,  a  autónomos,  empresarios  e  a  xente  que  ten  que  coller  esta
autopista a diario para traballar, por moito que resida en Lugo. Para o señor Santos
probablemente isto non é importante, porque, claro, coa subida de soldos que se
autoimpuxeron dende o bigoberno do Partido Socialista e do Bloque Nacionalista
Galego,  pois  dálle  igual  esta  subida indiscriminada  de impostos  no concello  de
Lugo, a pesar de que nós xa lles pedimos publicamente, eu mesmo llo pedín aquí
oficialmente  neste  salón  de  plenos  que  conxelásemos  esa  subida  e  vostedes
negáronse. Pero seguen dilapidando en gastar coches e comprar coches oficiais
con diñeiro público de todos os lucenses e parece que o Partido Socialista é como
ese  salmón  que  vai  sempre  a  contra  corrente.  Mentres  todos  os  gobernos  de
Europa están baixando a presión fiscal sobre os cidadáns, o Partido Socialista hoxe
vai a deixar moi claro e vai a retratarse, veremos se o Bloque Nacionalista Galego
tamén, que o que propón é subir  e esquilmar  o bolsillo  dos cidadáns,  da clase
media e da clase baixa deste país, que é aos que afecta esta suba imposta polo
Goberno  de  Pedro  Sánchez,  dos  comunistas,  dos  nacionalistas,  dos
independentistas e dos exterroristas...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. E quenda agora para o portavoz
de Cidadáns.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. En primer lugar, sí
nos  gustaría  destacar  que  en  el  discurso  del  señor  Arroxo  no  vemos  ninguna
referencia al incumplimiento por parte del Gobierno con Galicia. Creemos que es un
pilar importante y que habla de una forma de hacer política y de lo que suponen los
compromisos y los pactos, y aquí estamos hablando de esto. Se nos está pidiendo
que tengamos, que hagamos un pacto y que estemos unidos en contra de esta
subida de los peajes. A nosotros nos van a encontrar.  Pero parece curioso que
ahora mismo les tengamos que apoyar, cuando han sufrido esa traición política, en
el  sentido  de  que  sus  socios  preferentes,  Partido  Socialista  a  nivel  nacional  y
Partido Socialista  a nivel  de Lugo,  van a seguir  siéndolo  y parece que esto no
supone absolutamente nada. Sin embargo, ahora sí nos necesitan. Y también nos
resulta curiosa la  interpretación que se hace de la  necesidad de los impuestos,
porque nadie cuestiona que los impuestos son necesarios, pero la proporcionalidad
de estos es la  clave y,  cuando vemos que los países de nuestro entorno y de
economías similares  lo  que están  haciendo  es  bajar  esa  presión  fiscal  y  están
bajando  los  impuestos,  entiendo que nosotros  deberíamos hacer  algo  parecido,
sobre todo cuando vamos a ser uno de los países del entorno europeo que más
dinero va a recibir para la recuperación. Lo que no se puede hacer es ser el país
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que más va a recibir y, al mismo tiempo, el país que más va a subir la presión fiscal,
porque al final lo único que van a generar es economía sumergida, que es de lo que
no  se  dan  cuenta.  Todas  las  subidas  indiscriminadas  de  impuestos  generan
economía sumergida y, al final, hay menor recaudación. Esto es un error. Deben de
buscar el consenso, deben de…

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas; e quenda agora para o portavoz
do Partido Socialista, para o señor Santos. 

- ÁLVARO SANTOS RAMOS: Moitas grazas. Sabe por que nos afecta a AP-9?
Porque tiveron paralizados durante o Goberno do señor Rajoy todos os proxectos
de conectividade por autovía da cidade da Lugo. E preocúpame moito. Pero é que
eu creo que a solución para Lugo non pode seguir vindo a Santiago por Betanzos,
porque iso é como querer vir de Friol por Vilalba. A solución para Lugo é ir para
Santiago cunha autovía directa. A solución a Lugo é ter unha saída cara Ourense
cunha  saída  directa,  que  vostedes  lla  negaron,  aparcando  os  proxectos  e
meténdoos no caixón e incluso anulando algún contrato que había en marcha. Esa
é a cuestión. 

En  canto  á  fiscalidade,  eu  insisto,  mire,  eu  hoxe  pago  moitísimos  máis
impostos co meu salario  que cando era repoñedor no Carrefour por 500 e pico
euros ao mes. E quero pagar máis impostos agora que cando era repoñedor con
500 e pico euros ao mes. Pero recibo o mesmo nivel de prestación de servizos por
parte do Estado. E iso é o que perseguimos, o que perseguimos os progresistas,
porque o Estado ofrece e garante prestacións, que o dá pola condición de cidadán.
Sen embargo,  o  mercado ofrece servizos  que dá a  cambio  da súa capacidade
económica, sen ter en conta a súa condición de cidadán ou de individuo. Eses son
os dous modelos que chocan e que se debaten, e eu quero unha España na que o
cidadán sufrague en función da súa capacidade unhas prestacións que lle custarían
moitísimo máis ou que non podería acceder a elas se dependese exclusivamente
da súa capacidade económica. 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última  quenda,
primeiramente para o BNG, 30 segundos, o señor Arroxo. 

-  RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas.  Eu  creo  que  hai  intervencións  que
crean confusións. Nós non necesitamos a Cidadáns aquí. Cidadáns se quere, que
vote en contra. En todo caso, é a súa responsabilidade con Lugo, non lles vimos
aquí a pedir ningún favor, que se di. Que conseguiu o BNG no Congreso? Mira,
pois  o  BNG  leva  centos  de  proposicións  no  Congreso  en  favor  de  Galiza,  un
deputado só; os 11 deputados de Cidadáns non levan nin a primeira, os 11. Entón,
a que xogamos? 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moitas grazas e quenda agora última tamén para o outro
grupo propoñente, para o señor Ameijide, 30 segundos. 
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- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Bueno, hoxe nesta proposición vamos a ver dúas
maneiras moi claras e moi concisas de como entender a política. Dende o Partido
Popular hoxe defendemos que non se cobre nin un só euro polas autovías, polo uso
gratuíto das autovías e defendemos claramente que hai que baixar os impostos,
como está facendo a inmensa maioría de países do mundo e, concretamente, todos
os países de Europa. Por outro lado, haberá outros partidos que voten en contra da
nosa iniciativa,  que o que defendan é unha suba indiscriminada de impostos a
todos os españois,  que afectarán ao 84% desta poboación e que afectarán moi
especialmente ás clases medias e á clase baixa. Eses probablemente sexan.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois eu, señor Ameijide, desexo que o Partido Popular
siga  moitos  anos  na  oposición,  porque  é  cando  máis  se  asemella  ao  discurso
socialista,  cando  máis  progre  é  e  cando  máis  favor  lle  fai  á  sociedade  na
consecución  no que  despois  nunca  fan  cando están  no Goberno.  Así  que,  por
moitos  anos  máis  nesa  oposición,  sumando  para  a  cidade  de  Lugo  e  non
cambiando de criterio segundo quen goberne en Madrid, que iso é importantísimo e
iso é o que da despois a coherencia e a credibilidade, ter sempre un discurso propio
e un posicionamento claro en defensa dos intereses dos lucenses. Vamos a votar
entón primeiramente,  unha vez  feita  a  lectura por  parte do secretario  do punto
número 11... Queda, tal como manifestou o propio concelleiro, pois coa emenda ou
autoemenda do propio Bloque Nacionalista Galego e a emenda do PP é rexeitada.
Procedemos entón a votar a proposición.

12/81  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DE  CIUDADANOS  LUGO,
NÚMERO 171/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA A ELABORACIÓN DUN
PLAN MUNICIPAL PARA A PREVENCIÓN DO SUICIDIO E DE ATENCIÓN AO
SUPERVIVENTE EN LUGO.

Vista  a  devandita  proposición  do  Grupo  Muncipal  Ciudadanos  Lugo,  número
171/2021 de Rexistro de Pleno, que, a seguir, se transcribe:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
El pasado 29 de abril la prensa se hacía eco de la triste noticia de que Lugo

es una provincia con la tasa de suicidios más alta de España. 
Este es un tema muy delicado socialmente pero no por ello menor, de la que

ya existe cierto consenso en cuanto a su visibilidad y necesidad protección por
parte de las administraciones

Los 10 de septiembre de cada año ya se celebra el Día Mundial  para la
prevención  del  suicidio,  con  el  que  se  pretende  señalar  la  importancia  de  la
prevención en este tipo de conducta, que exige un enfoque trasversal, no carente
de innovación y con un carácter integral.

Sorprendentemente el suicidio, es decir, el acto deliberado de una persona
para provocarse la muerte, a nivel mundial es la segunda causa de muerte en los
adultos jóvenes y en España supone la principal causa de muerte violenta después
de  las  derivadas  de  accidentes.  Todas  las  administraciones  públicas  deben

66

C
V
D
:
 
G
D
q
A
a
N
8
1
o
d
t
O
7
z
s
v
7
l
p
D

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac7761375139039434529.doc

Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

involucrarse  para  determinar  las  acciones  necesarias  para  lograr  su  prevención
desde todos los  puntos  de vista,  por  supuesto  desde de la  salud  pública,  y  la
necesidad  de  contar  con  centros  y  equipos  de  prevención  del  suicidio  a  nivel
nacional pero también a nivel local.

Por ejemplo, en 2017, el Instituto Nacional de Estadística (INE) contabilizó
3.679 suicidios en España; este dato nos puede llevar a engaño y realmente ese
dato puede llegar a ser mayor, ya que, según los colectivos implicados en este
delicado tema, estas cifras sólo científica los datos recogidos en los Institutos de
Medicina Legal y Ciencias Forenses y del INE.

Según numerosos estudios, por cada muerte por suicidio, previamente ha
habido alrededor 20 tentativas. La Organización Mundial de la Salud advierte de
que ‘aunque la prevención del suicidio es compleja, es posible, y para abordarla hay
que atender a 3 variables fundamentales:  el  correcto manejo terapéutico de los
trastornos mentales,  el  control  de factores de riesgo externos,  y la  educación y
sensibilización’, y es en este último aspecto en el que los ayuntamientos deben y
pueden trabajar.  

La  educación  y sensibilización  traen consigo que se den a  conocer  a la
población cuáles son señales de conducta suicida, es necesario saber cuándo y
cómo hay que buscar ayuda y al tiempo ser capaces de reducir el estigma que este
comportamiento  tiene  asociado.  Este  será  uno  de  los  caminos  para  sacar  dar
visibilidad a la gente que está en riego y precisa.

En este mismo sentido, el Concello de Lugo se debe comprometer a integrar
la agenda municipal el Día Internacional de Prevención del Suicidio, que la OMS
establece el 10 de septiembre, como parte del trabajo de concienciación que se
recoja en un Plan Local de Prevención.

Es una preocupación creciente de las diferentes Administraciones y de todos
los  partidos.  Ante  esta  problemática  creemos  que  hemos  de  aunar  esfuerzos,
también desde la Administración local

Por todo lo exposto, el Grupo Municipal Ciudadanos Lugo presenta al Pleno
de la Corporación para su debate y, si procede, aprobación, los siguientes puntos.

1.  Que  el  gobierno  municipal  elabore  un  Plan  Local  de  Prevención  del
Suicidio  y  de  Atención  al  Superviviente  en  coordinación  con  el  resto  de
Administraciones, desarrollando una estrategia municipal, reforzando la formación
específica en esta materia de los técnicos de servicios sociales, para que cuenten
con los conocimientos y medios para actuar de forma efectiva.

2. Instar a la Xunta de Galicia a avanzar en el desarrollo de un Plan Integral
de  Prevención,  con  medidas,  políticas  y  programas  concretos,  proporcionando
pautas eficaces de actuación.

3.  Que  el  Concello  de  Lugo  integre  en  la  agenda  municipal  el  Día
Internacional de Prevención del Suicidio, que la OMS establece el 10 de septiembre
de cada año.”

Visto, así mesmo, a emenda “in voce” presentada polo Grupo Municipal do
Partido  Popular,  consistente  na  substitución  do  apartado  resolutivo  segundo  da
proposición  por  este  outro  novo  texto:  “Instar  a  la  Xunta  de  Galicia  a  seguir
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avanzando en el desarrollo del Plan de Salud Mental 2020-2024 y en el Plan de
Prevención del Suicidio, aprobado en septiembre de 2017” , que foi aceptada polo
Grupo Municipal de Ciudadanos autor da proposición. 

Tras  a  deliberación  efectuada,  sométese  o  asunto  a  votación,  coas
modificacións  introducidas  pola  emenda  aceptada,  acadándose  os  seguintes
resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a
proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  de  Ciudadanos  Lugo,  coas
modificacións introducidas durante o debate, anteriormente transcritas.

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois  tres  minutos  para  o  grupo propoñente,  para  o
portavoz de Cidadáns.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Sí, muchas gracias.  El pasado 29 de
abril la prensa se hacía eco de la triste noticia de que Lugo es la provincia con la
tasa de suicidios más alta de España. Creemos que esto debe hacernos pensar.
Sabemos que es un tema muy delicado socialmente, pero no por ello menor, de la
que  ya  existe  cierto  consenso  en  cuanto  a  su  visibilización  y  la  necesidad  de
protección por parte de las administraciones. El 10 de septiembre de cada año, de
hecho, ya se celebra el Día Mundial para la prevención del suicidio, con la que se
pretende señalar la importancia de la prevención de este tipo de conductas, que sí
exige un enfoque transversal, no carente de innovación y con un carácter integral.
Sorprendentemente, el suicidio a nivel mundial es la segunda causa de muerte en
adultos jóvenes y en España supone la principal causa de muerte violenta después
de las derivadas por accidente. 

Según numerosos estudios,  en cada muerte por suicidio,  previamente ha
habido alrededor de unas 20 tentativas. De hecho, la Organización Mundial de la
Salud advierte que, aunque la prevención en el suicidio es compleja, es posible y,
para abordarla, hay que atender a tres variables fundamentales, que es: el correcto
manejo terapéutico de los trastornos mentales, el control de factor de riesgo externo
y  la  educación  y  sensibilización.  Y  en  este  último  aspecto  es  en  el  que  los
ayuntamientos  deben  y  pueden  ayudar.  La  educación  y  la  sensibilización  traen
consigo que se dé a conocer a la población cuáles son las señales de conducta
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suicida. Es necesario saber cuándo y cómo hay que buscar ayuda y, al tiempo, ser
capaces  de  reducir  el  estigma  de  este  comportamiento,  ya  que  hoy  en  día
socialmente sigue con él. Este será uno de los caminos para dar visibilidad a la
gente que está en riesgo y que lo precisa. Ayudar a las personas con este riesgo de
suicidio,  escuchar  a  las  familias  que  sufren  las  pérdidas  de  un  ser  querido  y
colaborar con las personas y organizaciones dedicadas a esta tarea entendemos
que es fundamental. Se debe hacer un llamamiento a la ciudadanía para pedir una
mayor comprensión en el tema y más cuidado para las personas y organizaciones
dedicadas a esta área. Y se debe hacer un llamamiento a la ciudadanía, porque en
este sentido creemos que el ayuntamiento de Lugo también se debe comprometer e
integrar en su agenda el Día Mundial internacional de la prevención del suicidio. Por
ello, pedimos que este Pleno apruebe un plan, que el Gobierno municipal realice un
plan local de prevención, que ya existe en otros ayuntamientos, y, muy importante,
en el que se piensa poco a veces, que es el de atención al superviviente. En este
mismo sentido, creemos que también se debe instar a la Xunta de Galicia para que
continúe trabajando en este sentido y, como decíamos, que el Concello de Lugo, en
muestra de esta disposición, integre en su agenda municipal el Día Internacional de
Prevención del Suicidio.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Goberno, señora López, tres minutos.

- MARÍA CRISTINA LÓPEZ FERNÁNDEZ: Ola, bo día a todas e a todos. O acto de
quitarse  a  propia  vida  de  forma  deliberada  viuse  incrementado  co  estado  de
pandemia que sufrimos, cunha importante incidencia na nosa cidade. O obxectivo
dos programas de intervención da conduta suicida son axudar á persoa a mellorar
nese momento de malestar e que atope ferramentas para xestionar mellor o que
aboca a ese estado. E as administracións deben adoptar un papel proactivo á hora
de  abordar  esta  preocupante  cuestión.  Estamos  totalmente  de  acordo  da
inquedanza  desta  atroz  circunstancia,  cando  a...  (non  se  entende) tamén  se
estende  ás  persoas  achegadas,  cando  se  ven  profundamente  afectadas
emocionalmente. Estamos ante un fenómeno que non podemos considerar que se
produza por unha única causa, senón que interveñen distintos factores de carácter
psicolóxico, psiquiátrico, sociolóxico…, pero si debemos de ter en conta que o 90%
están relacionados coa saúde mental. Con estes datos, que nós debemos de tratalo
como un asunto para abordar dende o punto de vista sanitario. Por todo isto, é algo
que debemos de debater, tal como se ten feito noutras ocasións, no parlamento
galego.  Temos  que  ser  conscientes  da  situación  do  noso  Concello,  onde  non
dispoñemos de persoal técnico axeitado para abordar con rigorosidade un asunto
tan importante. A conducta suicida ten que ser previda e atendida eficazmente e
nós carecemos de medios. 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas,  e  quenda  agora  para  o
portavoz, a portavoz do Partido Popular. 
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- MARÍA DEL CARMEN LÓPEZ SILVA: Buenos días. Debatimos una iniciativa en
la que evidentemente estamos de acuerdo con el fondo y también compartimos su
espíritu y su filosofía. Estamos ante un problema que afecta a todos, jóvenes y
mayores,  y  que  va  más  allá  de  las  cuestiones  ideológicas.  El  suicidio  es  un
importante  problema  para  nuestra  sociedad,  no  solo  por  el  volumen  de
fallecimientos,  sino  por  el  sufrimiento  que  origina  y  las  secuelas  del  mismo.
Además, debemos recordar que los suicidios consumados son solo la punta del
iceberg de este problema. Hay que indicar que, por cada suicidio que acaba en
fallecimiento,  se registran 20 tentativas.  Más que hablar  de suicidio,  lo  correcto
sería  hablar  de  conducta  suicida,  dentro  de  la  cual  se  englobaría  suicidio
consumado, intento de suicidio e ideación suicida. También es necesario hacer una
reflexión sobre las personas que se suicidan,  ya que no quieren morir, sino que
quieren dejar de sufrir. La enfermedad mental es un importante factor de riesgo, sí,
pero siempre hay diversas causas. Por ejemplo, la violencia de género está detrás
de muchos de estos casos, al igual que la pobreza, la soledad, la desesperanza.
Por  este  motivo,  desarrollar  políticas  de  salud  mental  para  intervenir  de  forma
temprana, efectiva y eficiente antes de la aparición de las conductas disruptivas es
fundamental para la prevención. Es necesario atender de forma integral el suicidio,
comprendiendo que es un problema que, evidentemente, tiene que ver con la salud
mental, pero también con las condiciones socioeconómicas como incidencia directa.
Y en este tipo de conductas han pasado, pasa y seguirá pasando, si no atajamos
los  problemas  estructurales  y  concebimos  el  suicidio  desde  esta  perspectiva
estructural y no solo mental. Desde el Partido Popular pensamos que el Concello no
puede ser un verso suelto o un recurso paralelo al sistema de salud de la Xunta,
sino que debemos de ser una parte del todo. Cabe recordar que la Xunta está
desarrollando desde 2017 un plan de prevención del suicidio, al que actualmente se
ha  sumado  el  Plan  de  Salud  Mental  2020-2024.  Por  ello,  presentamos  una
enmienda de sustitución al punto 2 de esta propuesta; quedaría: “instar a la Xunta
de Galicia a seguir avanzando en el desarrollo del Plan de salud mental 2020-2024
y en el Plan de prevención del suicidio, aprobado en septiembre del 2017”. Gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois quenda, segunda xa, para
o grupo propoñente, para o portavoz de Cidadáns.

-  JUAN  MANUEL  VIDAL-PARDO  GARCÍA:  Muchas  gracias.  En  cuanto  a  la
enmienda se acepta. De hecho, en la exposición de motivos ya decíamos que la
Xunta debía seguir trabajando en ese sentido. Es decir, que sí, que compartimos el
espíritu  de  la  enmienda  y  sí  que  queríamos  matizar  alguna  cuestión,  porque,
efectivamente, el suicidio se tiene que afrontar desde un punto de vista de la salud
mental. Pero sí que es cierto, y así lo dice la Organización Mundial de la Salud, que
la prevención y la atención, no solo a ellos sino también a sus familiares, pasa por
una  solución  mucho  más  transversal,  que  no  solo  depende  de  los  servicios
médicos.  Es  decir,  los  servicios  municipales  también  pueden  tener  una  acción
importante  a  la  hora  de  detectar  y  atender  a  la  gente  que  tiene  este  tipo  de
comportamientos. Creemos que muchos son los puntos de vista que pueden afectar
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a esta enfermedad y no compartimos el hecho de que no se pueda hacer por falta
de medios, porque, al final, este plan, que es lo que nosotros proponemos, es un
plan integral para la prevención y en ese plan sí se podría diseñar esa estrategia y
para que se vea con qué medios se cuenta o con qué medios se tiene que contar.
Sería dentro del plan donde eso se diseñaría. Pero, si se vota en contra a esto,
simplemente, no se tiene ni la intención previa de incluirlo dentro de lo que es el
orden del día de la vida de un municipio como el de Lugo, que además está...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. Finalizou o seu tempo. Segunda quenda para a
portavoz do Goberno, para a concelleira de Servizos Xerais e Participación, señora
López. 

-  MARÍA CRISTINA LÓPEZ FERNÁNDEZ: Grazas de novo.  Non pola cuestión,
senón pola falla de medios e de competencias, o voto ten que ser en contra. Pero
que non se entenda de que é un voto en contra para non facer nada, senón que,
pola nosa parte, queremos comunicar ao grupo propoñente, ao grupo de Cidadáns,
que  trasladaremos  esta  inquedanza  aos  grupos  parlamentarios  do  Parlamento
galego, que alí sexa tratado novamente. 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Segunda  quenda  para  a
portavoz do Partido Popular, señora López.

-  MARÍA DEL CARMEN LÓPEZ SILVA: Gracias.  Señora López,  la  Xunta está
trabajando en ello; no hace falta que nadie nos los recuerde. Pero sí es necesario
que  quizás  le  recordemos  a  usted  que  es  necesario  que  han  sido  varias  las
ocasiones en las que el Gobierno de la Xunta ha reiterado el compromiso con el
desarrollo de una estrategia para la prevención del suicidio en Galicia. Galicia fue la
segunda  comunidad  autónoma  en  disponer  de  un  documento  de  estas
características después de Valencia. La Xunta está trabajando en este momento en
el objetivo de bajar la tasa de suicidios y establecer mecanismos de coordinación
con  distintos  organismos.  La  Xunta  tiene  siete  líneas  de  actuación,  desde  la
coordinación  institucional,  sensibilización,  prevención,  control  de  puntos  negros
arquitectónicos y geográficos, formación de profesionales de primera línea, atención
de supervivientes, investigación, creación de un observatorio gallego de suicidio, a
través  de  acciones  como  son  protocolos  de  prevención  del  suicidio  dentro  del
ámbito hospitalario, dentro del ámbito escolar, formación continuada de bomberos,
personal  sanitario,  personal  de  intervención.  La  Xunta  sí  que  cumple  con  los
deberes y pedimos que este Concello también lo haga, porque tiene mucho mucho
mucho por hacer en el tema del suicidio. Gracias. 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  o  grupo
propoñente, para Cidadáns, señor Vidal.

-  JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias.  Es  absolutamente
inaceptable para este grupo municipal que, teniendo el dato de encabezar ese triste
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ranking de toda España, el Ayuntamiento de Lugo mire para otro lado y no tome
ninguna medida.  Es inaceptable.  No,  es que no,  no se entiende.  Es decir,  algo
tendrá que hacer el ayuntamiento de Lugo. ¿O simplemente va a instar a la Xunta
de Galicia porque está comprometida? El movimiento se demuestra andando. Si
realmente es un problema que le preocupa, que se implique. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Creo que xa se lle trasladou o porqué. É unha cuestión
competencial,  é  unha cuestión  tamén de protección de datos sobre as  persoas
enfermas, que non é competencia municipal. En todo caso, a preocupación xa se lle
trasladou por parte da portavoz, que é toda e, polo tanto, trasladaráselle tamén alí
ao seo da institución que ten as competencias para solventar e paliar a situación. 
Procedemos entón á votación da proposta de Cidadáns. 

13/82  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DE  CIUDADANOS  LUGO,
NÚMERO NÚMERO 172/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA CREAR UNHA
REDE DE VOLUNTARIADO MUNICIPAL.

Vista  a  devandita  proposición  do  Grupo  Municipal  Ciudadanos  Lugo,  número
172/2021 de Rexistro de Pleno, que, a seguir, se transcribe:

“Exposición de motivos:
Na actualidade, a nosa cidade conta cun importante número de entidades,

moitas delas cunha longa traxectoria consolidade ao longo destes anos. Levan a
cabo  o  seu  traballo  de  xeito  continuado  e  estable,  tendo  como  un  dos  seus
principais obxectivos, a mellora da sociedade na que viven. 

A maioría destas organizacións están integradas por persoas que colaboran
de xeito solidario,  participando activamente nas actividades que se desenvolven.
Ofrecen o seu tempo, esforzo e capacidades  O seu traballo é de gran importancia
e,  por  suposto,  dun  gran  valor  social,  con  especial  incidencia  nos  grupos
vulnerables e en risco de exclusión social, e tamén en sectores relacionados coa
infancia e a terceira idade, co deporte, o medio ambiente, a protección dos dereitos
humanos  e  a  cooperación  internacional.  O  compromiso  destas  persoas  é  un
exemplo para toda a sociedade e para todas as institucións. 

A actividade dos voluntarios e voluntarias contribúe a dar pasos cara unha
sociedade máis xusta e máis humana, polo que o seu imprescindible papel debe
ser recoñecido e posto en valor. 

A  Comisión  Europea  recoñece  a  súa  relevancia  afirmando  que  o
voluntariado  é  unha  expresión  da  participación  cívica  que  fortalece  os  valores
europeos  de  solidariedade  e  cohesión  social.  Deste  modo,  certas  normas  e
recomendacións  da  Unión  Europea  poñen  de  manifesto  o  impacto  do
asociacionismo e voluntariado, velando pola súa promoción e fomento, dada a gran
repercusión que teñen no seu entorno máis próximo.

As administracións deben  apoiar e fomentar todas as iniciativas e accións
que nazan do compromiso cidadá, ao mesmo tempo que por medios para impulsar
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as súas actividades. Así se indica no Preámbulo da Lei 25/2015, de 30 de xullo, do
voluntariado e de fomento do asociacionismo:  "el  papel  de las administraciones
públicas debe ser el de dar apoyo al asociacionimos y al voluntariado, ofreciéndoles
cooperación con el objetivo de promover la innovación, la colaboración  con otros
agentes  sociales,  el  impulso  y  desarrollo  de  políticas  públicas  que  permitan  y
refuercen el ejercicio libre e independiente de entidades y voluntarios, así como el
trabajo  compartido  con  los  voluntarios  para  el  desarrollo  de las  herramientas  y
políticas de apoyo que a ellos se refieren".

A  pandemia  que  sufrimos  durante  este  último  ano  amosou  o  papel
imprescindible que exerce na nosa sociedade e, por suposto, na nosa cidade. Se
hai algo no que coinciden a maioría de entidades de calquera ámbito é que sen a
axuda e a colaboración dos voluntarios e voluntarias non poderían levar a cabo
moitas das súas accións. 

Desde  o  Grupo  Municipal  de  Ciudadanos  Lugo,  sendo  conscientes  da
importancia da acción voluntaria, e co obxectivo de promover a participación social,
potenciando e ampliando a rede de voluntariado existente, consideramos preciso
poñer en marcha un Programa Municipal de Voluntariado. 

Un Programa que sexa un avance no desenvolvemento do voluntariado no
noso  municipio,  ao  non  existir  nesta  administración  ningunha  estructura  nin
ferramenta que facilite a incorporación de persoas en actividades que supoñan un
beneficio para a nosa sociedade. Son moitas as persoas que estarían dispostas a
ofrecer o seu tempo  e experiencia e son moitas as entidades que precisan destas
persoas. Este Programa Municipal ten que servir para concienciar á poboación da
importancia  da  participación  voluntaria  e  tamén  como  apoio  fundamental  as
entidades que o precisan.

Este Programa debe ter varios obxectivos fundamentais. En primeiro lugar,
a  activación  de  mecanismos  que  establezan  redes  de  interacción  entre  as
entidades, a Administración e as persoas interesadas en colaborar con elas. 

En segundo lugar, a posta en marcha de medidas que vaian encamiñadas a
concienciar á sociedade sobre a importancia do voluntariado e a potenciar tecido
social solidario no noso municipio. 

E,  por último,  tamén debe servir  como apoio ás entidades garantindo un
voluntariado estable, que contribúa á continuidade dos proxectos e programas que
se estean a desenvolver e que conten cos medios necesarios e axeitados para
poder desenvolver o seu traballo de xeito eficaz.

Este  Programa  deberá  dar  lugar,  poñendo  en  marcha  os  mecanismos
necesarios,  a  unha  rede  municipal  de  voluntariado  que  fomentará  unha
participación  activa  dos  nosos  veciños  e  veciñas  en  actividades  de  distinta  e
variada  índole  que,  sen  dúbida,  mellorará  a  nosa  sociedade  e  tamén  a  nosa
calidade de vida. 
Tralo exposto anteriormente, o grupo municipal de Ciudadanos Lugo considera de
interese municipal que o pleno da corporación acorde:

1.  Instar  ao  goberno  municipal  a  elabora   un  Programa  Municipal  de
Voluntariado,  que  desenvolva  todas  as  actuacións  precisas  para  a  xestión  e
promoción do voluntariado na nosa cidade.
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2. Instar ao goberno municipal a crear unha Bolsa de Voluntariado, na que
aparezan reflectidas todas as entidades e organizacións que precisan do apoio e
soporte voluntario, e na que se poidan inscribir todas aquelas persoas interesadas
en  participar  de  xeito  altruísta  nas  mesmas.  Será  un  punto  de  encontro  entre
organizacións que precisan de voluntarios e persoas que buscan comprometerse a
colaborar con elas. 

3. Instar ao Goberno local a crear na páxina web dun punto de atención
voluntaria,  no que se poida obter información sobre as actividades que realizan
persoas e entidades de xeito altruísta no noso entorno máis próximo. Un espazo
que sirva para fomentar e dinamizar a rede municipal de voluntariado.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a
proposición presentada polo Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo, anteriormente
transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois tres minutos para a portavoz de Cidadáns. 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Moitas grazas. Ben, se hai algo no que coinciden e
tamén destaca en todas as entidades e organizacións sen ánimo de lucro, sexan do
eido que sexan e traballen no sector que traballen, é a importancia que teñen os
voluntarios e as voluntarias. Persoas sen as cales, recoñecen, sería moito máis
difícil poder seguir adiante coa carga de traballo de que teñen. Nestes meses tan
complicados  o  seu  labor  altruísta  e  desinteresado  permitiu  manter  en  activo  e
tamén en contacto moitos usuarios de entidades, sobre todo do ámbito social. O
seu  papel  na  sociedade  foi  gañando  peso  pouco  a  pouco.  Asumen
responsabilidades de xeito libre e buscando unha mellora no entorno no que viven e
co seu labor  permiten cubrir  accións  e actividades  que non son cubertas polas
administracións  ou que non chegan.  O tecido asociativo  da nosa cidade está a
realizar  un  traballo  inxente,  en  moitas  ocasións  con  escasos  recursos  tanto
económicos como humanos, que merece que esta Administración siga apostando
por  eles.  A posta en marcha desta rede,  xunto coa bolsa  de voluntarios  e cun
acceso  doado  para  este  contacto,  será  unha  ferramenta  moi  útil  que  permitirá
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ademais traballar de xeito coordinado e conxunto. Os principios fundamentais que
deben  rexer  o  programa  municipal  de  voluntarios  son:  a  participación,  a
cooperación e o traballo en rede coas distintas entidades que desenvolven as súas
actividades no noso municipio. E débese contar para o seu desenvolvemento coa
participación e coas aportacións das entidades interesadas en formar parte desta
rede municipal.  Trátase de colaborar desde o ámbito municipal para fortalecer e
ampliar a rede de persoas voluntarias e asistentes, ofrecendo ás entidades e aos
cidadáns  os  perfís  que  máis  se  adaptan tanto  á  demanda da  persoa como ás
características e ás necesidades das entidades. 

A páxina web municipal debe contar cun espazo propio adicado a este fin,
un espazo no que se inclúa toda a información relativa aos servizos e colaboracións
que comprenden o programa municipal de voluntariado, ademais de especificar as
distintas áreas nas que se levan a cabo accións de voluntariado coas entidades:
social, deportivo, medioambiental, cultural… É un medio máis de poñer en valor e
dar a coñecer o traballo que están a realizar indispensable e dun valor incalculable
na  nosa  cidade.  Unha  aposta  clara  polo  voluntariado  é  apostar  por  moitos  e
variados aspectos positivos que redundarán tanto na calidade de vida dos nosos
veciños como na cidade no seu conxunto. Contar cunha poboación comprometida,
participativa  e  colaborativa  conleva  sociedades  máis  cohesionadas,  máis
respectuosas e máis xustas. Poñer en marcha esta ferramenta será un modo máis
de recoñecer o papel impagable que realizan cada día, chegando ata onde non o
fan as administracións.
 
-  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ: Grazas.  Quenda  agora  para  a  voceira  do
Goberno, tres minutos.

- MARÍA CRISTINA LÓPEZ FERNÁNDEZ: Grazas de novo. A rede de voluntariado
existiu neste concello e tivo moi bo funcionamento durante un tempo, pero pouco a
pouco deixouse esmorecer e, a día de hoxe, chegou á súa desaparición. O traballo
dos voluntarios é encomiable e moi necesario, sendo un recurso importante para
afrontar necesidades vinculadas con características afectivas e falla de integración
social.  Os  voluntarios  sociais  que  se  incorporan  aos  servizos  sociais  aportan
valores de solidariedade, de respecto pola liberdade, da aceptación do outro, de
capacidade  de  comunicación  e  relación  humana,  xunto  coa  capacidade  de
incorporar  e  de  integrar  outras  persoas  dentro  do  ámbito  comunitario.  Aquí
mencionamos un dos campos onde os voluntarios desenvolven o seu traballo, no
social, pero poderíamos estar falando horas e horas do bo traballo que realizan. 

Nestes intres hai un cambio de tendencia nos modelos de voluntariado, que
temos que ter en conta para próximos proxectos. Pasamos dun marco ideolóxico
vinculado á calidade e á filantropía a un escenario de solidariedade entendida como
práctica cotiá da cidadanía. Pasamos do voluntario como figura caritativa cara a un
voluntario construtor de cidadanía. Este é o modelo ao que queremos ir. Sabemos
que é moi interesante e moi positivo desenvolver esta rede e nun futuro así ten que
ser.  Pero  temos  que  ter  en  conta  que  a  posta  en  marcha  dun  proxecto  de
voluntariado require de varios pasos, como é unha boa planificación do traballo.
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Antes de captar voluntarios, temos que saber para que e que tipo de persoas se
queren atender, atraer. Debemos especificar e detallar que se quere facer e de que
maneira. Debemos concienciar os profesionais, que tempo de dedicación, e facer
unha avaliación e supervisión destes. Temos que facer un traballo de motivación e
elaboración con innovación de programas; hai que facer unha boa planificación na
captación das persoas; hai que facer unha adecuada selección e temos que facer
unha formación adecuada e continua. Isto require tanto de recursos económicos,
pero sobre todo require de recursos humanos. 

-  RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas.  Tres  minutos  agora  para  o  Partido
Popular.

- MARÍA CRISTINA ABADES MARTÍNEZ: Grazas. Compartimos a proposición que
Ciudadanos presenta hoxe ao Pleno. En decembro do ano 2019, coincidindo co Día
Internacional do Voluntariado, dende o Partido Popular solicitamos a reactivación
da Oficina Municipal de Voluntariado. Convén recordar que a oficina, que se creou
no ano 2002 no Centro Uxío Novoneyra, foi desmantelada e actualmente nin presta
asesoramento  técnico,  nin  se  organizan  cursos  de  formación,  nin  sequera  se
coordinan as accións de voluntariado no ámbito municipal. E a páxina web que o
Concello de Lugo creou no seu día non funciona e indica que hai cero voluntarios.
Por iso, dende o Partido Popular solicitamos en 2019 a reactivación desta oficina,
para que calquera lucense que o desexe poida participar de forma desinteresada
neste ámbito. E lamentamos que o concello de Lugo sexa a única das grandes
cidades galegas que non se preocupe polo voluntariado e os veciños de Lugo non
conten  cos  mesmos  servizos  que  outras  cidades  de  Galicia,  unicamente  pola
desidia do Goberno local. 

O voluntariado é un valor  en alza  na nosa sociedade e un dos maiores
indicadores  do  seu  grao  de  solidariedade.  Por  iso,  dende  o  Partido  Popular
consideramos importante contar con este tipo de iniciativas,  xa que serven para
promover o voluntariado a nivel municipal e crear tecido social entre as diferentes
entidades.  No  ano  2020  chegou  a  pandemia  e  moitas  persoas  demandaron
servizos  que poderían ser  prestados por  voluntarios  se  o  Concello  de Lugo se
encargase  de  coordinalos.  Recordar  que  a  maioría  dos  concellos  de  Galicia
impulsaron programas municipais para loitar contra a soidade e, unha vez máis, a
falta de iniciativa do Concello de Lugo impediu que calquera lucense que o desexe
preste a súa axuda altruísta a outras persoas canalizado a través desta oficina.
Ante a pasividade do Concello de Lugo, en decembro do ano 2020, dende o Partido
Popular presentamos un rogo relativo á activación da oficina ou ben un punto de
información  de  voluntariado  municipal  que  sexa  accesible  ás  persoas  da  nosa
cidade. Os ditos voluntarios poderían atender necesidades básicas dos veciños en
situación de vulnerabilidade, programas, como xa dixen, de loita contra a soidade,
ou  ben  incentivar  a  colaboración  entre  particulares.  Outras  cidades  lévannos  a
dianteira neste eido. Non teñen máis que entrar na páxina web do Concello de Vigo
e  do  Concello  da  Coruña  e  comprobarán  como están activadas  as  oficinas  ou
puntos de información para voluntarios. 
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É certo que en decembro de 2020, despois de que o Partido Popular lles
recordara  as  necesidades  de  impulsar  programas  de  loita  contra  a  soidade,
activaron en colaboración coa Cruz Vermella unha campaña de acompañamento
enfocada nos maiores, pero non poden deixar en mans das entidades sociais todo
o traballo en materia de voluntariado. As entidades sociais da nosa cidade están
facendo un gran traballo. Se hai algo en que coinciden todas as entidades é que
sen a axuda e colaboración dos voluntarios non poderían levar a cabo moitas das
súas  accións.  Galicia  é  unha  sociedade  voluntaria  e  nestes  momentos  de
pandemia...

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas. Minuto e medio agora para o grupo
propoñente, para Cidadáns.

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Señora López, sabemos que poñer en marcha esta
rede precisa dunha planificación previa. Nós non falamos en ningún momento de
que mañá comece a funcionar, pero si que se comecen a dar os pasos necesarios
para que nun breve espazo de tempo poidamos contar con esta rede posta en
marcha. Ademais, contan vostedes cun punto moi ao seu favor, que son todas as
entidades que estarían encantadas de poder colaborar e aportar a súa experiencia
e os seus coñecementos para poñer en marcha esta rede. Moitos máis ollos ven
moito máis que dous e, polo tanto, deben aproveitar vostedes a súa capacidade
para poder colaborar nesta iniciativa. 

Non  nos vale  que nos diga  que non hai  recursos humanos ou recursos
económicos. Ben sabemos, e vostedes así o recoñecen, que somos un Concello
con superávit,  un  Concello  con remanentes,  que dispón de medios  económicos
suficientes para afrontar outro tipo de gastos. Ás veces non só hai que investir en
monumentos  ou  en  proxectos  moi  grandilocuentes,  senón  tamén  en  aqueles
aspectos  que  van  a  contribuír  a  facer  unha  sociedade  máis  xusta,  máis
cohesionada, máis participativa, que seguramente sexa o que máis rendibilidade no
futuro lle poidamos sacar. Aí si que nos vai a encontrar a Cidadáns e seguro que
valoraremos ese traballo feito polo bigoberno municipal. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, e quenda agora da portavoz do
Goberno, da concelleira de Servizos Xerais e Participación. 

- MARÍA CRISTINA LÓPEZ FERNÁNDEZ: Grazas de novo. Dende a Concellería
de Participación e Servizos para a Veciñanza estamos a traballar con moi pouco
persoal.  Moitas  das  consecuencias  ligadas  á  crise  sanitaria  provocaron  que
sigamos sen ter un funcionamento normalizado. Estamos totalmente de acordo con
este  proxecto,  pero  nestes  intres,  coa  escaseza  de  persoal  que  temos  e  co
incremento de cargas de traballo asociada a esta nova situación que nos trouxo a
pandemia, é inviable levalo a cabo. Os recursos humanos dos que dispoñemos fan
imposible que poidamos prescindir dalgún deles para adicalo a levar a cabo este
proxecto. Si estamos colaborando dende distintas áreas do Concello con recursos
de índole económica con distintas institucións e organizacións, as cales desenrolan
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parte da súa actividade cunha importante rede de voluntarios. Será un proxecto no
que esperamos traballar en canto dispoñamos dos recursos necesarios para poder
levalo a cabo. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Ben, moitas grazas. Pois, quenda agora para a portavoz
do Partido Popular. 

- MARÍA CRISTINA ABADES MARTÍNEZ: Grazas. Din que é inviable levar a cabo
este  proxecto  nestes  momentos,  xa  que  non  teñen  recursos  económicos  nin
persoais. Vostedes o que poñen é escusas. Se fixeran o seu traballo, coñecerían
que  o  Goberno  galego  convocou  tres  liñas  de  axudas  e  subvencións,  que  se
puideron solicitar ata o 30 de abril. E dentro das temáticas están a igualdade de
xénero, a recuperación da cultura, a alta tradición galega, o Camiño de Santiago e o
Xacobeo  2021,  así  como  aquelas  orientadas  á  innovación  e  investigación  en
relación  ao  benestar  das  persoas  maiores.  A  Xunta  de  Galicia  leva  apoiando
firmemente este tipo de iniciativas en materia de voluntariado e o Concello de Lugo
puido  beneficiarse  destas  axudas  nos  últimos  anos,  xa  ques  se  dirixen  aos
concellos e entidades de acción voluntaria. Levamos dous anos dende o Partido
Popular  reclamando  un  impulso  ao  voluntariado  municipal  e  nin  sequera  se
preocupan por solicitar as axudas da Xunta para levar a cabo estes proxectos. Este
ano volveron a deixar  perder a oportunidade.  Quero recordarlles que,  no último
2020,  36  entidades  locais  recibiron  financiación  para  impulsar  proxectos  de
voluntariado. Galicia é unha das comunidades máis solidarias de España, xa que
conta  con  9.000  persoas  voluntarias  nos  programas  impulsados  polo  Goberno
galego  e  con  máis  de  1.000  entidades  dadas  de  alta  no  Rexistro  de  Acción
Voluntaria. Non deixen en mans das entidades de acción voluntaria da nosa cidade
todo o traballo en materia de voluntariado. Póñanse a traballar e reactiven a Oficina
Municipal de Voluntariado do Concello de Lugo. 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última quenda para  o
grupo propoñente. 30 segundos, señora Louzao. 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Moitas grazas. Non nos vale a escusa de que non
contan con recursos económicos nin recursos humanos para poñelo en marcha.
Creo que hoxe o que están a facer é amosar que non teñen intención de facelo e
que si que se poden facer, que para iso contan cunha RPT que vostedes aprobaron
e contan con recursos económicos suficientes para destinar a outras cousas. Iso
simplemente é ganas, poñerlle ganas de sacar a cabo as iniciativas, que non serán
tantas fotos, pero si que suporán un futuro pois moito máis positivo para a nosa
cidade. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, pois seguimos entón a votar a proposta. 

14/83  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  173/2021  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  DEMANDAR  AO
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GOBERNO  CENTRAL  QUE  SITÚE  DE  NOVO  OS  PROXECTOS  DE  LUGO
ENTRE AS SÚAS ACCIÓNS PRIORITARIAS E URXENTES.

Vista  a  antedita  proposición  do  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  número
173/2021 de Rexistro de Pleno, do seguinte teor:

“O desenvolvemento das infraestruturas é imprescindible para vertebrar a
cidade de Lugo  sobre  todo,  tendo en conta que,  en comparación  co resto  das
capitais  de  provincia  galegas  é  unha  das  peores  conectadas.  Todo  iso,  como
consecuencia da perda progresiva do peso nas decisións do Goberno de España,
para quen as súas necesidades deixaron de ser prioritarias.

De feito, o Executivo que preside Pedro Sánchez aprobou uns orzamentos
xerais do Estado para o ano en curso (2021) con importantes recortes para esta
cidade que tiveron a súa tradución,  por exemplo,  na ausencia de recursos para
investimentos en autovías con proxectos en fase de elaboración ou xa rematados e,
de xeito moi destacado, no ámbito das infraestruturas ferroviarias que permitirían a
chegada da alta velocidade.

Lugo  nin  pode,  nin  merece  agardar  máis  por  uns  investimentos  que  xa
deberían de estar en execución ou rematados tras o pulo do Goberno Popular, coa
redacción dos proxectos e a súa dotación orzamentaria, e que foron paralizados ou
retrasados polo Goberno de Sánchez.

Todo  iso,  ante  o  absoluto  abandono  e  desidia  do  Executivo  municipal
incapaz de esixir ao Goberno de España que cumpra os compromisos adquiridos
en materia de infraestruturas.

Cómpre  en  consecuencia  impulsar  e  axilizar  todas  aqueles  proxectos
pendentes,  outorgándolles  a  prioridade  correspondente,  e  establecendo  un
calendario realista para a súa consecución, como mostra do seu compromiso coa
cidade.

Sobre as infraestruturas ferroviarias, Lugo e a súa área non poden agardar
máis pola chegada da alta velocidade, que permitiría unha conexión competitiva, a
través de Ourense,  coas principais  plataformas loxísticas  do país,  así  como un
mellor servizo no ámbito do transporte de viaxeiros.

En consecuencia,  é preciso dar  un novo impulso decidido aos proxectos
pendentes, tanto no ámbito técnico como no compromiso dos recursos económicos
precisos para a súa realización. Todo iso sen renunciar á execución das variantes
proxectadas e á axilización da estación intermodal.

No  ámbito  das  infraestruturas  viarias,  cómpre  tamén  axilizar  as  obras
pendentes da autovía A-54 Lugo-Santiago e tamén da A-56 Lugo-Ourense, incluído
o intercambiador de Guntín que uniría a A-54 coa N-540.

O mesmo acontece coa necesaria integración urbana dos accesos á cidade,
con proxectos  pendentes  como o desdobramento  da Ronda Norte.  Esta vía  de
circunvalación,  que  comunica  Garabolos  coa  Campiña,  ten  unha  importante
densidade de tráfico xa que se utiliza para enlazar coa autovía.

Ademais coa ampliación do polígono das Gándaras,  que a Xunta está a
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acometer, se prevé un incremento de vehículos e de tráfico pesado. Dentro desta
actuación se reclama tamén o acondicionamento desta Ronda Norte.

De xeito paralelo, e para acadar unha notable mellora da seguridade viaria
sería  imprescindible  garantir  a  iluminación  en  todos  os  accesos  á  cidade,
nomeadamente nos carrís de aceleración e desaceleración, enlaces e interseccións
coas vías urbanas, tanto na autovía A-6 (enlaces de Nadela, A Fonsagrada e A
Campiña) como na A-54.

Faise tamén necesario dar continuidade á conexión da Ponte Branca coa
cidade, enlazando a rontonda superior da ponte coa N-VI en ambos sentido, dando
maior fluidez aos accesos a Lugo, e sobretodo máis seguridade.

Neste mesmo senso, urxe acometer a obra de construción dunha rotonda na
N-VI á altura da Rúa Alfonso X, para unir en condicións de seguridade a nacional
coa zona sur da cidade.

O futuro da base produtiva de Lugo, a súa competitividade e reactivación
económica dependen destes proxectos en materia de infraestruturas. E, aínda que
en moitos deles déronse pasos cara adiante, o compromiso de axilizalos debe ser
real e efectivo.

Outros dos proxectos pendentes é o relativo á integración do río Miño coa
cidade, é conveniente facer realidade o Camiño de San Rosendo ao seu paso por
Lugo. Esta ruta coincide coa marxe dereita do Miño, e suporía crear unha nova ruta
de paseo á beira do río na marxe oposta ao paseo que existe na actualidade.

En colaboración coa Confederación Hidrográfica, sería interesante recuperar
os tres caneiros do Miño, construcións que teñen un importante valor histórico e
tiveron un valor importante na regulación do río ao seu paso por Lugo, ademais de
constituír  unha  aposta  pola  recuperación  patrimonial  e  a  mellora  do  atractivo
turístico da cidade.

Finalmente, en materia de seguridade, unha das demandas históricas ten
que ver coa construción dunha nova comisaría provincial de policía que permitiría
corrixir  o  déficit  actual  na  dotación  de  recursos  humanos  e  materias.  A  este
respecto cómpre lembrar que lonxe de avanzar a cidade de Lugo perdeu servizos
como a sala do 091, que se centralizou na cidade da Coruña.

En consecuencia, ante o evidente abandono do Goberno central á cidade de
Lugo, o Grupo Municipal Popular presenta ante o pleno que se solicite ao Goberno
de  España  que  sitúe  de  novo  os  proxectos  de  Lugo  entre  as  súas  accións
prioritarias e urxentes, de tal xeito que se corrixan todas as carencias estruturais no
que a competencias estatais se refire e, do mesmo xeito, se rectifiquen aquelas
medidas que prexudican á cidade e,  en concreto,  que se adopten as seguintes
iniciativas:
1.- Poñer en marcha as actuacións necesarias para:
- Dar  un  decidido  impulso  ás  melloras  na  liña  ferroviaria  entre  Lugo  e
Ourense,  licitando  e  adxudicando  as  actuacións  pendentes,  avanzando  na
tramitación  administrativa  dos  proxectos  que  fagan  posible  a  chegada  da  alta
velocidade ferroviaria a Lugo e concretando, para cada un das obras pendentes, un
cronograma crible e o orzamento comprometido para a súa posta en servizo.
- Manter, como infraestruturas irrenunciables, todas as variantes ferroviarias
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previstas da liña  Lugo-Ourense,  en particular,  a  dos  Peares-Canabal  e  Rubián-
Bóveda, có fin de que a provincia lucense non quede sen alta velocidade.
- Urxir a convocatoria da Comisión de Seguimento da estación intermodal coa
finalidade  de  que  o  Ministerio  de  Transportes,  Mobilidade  e  Axenda  Urbana
concrete,  tanto os prazos de execución,  como os orzamentos consignados para
continuar  co  avance  de  todas  as  actuacións  que  lle  corresponde  executar  na
estación intermodal de Lugo (terminal ferroviaria).
- Axilizar  as  obras  pendentes  na autovía A-54,  entre Lugo e Santiago,  co
obxecto de que poida entrar  en servizo por completo durante o Xacobeo 2021-
2022.
- Axilizar  os  proxectos  técnicos  pendentes  na  autovía  A-56,  entre  Lugo  e
Ourense, incluído o intercambiador de Guntín, que unirá a A-54 coa N-540.
- Executar o desdobramento e iluminación da Ronda Norte, así como garantir
o funcionamento da iluminación nas autovías de acceso á cidade de Lugo.
- Executar unha nova glorieta na confluencia da Avenida Afonso X coa  N-VI,
á altura do punto quilométrico 498,800, dentro do proxecto da nova ponte sobre o
río coa cidade.
- Proxectar e construír uns enlaces de acceso a cidade dende a Ponte Branca
en en ambos sentidos de N-VI.
- Facer un esforzo na mellora do firme das estratadas de titularidade estatal
para mantelas nas mellores condicións posibles.
- Sufragar  con  cargo  ao  Programa  de  Camiños  Naturais  os  fondos  para
executar o treito do Camiño de San Rosendo ao seu paso por Lugo.
- Recuperar os tres caneiros do Miño, coñecidos como o de Lulú, Carlos e da
Tolda, en colaboración coa Confederación Hidrográfica Miño-Sil.
- Acometa as actuacións que a Confederación Hidrográfica de Miño-Sil ten
comprometidas no marco do Plan Paradai.
2.- No ámbito do reforzo da seguridade sería imprescindible a construción dunha
nova  comisaría  provincial  en  Lugo,  co  correspondente  aumento  dos  medios
humanos  e  materias  e,  en  todo  caso,  recuperar  as  salas  do  091  da  Policía
Nacional.
3.- Cumprir a lei e facer efectivo o pago, en concepto de compensación pola non
inclusión dunha mensualidade de recadación do IVE na liquidación dos recursos do
sistema de financiamento de 2017, que debe ás entidades locais,  entre elas ao
Concello de Lugo”.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 17 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Bloque 
Nacionalista Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 8 dos Grupos Municipais do do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE.
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- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno, por maioría absoluta,
ACORDA:

SOLICITAR ao Goberno de España que sitúe de novo os proxectos de Lugo
entre as súas accións prioritarias e urxentes, de tal xeito que se corrixan todas as
carencias estruturais no que a competencias estatais se refire e, do mesmo xeito,
se rectifiquen aquelas medidas que prexudican á cidade e, en concreto, que se
adopten as seguintes iniciativas:

1.- Poñer en marcha as actuacións necesarias para:

- Dar  un  decidido  impulso  ás  melloras  na  liña  ferroviaria  entre  Lugo  e
Ourense, licitando e adxudicando as actuacións pendentes, avanzando na
tramitación administrativa dos proxectos que fagan posible a chegada da
alta velocidade ferroviaria a Lugo e concretando, para cada un das obras
pendentes, un cronograma crible e o orzamento comprometido para a súa
posta en servizo.

- Manter, como infraestruturas irrenunciables, todas as variantes ferroviarias
previstas  da  liña  Lugo-Ourense,  en  particular,  a  dos  Peares-Canabal  e
Rubián-Bóveda,  có  fin  de  que  a  provincia  lucense  non  quede  sen  alta
velocidade.

- Urxir a convocatoria da Comisión de Seguimento da estación intermodal coa
finalidade de que o Ministerio de Transportes, Mobilidade e Axenda Urbana
concrete, tanto os prazos de execución, como os orzamentos consignados
para  continuar  co  avance  de  todas  as  actuacións  que  lle  corresponde
executar na estación intermodal de Lugo (terminal ferroviaria).

- Axilizar  as obras pendentes  na autovía  A-54,  entre  Lugo e  Santiago,  co
obxecto de que poida entrar en servizo por completo durante o Xacobeo
2021-2022.

- Axilizar  os  proxectos  técnicos  pendentes  na  autovía  A-56,  entre  Lugo  e
Ourense, incluído o intercambiador de Guntín, que unirá a A-54 coa N-540.

- Executar o desdobramento e iluminación da Ronda Norte, así como garantir
o funcionamento da iluminación nas autovías de acceso á cidade de Lugo.

- Executar unha nova glorieta na confluencia da Avenida Afonso X coa  N-VI,
á altura do punto quilométrico 498,800, dentro do proxecto da nova ponte
sobre o río coa cidade.
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- Proxectar e construír uns enlaces de acceso a cidade dende a Ponte Branca
en en ambos sentidos de N-VI.

- Facer un esforzo na mellora do firme das estratadas de titularidade estatal
para mantelas nas mellores condicións posibles.

- Sufragar  con  cargo  ao  Programa  de  Camiños  Naturais  os  fondos  para
executar o treito do Camiño de San Rosendo ao seu paso por Lugo.

- Recuperar os tres caneiros do Miño, coñecidos como o de Lulú, Carlos e da
Tolda, en colaboración coa Confederación Hidrográfica Miño-Sil.

- Acometa as actuacións que a Confederación Hidrográfica de Miño-Sil ten
comprometidas no marco do Plan Paradai.

2.- No ámbito do reforzo da seguridade sería imprescindible a construción dunha
nova  comisaría  provincial  en  Lugo,  co  correspondente  aumento  dos  medios
humanos  e  materiais  e,  en  todo  caso,  recuperar  as  salas  do  091  da  Policía
Nacional.

3.- Cumprir a lei e facer efectivo o pago, en concepto de compensación pola non
inclusión dunha mensualidade de recadación do IVE na liquidación dos recursos do
sistema de financiamento de 2017, que debe ás entidades locais,  entre elas ao
Concello de Lugo.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois, tres minutos para o portavoz do Partido Popular.

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Si, grazas, alcaldesa e bo día de novo. Miren, máis
que nunca nestes momentos é de xustiza presentar esta iniciativa para demandar
do Goberno de España que sitúe de novo os proxectos prioritarios de Lugo nunha
axenda  urxente,  como  si  fixo  o  Partido  Popular  cando  gobernaba.  Ademais,
acabamos de velo no debate desta mañá, onde ademais de olvidarse dos proxectos
fundamentais  tamén nos  van  ou  nos  queren  aplicar  novos  tributos,  onde  Lugo
sairemos moi penalizados. No Partido Popular, despois de tres anos de Goberno de
Pedro Sánchez,  cremos que é o momento de chequear  a este Goberno social-
comunista, que está a desprezar o concello de Lugo. E tamén é necesario saber se
vostedes,  tanto  o  Partido  Socialista  como o Bloque  Nacionalista  Galego,  van a
defender os intereses dos lucenses ou se van a poñer a defender ou a facerlle a ola
a Pedro Sánchez penalizando os veciños e veciñas de Lugo. 

E teño que dicirlle ao señor Santos que parece que está moi doído por non
ter contado con el para o Parlamento de Galicia ou para desaloxalo da Deputación.
Pero iso non lle é a culpa do Partido Popular. Fale vostede co señor Caballero, ese
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que vostede di que non ten proxecto para Galicia, ou co señor Tomé, a ese que con
bo criterio vostede o cualifica de machista, a ver se lle fai un sitio na Deputación. 
Pero,  para seguir  co debate desta iniciativa,  temos que repasar  eses debes do
Goberno do Estado con Lugo. E aquí non fai falta buscar moito nin en hemeroteca
nin no BOE; chega con escoitar o que sae da boca de todos os lucenses se os
escoitamos.  E  eu  resumirei  nun  decálogo  eses  agravios  importantes  coa  nosa
cidade.  En primeiro  lugar  podemos falar  da mellora da liña  ferroviaria,  olvidada
durante tres anos, e si parece que agora empezan a investir  na mellora da liña
Lugo-Ourense. Onte mesmo viña na prensa que ían a licitar o túnel de Oural. Pero
renuncian ou se renuncia desde o Goberno, desde aquí, desde este bigoberno, ás
variantes de Peares-Canabal ou á variante de Rubial-Bóveda,  e saben vostedes
que sen esas variantes non hai alta velocidade. Polo tanto, eu creo que iso ten que
estar sobre da mesa si ou si, esas variantes. E que dicir da intermodal? Unha obra
bloqueada tanto polo  Goberno do Estado como polo propio  Goberno municipal.
Encargáronlles a vostedes desbloquear ou descatalogar o edificio de Correos. A día
de hoxe, nada de nada. E viamos onte na prensa como se firmaba o compromiso
coa intermodal de Coruña. Igual para chegar ao mesmo acordo que chegaron en
Ourense e  Vigo.  En  Lugo  segue bloqueada.  Parece que  todo o  que  toca este
bigoberno  todo se bloquea.  E despois  continuarei  cos  outros  agravios  que nos
quedan pendentes. Moitas grazas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
de Cidadáns.

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Ben, pois desde o noso grupo non lle imos dedicar
moito  do  noso  tempo  a  esta  proposta  que  presenta  o  Partido  Popular,  porque
¿estamos de acordo cos puntos que presentan? Pois, por suposto, pero tamén o
estabamos cando no Goberno central estaba o seu partido, o Partido Popular, e o
Partido Socialista traía a este Pleno mocións para que o Goberno estatal cumprise
con Lugo. O que deixan moi claro, tanto uns coma outros, que levan alternándose
no  poder  40  anos,  é  que  ningún  dos  dous  gobernos,  dos  seus  gobernos  fixo
realidade  ningún  destes  compromisos.  Porque  falar  de  novo  da  autovía  Lugo-
Santiago ou de Lugo-Ourense ou da modernización ferroviaria,  dos caneiros do
Miño ou da iluminación das estradas –que, por certo, foi Rajoy quen a suspendeu–
ou do desdobramento da ronda norte ou da comisaría da policía e reclamar que se
poñan os medios para poñelo en marcha resulta bastante miserable. Así que niso
que din vostedes de que na súa proposta do evidente abandono do Goberno central
coa cidade de Lugo tamén se lles pode aplicar a vostedes, que pouco ou nada
fixeron cando nas súas mans tiñan o destino dos orzamentos xerais. Isto, ao final, é
un toma e daca, un pin pan ao que teñen acostumados a cidadanía de Lugo e os
veciños de Lugo. Así que nós non imos perder o tempo. Ogallá a cidade de Lugo
conte  nalgún  momento  con  gobernos  e  dirixentes  que  cumpran  cos  seus
compromisos  e  deixen  de  rirse  dos  lucenses.  Só  se  preocupan  vostedes  das
necesidades e demandas desta cidade e destes veciños cando están próximas as
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eleccións ou cando gobernan os outros. E a verdade que isto, como lucense, como
veciña desta cidade, dá moita mágoa e moita vergoña. 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz do BNG. 

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas. Está ben esta proposta. Está ben que
dende  o  Partido  Popular  pois  se  preocupen  das  necesidades  en  materia  de
infraestruturas correspondentes ao Estado que precisa Lugo, totalmente de acordo.
Pero non deixa de ser curioso, porque ata hai tres anos, neste Pleno municipal, se
debatían as mesmas infraestruturas gobernando o Partido Popular no Estado e non
pasaba nada, parecía que todo estaba perfecto, e agora que o Partido Popular está
na oposición, parece que todo está desastroso. Témolo dito aquí moitas veces: o
Partido Popular  cando está na oposición no Goberno do Estado parece que se
quere converter nunha especie de PNV galego,  ata que cruza Pedrafita.  Cando
cruza Pedrafita, xa cambia totalmente e xa queda ás ordes do que lle marquen en
Madrid. Entón, volvemos ao día da marmota: sempre estamos coa mesma historia
de sempre. 

Falabamos na proposición anterior, na proposición a respecto das peaxes,
evidentemente  Lugo  vai  con  moito  retraso  en  materia  das  necesidades  de
infraestruturas que ten que cumprir o Estado. Vai con moito retraso sobre todo no
que  son  as  comunicacións.  Iso  é  algo  obxectivo,  non  é  algo  debatible.  É algo
obxectivo e que todo o mundo ten claro e que por suposto que temos que seguir
apostando por elas e defendéndoas e reivindicándoas, esteamos onde esteamos.
Pero, claro, non deixa de ser sorprendente e populista que cando o Partido Popular
está na oposición a reivindique con esta enerxía, pero cando chega ao Goberno do
Estado se esqueza totalmente delas  e diga que todo está perfectamente,  non?
Entón, que queredes que vos digamos? Evidentemente, pois vamos apoiar  esta
proposición, vamos seguir reivindicando estas necesidades, ao igual que o fixo o
noso  deputado  no  Congreso  dos  Deputados,  cando  votou  en  contra  destes
orzamentos  do  Estado,  porque  entendía  que  non  estaban  recollidas  estas
necesidades, moitas das que aquí se plantexan. Pero, bueno, non xoguemos ao
populismo, de que cando gobernamos dicimos unha cousa e, cando estamos na
oposición, exactamente o contrario. 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz do Partido Socialista, tres minutos. 

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Si, moitas grazas. Eu quero comezar dicindo,
señor Carballo, que este Grupo Municipal Socialista sempre se posiciona a favor
dos intereses dos lucenses, independentemente da cor política, da Administración
da que se trate, e demostrámolo neste mesmo Pleno co consentido do voto en
relación,  por  exemplo,  ao  tema  das  autovías.  Dános  igual  goberno  amigo  ou
calquera  opción  política.  Primeiro,  Lugo  e  os  veciños  e  as  veciñas  de  Lugo.
Contrariamente,  outros  priorizan  estratexias  partidistas,  sen  importarlles  se
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colisionan  ou  non  cos  intereses  da  cidade  e,  por  desgracia,  os  exemplos  son
abundantes, desde a hemodinámica á medicina nuclear, pasando polo Cuartel de
San Fernando, o parking do HULA, á Residencia, que só moveron ficha grazas á
presión e á insistencia dos veciños,  o saneamento no rural...  E non dubidan en
utilizar  as  lexítimas  aspiracións  dos  cidadáns  como  arma  de  confrontación  e
crispación política. Todo vale con tal de desacreditar o Goberno de Pedro Sánchez,
a alcaldesa de Lugo e acadar uns, para min, dubidosos réditos electorais. 
É claramente a motivación desta proposición, que, máis que presentada en positivo
tratando de sumar para a cidade, por exemplo, aportando alternativas, marcando
prioridades ou tratando de consensuar solucións desde a lealdade institucional que
se lles supón, semella un programa electoral no que incorporan unha retahíla de
cuestións, sen cronograma nin prioridade algunha, para seren ademais, polo que
parece, executadas simultaneamente e ocultando, iso si, algo que xa dixeron os
anteriores portavoces: que moitas desas actuacións puideron telas executado ou,
cando menos, iniciado nos anos en que o Partido Popular  gobernou en Madrid.
Pero non o fixeron. Non o fixeron e non só non o fixeron, senón que nin sequera
foron  capaces  de  reivindicar.  Nos  seis  anos  en  que  estivo  de subdelegado  do
Goberno o señor Carballo, mantivo un silencio cómplice en moitos destes asuntos.
Pero, mire, os datos sonlle moi teimudos e os datos acreditan que o Goberno de
Pedro Sánchez multiplicou por 2 os orzamentos do Estado para esta provincia.
Mire, 26 millóns de euros en inversións para estradas; 69,2 para á A-54; 7,9 para
mantemento e mellora da seguridade vial,  algunha destas en execución na A-6
neste  momento;  máis  de  76  millóns  de  euros  en  investimento  no  ferrocarril,
incluídos 3,2 para a Intermodal, esa que deixaron vostedes o proxecto no caixón, e
50 para o túnel de Oural, que, como dicía, adxudicouse precisamente no día de
onte. No día de hoxe veñen de anunciarse tamén obras no tramo Lugo-Monforte
por valor de 3,2 millóns de euros. Estas sonlle as contas; o resto, contos e ganas de
criticar. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois iniciamos unha segunda
quenda. Minuto e medio para o grupo propoñente, o señor Carballo. 

-  RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Grazas,  alcaldesa.  Señor Fernández,  déixese de
desviar a atención con outros temas e outros lugares. Esta iniciativa hoxe trata dos
agravios do Goberno social-comunista de Madrid con  esta cidade durante os tres
anos que leva no Goberno. Polo tanto, non trate de desviar a atención con outros
temas. Mire, a autovía A-54 foi inaugurada e avanzou durante o Goberno do Partido
Popular. Ía ser inaugurada para o Xacobeo. O Xacobeo aumentou un ano. Non creo
nin  que  A-54  estea  no  2022.  A  A-56,  que  tiña  un  proxecto  avanzado  para  o
intercambiador de Guntín,  nada se sabe.  Eu… dos caneiros dos Miño, están aí
prometidos  pola  Confederación,  os  accesos  á  Ponte  Branca,  e  aí  teño  que
recordarlles a rotonda de Alfonso X, que o Goberno si a houbera tido feita, pero
vostedes,  por  culpa  do  Goberno  municipal,  que  non  puxeron  os  terreos  á
disposición, e aquí teño que recordarlle ao señor Arroxo, que Rubén Arroxo dicía no
2015, Arroxo lembra que a rotonda de Alfonso X coa Nacional VI está sen facer e
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non  se  volveu  a  falar  do  asunto.  Iso  dicía  no  2015.  Para  o  BNG  o  Goberno
municipal debería ter agora máis facilidades para chegar a acordos co Goberno do
Estado. Vostedes presumen diso, pero nada e, polo tanto, no BNG, agradézolle o
apoio a esta inicia…

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. Finalizou o seu turno. Quenda agora para a
portavoz de Cidadáns. 

-  OLGA LOUZAO ALDARIZ: Non  ía  intervir,  pero  quería facer  referencia  a  un
comentario que fixo o portavoz do Partido Socialista, o señor Fernández, que di que
para a oposición todo vale para desacreditar a Pedro Sánchez. Non, mire, Pedro
Sánchez xa ten o mérito de desacreditarse por si mesmo; non lle fai falta que lle
axude ninguén. E, ademais, cada día dános unha mostra de que o que máis lle
preocupa a este presidente de España, por desgracia, é poder seguir paseando no
seu avión privado, no seu Falcon e moi pouco a mellora da calidade de vida de
todos os españois. E iso non o digo eu, que está en voz de to… incluso de moitos
representantes socialistas que hoxe mesmo, e onte puidémolo ver co señor Felipe
González, expresidente socialista, xa deixa moi claro que non se sente socialista
con este presidente. A política de anuncio xa a coñecemos, a política do medio de
comunicación xa a coñecemos. O que importa, Miguel, e iso non son contos, son as
realidades e esas, de momento, moi poucas, pero ogallá sexan moitas, que será en
beneficio de todos os lucenses. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do BNG.

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Renuncio á quenda. Grazas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. Pois quenda entón para o portavoz do Partido
Socialista.

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Señora Louzao, neste caso é evidente que non
me  refería  ao  seu  partido,  pero  se  ve  que  a  traizoa  o  subconsciente.  Señor
Carballo, evidentemente non temos ningún interese en desviar; falemos de aquí e
de agora. E, mire, vostedes nada dixeron en todo este tempo nin dos recortes na
plantilla da Policía, nin da falta de investimentos no ferrocarril, nin do bloqueo ao
proxecto da Intermodal, nin das fochancas da maioría das estradas de titularidade
estatal, nin din tampouco agora nada de que a Xunta de Galicia non aclara e, polo
tanto,  bloquea  a  dispoñibilidade  ou  non  de  terreos  no  antigo  Xeral  para  a
construción  desa  comisaría,  e  non  din  nada  tampouco  de  que  a  Xunta  está
retrasando conscientemente a Intermodal, porque a propia Xunta nos obriga a ir
pola vía máis lenta, para descatalogar o edificio de Correos, cando desde o propio
Concello, desde os propios técnicos, se lles presentaron alternativas perfectamente
viables e máis inmediatas.  De maneira que,  señor Carballo,  señores do Partido

87

C
V
D
:
 
G
D
q
A
a
N
8
1
o
d
t
O
7
z
s
v
7
l
p
D

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac7761375139039434529.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 27-5-2021

Popular, estalles moi ben pedir deberes aos demais, pero aplíquense un pouco o
conto, verdade? E, sobre todo, fáganse a autocrítica que necesitan. Moitas grazas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última quenda para  o
portavoz do Partido Popular, señor Carballo.

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Grazas, alcaldesa. Antes de nada, o agradecemento
polo  apoio  aos  grupos  que  van  apoiar  esta  iniciativa.  Pero  hoxe  aquí,  señor
Fernández, queda claro quen pon os intereses dos lucenses por riba dos intereses
do partido ou da Administración na que están. Miren, teñen que elixir entre Pedro
Sánchez ou os lucenses. Élle moi claro o asunto, e o Partido Popular sempre que
tivo que elixir,  elixiu os intereses dos lucenses por encima do que Goberno que
estivera  en  Madrid  ou  estea  agora  mesmo  na  Xunta.  A  Xunta  é  a  única
Administración que está investindo verdadeiramente nesta cidade. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: É curioso, señor Carballo, que a primeira intervención
que faga neste Pleno sexa para vir  a  pedir  agora aquilo  que non foi  capaz de
impulsar cando estivo durante sete anos como subdelegado do Goberno, porque
todas estas cuestións estaban enriba da mesa, todas e cada unha delas estaban
enriba da mesa nos sete anos de Goberno do Partido Popular. E agora hai que
retomar o punto de partida ante esta inacción de sete anos e, afortunadamente,
estase avanzando en todos e en cada un dos puntos, tal como se manifestou xa no
transcurso deste Pleno.  Porque,  cando hai presupostos e cando hai  BOE neste
caso, é cando hai realidades como as que se están a manifestar pois no día de
hoxe. 

Imos proceder á votación da proposta. 

15/84  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 174/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA INSTAR AO GOBERNO
DE  ESPAÑA A ANULAR  AS  SUBAS  DE  IMPOSTOS  QUE  ENTRARON  EN
VIGOR EN 2021 E A NON POÑER EN MARCHA OS AUMENTOS E NOVOS
TRIBUTOS INCLUÍDOS NO PLAN DE RECUPERACIÓN, TRANSFORMACIÓN E
RESILIENCIA ENVIADO A BRUSELAS.

Vista a citada proposición do Grupo Municipal do Partido Popular, número 174/2021
de Rexistro de Pleno, cuxo teor é o seguinte:

“En 2020, o PIB español hundiuse un 11%. Trátase da maior caída dende
que se teñen datos, dende o fin da Guerra Civil, e a maior dos paises da OCDE. A
deuda pública española alcanzou os 1,37 billóns de euros, a cifra máis alta dende a
guerra de Cuba. En sólo un ano, a deuda de España incrementouse en 122.439
millóns de euros e escalou ata supoñer o 122% do PIB. Para entendelo mellor, o
incremento  da deuda  do ano  2020  comeríase por  sí  só  o  88% dos fondos de
recuperación que o noso país recibirá da Unión Europea nos próximos anos ata
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2026 (140.000 millóns de euros).
En 2020, España destruiu 622.000 empregos e a tasa de paro ascendeu ao

16,13%. Según os datos de Eurostat, casi o 40% do aumento do paro na eurozona
concentrouse  en  España,  situando  o  noso  país  á  cabeza  do  desemprego  en
Europa. En 2021, o panorama non é máis alentador xa que, no primeiro trimestre
do ano, España destruiu 137.000 empregos. Na actualidade, máis de 6 millóns de
españois queren traballar pero non poden, 2 millóns engrosan as ‘colas del hambre’
e 1,2 millóns de fogares teñen a todos os seus membros no paro. Pois ben, no peor
momento das últimas décadas, o Goberno de España decidiu subir a presión fiscal
ás familias. Así, nos Presupostos Xerais do Estado para 2021 incluise un aumento
da recaudación derivado da suba de impostos por un importe de 8.000 millóns de
euros. 

Dende  o  1  de  xaneiro  de  2021:  -  subiu  o  imposto  de  matriculación,  -
incrementouse o IVA das bebidas azucaradas ata o 21%, - as pólizas de seguros
de fogar, de vehículos, de decesos, do comercio etc. que teñen 17,8 millones de
españois,  o  95%  das  familias,  subiron  ao  aumentar  o  imposto  aos  seguros,  -
comezaron a funcionar as tasas Google e Tobin que se aplican sobre determinados
servicios  dixitais  e  sobre  as  transaccións  financieiras  respectivamente,  -  as
desgravacións  que  teñen  millóns  de  españois  polos  seus  respectivos  plans  de
pensións,  -que  tanto  se  incentivaron  ata  o  de  agora  como  ahorro-,  quedaron
reducidas a unha mínima cuantía.

Mentras  os  distintos  gobernos  da  Unión  Europea  optaron  por  baixar  a
presión  fiscal  aos  ciudadáns,  o  goberno  de  Sánchez  decide  subilos,  cando  os
ingresos das familias, autónomos ou empresas estanse a ver moi reducidos e, en
algúns  casos,  desapareceron,  contribuindo  ao  maior  empobrecemento  dos
españois, especialmente aqueles con rentas medias e baixas. 

Case todos os estudos coinciden en señalar que o 84% dos novos ingresos
estatais obteríanse de familias de rentas medias e medias/baixas. Só un 16% da
nova  recaudación,  aproximadamente,  chegará  ás  arcas  do  Estado  dende  as
persoas que teñen un maior poder adquisitivo.

Por  si  o  sablazo  fiscal  incluido  nos  PXE  para  2021  non  fora  suficiente
coñecemos,  que,  entre  os  máis  de  2.000  folios  do  ‘Plan  de  Recuperación,
Transformación y Resiliencia’ enviado a Bruselas, o Goberno de España esconde
unha subida histórica de impostos. Entre os aspectos máis destacados podemos
mencionar:  -  a  eliminación  da  redución  por  tributación  conxunta  no  IRPF  que
beneficia a 3,7 millóns de fogares, sobre todo se teñen fillos a cargo e uno de los
cónyuxes está en paro ou registra uns ingresos moi  baixos,  -  a  eliminación  ou
modificación de 13 beneficios fiscais (reduccións, exencións, bonificacións) dende
os tipos reducidos de IVA ou a exención deste tributo en sanidade e educación, a
reducción en IRPF por alquiler de vivendas ou as bonificacións dos hidrocarburos
empregados como carburante (é dicir, aumento do imposto que grava o diesel), -
establecerase  un  imposto  sobre  o  depósito  de  residuos  en  vertedoiro  e  á
incineración e outro que grave os envases de plástico non reutilizables, - ademáis,
a  partir  de  2024  o  goberno  imporá  o  pago  por  uso  (peaxe)  nas  vías  de  alta
capacidade (autopistas e autovías) non só estatais senón tamén autonómicas. 
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A excusa que esgrime o goberno para perpetrar este atraco á sociedade
española é que España presenta un diferencial negativo de ingresos en relación
con la Unión Europea e que hai que acercar los niveles de tributación de España a
la media de los países de nuestro entorno (Pág.1 del "Componente 28-Adaptación
del  sistema  impositivo  a  la  realidad  del  siglo  XXI"  del  Plan  de  Recuperación,
Transformación y Resiliencia). 

Tamén argumentou que pretende igualar a presión fiscal española á media
europea subindo impostos aos ricos que permitirán poder financiar un maior gasto
social.  Ante  esto  hai  que  sinalar  que  a  presión  fiscal  non  é,  según  todos  os
expertos, o mellor indicador para valorar si un país carga aos seus ciudadáns con
moitos impostos ou non. Isto é así porque en España hai unha serie de factores que
provocan que a cifra de recadación e por tanto, a ratio de recadación en relación ao
PIB (presión fiscal), sexan baixos: tasa de desemprego que dobra a media europea,
baixa renta per cápita, maior peso da economía sumerxida, etc. Por todo, é máis
correcto  analizar  o  índice  de  esforzo  fiscal  que  relaciona  a  recadación  coa
capacidade económica do contribuinte. E segundo este indicador, España atópase
xa entre os 5 países da OCDE que maior esforzo fiscal esixen aos seus ciudadáns.

E como xa vimos as subas de impostos previstas  polo  Goberno afectan
maioritariamente ás clases medias e baixas, non aos ricos. 

Polo exposto, o Grupo Municipal Popular no Concello de Lugo, presenta a
seguinte PROPOSTA DE ACORDO
1. O Concello de Lugo insta ao goberno de España a:
- Anular o incremento de impostos incluido nos PXE para 2021. 
- Non  poñer  en  marcha  as  subidas  de  impostos,  os  novos  tributos  e  os
peaxes nas autovías e autopistas españolas incluidos no Plan de Recuperación,
Transformación y Resiliencia. 
- Descartar  a  eliminación  dos beneficios  fiscais  que figuran no documento
enviado á Unión Europea. 
2. Dar traslado deste acordo ao Presidente do Goberno, á Ministra de Hacienda, ás
presidentas  do Congreso  e  do Senado,  -así  como aos Portavoces dos  Grupos
Políticos de estas cámaras-, y á Xunta de Goberno da FEMP.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0
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En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a
proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  anteriormente
transcrita.

DELIBERACIÓN

Asunto debatido conxuntamente co punto número 11/80. As intervencións
producidas atópanse transcritas ao pé do referido asunto.

16/85 PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  175/2021  DE REXISTRO  DE PLENO,  EN DEFENSA DO SERVIZO
PÚBLICO DE CORREOS.

Vista  a  devandita  proposición  do  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  número
175/2021 de Rexistro de Pleno, que, a seguir se transcribe:

“Nun contexto como o actual, o servizo postal prestado por Correos xoga un
indubidable papel para contribuír á cohesión social, territorial e económica do país,
tanto  a  nivel  estatal,  como  autonómico  e  especialmente  no  ámbito  municipal,
percorrendo e atendendo diariamente todas as localidades e municipios do Estado,
garantindo  a  prestación  dun  servicioo  público  á  cidadanía,  empresas  e
administracións  na  totalidade  dos  núcleos  de  poboación,  á  marxe  da  súa
rendibilidade económica. 

Os datos póñeno en valor: máis de 8.000 municipios atendidos, 16 millóns
de fogares, 3,2 millóns de empresas (máis do 99% son pemes) e un total de 7.100
puntos  de  atención  no  ámbito  rural  (carteiros/  as  rurais  e  oficinas)  e  máis  de
100.000 quilómetros diarios.

Os Servicios Postais, declarados durante o estado de alarma como servicios
esenciais e recoñecidos como un elemento de vertebración e cohesión territorial,
son  un  valor  arraigado  na  vida  social  dos  municipios  dende  a  prestación  dun
Servicio  Público,  contribuíndo  ao  desenvolvemento  económico  dos  mesmos,
facilitando e dando accesibilidade ao dereito de cidadáns/as, comercios, empresas
e administracións a dispoñer dun servicio postal a prezo alcanzable e de calidade.
Pero coas actuais políticas estratéxicas e de xestión da Dirección de Correos este
dereito estase limitando.  Concretamente na localidade de Lugo, a empresa SAE
Correos  e  Telégrafos  S.A.,  S.M.E.  suprimiu  3  postos  de  traballo,  quedando  44
carteiros na zona urbana. Pola súa banda, os carteiros rurais do Concello de Lugo,
viron incrementada a súa carga de traballo derivada da absorción de servicio pola
supresión dunha praza do Concello do Corgo. Así mesmo, tivemos coñecemento
que a empresa pública está a levar a cabo un recorte na contratación que está a
deixar sen cubrir o emprego estrutural así como os permisos e calquera tipo de
ausencia dos traballadores e traballadoras. 

Como consecuencia  desta  decisión,  con toda  seguridade,os  servicios  de
distribución  postal  prestados  ata  o  de  agora  nestas  unidades  de  repartición
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baixarán  a  súa  calidade  drásticamente,  co  consecuente  perxuízo  para  os
cidadáns/as e empresarios/as de Lugo. 

Igualmente manifestamos que esta decisión adóptase sen que, previamente,
se  consultara  ou  se  informase  por  vía  algunha  á  Administración  Local  deste
municipio, polo que descoñecemos os motivos polos que se adopta, e ademais non
se lle  deu ocasión  de  poder  ser  escoitada  a  pesar  de afectar  directamente  os
intereses dos cidadáns/as aos que lexítimamente representamos.

A actual  Lei Postal  e outras normas dependentes recoñecen sen lugar a
dúbida que:

Todos  os/as  usuarios/as,  remitentes  ou  destinatarios  de  envíos  postais,
teñen  dereito  a  un  servicio  postal  universal  de  calidade  prestado  de  forma
permanente, en todo o territorio nacional e a prezos alcanzables, polo menos cinco
días á semana, conforme á normativa europea e nacional de aplicación.

O  alcance  e  a  prestación  efectiva  do  servicio  postal  universal  deberán
responder  aos principios  de cohesión  social  e  territorial,  non discriminación  por
razón  de  calquera  circunstancia  ou  condición  persoal,  social  ou  xeográfica,
continuidade,  eficacia  e  eficiencia  no  servizo,  e  deberá  adecuarse
permanentemente ás condicións técnicas,  económicas,  sociais  e territoriais  e ás
necesidades  dos usuarios,  en particular  en materia  de densidade de puntos de
acceso e de accesibilidade aos mesmos, sen menoscabo da súa calidade.
Por todo o exposto, o Pleno do Concello de Lugo, a través de esta proposición,
require a: 

A SAE CORREOS Y TELEGRAFOS, S.M.E.
Á SOCIEDADE ESTATAL DE PARTICIPACIONES INDUSTRIALES (SEPI)  
AO MINISTERIO DE HACIENDA 
AO MINISTERIO DE TRANSPORTES, MOVILIDAD Y AGENDA URBANA
E AO GOBERNO DA NACIÓN 

para que adopten as seguintes medidas, que entendemos necesarias para garantir
a prestación dos servicios postais e a súa permanencia neste Municipio de Lugo:

1ª.- Afrontar dilixentemente a cobertura dos postos estructurais suprimidos
na Unidade de Reparto de Lugo necesarios para ofrecer un servicio de calidade á
ciudadanía.

2ª.- Manter a calidade das condicións laborais, garantizando unha plantilla
con  suficientes  traballadores  e  traballadoras  que  permita  as  correspondientes
sustitucións por enfermidade, permisos ou vacacións.

3ª.-  Garantía  dos  compromisos  de  financiación  que  permitan  na  nosa
localidade,  cumprindo  os  parámetros  de  calidade  determinados  pola  Lei,  ou  o
correcto desempeño da prestación dos servicios postais, e asegurando que todos
os  ciudadáns/as  reciban  o  reparto  de  correspondencia  5  días  á  semana como
manda a Directiva Postal europea.

Darase traslado deste acordo ao Goberno da Nación e a todos os Grupos
Parlamentarios  do  Congreso  dos  Deputados,  á  Sociedad  Estatal  Correos  y
Telégrafos, á Sociedad Estatal de Participaciones Industriales (SEPI), ao Ministerio
de Transportes, Movilidad y Agenda Urbana e ao Ministerio de Hacienda.”
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Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a
proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  anteriormente
transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois novamente tres minutos para o grupo propoñente,
para o Partido Popular. 

- MANUEL LÓPEZ FERNÁNDEZ: Grazas, alcaldesa. Bos días a todos. 
En primeiro  lugar,  quero deixar  unha cousa clara.  Este  grupo municipal,

como non pode ser doutro xeito, comparte o 100% desta iniciativa, pero quero que
saiban que a mesma naceu de dous sindicatos: Comisións Obreiras e UXT, eles
falaron  con  nós,  expuxeron  a  situación  e  consideramos  que  é  completamente
necesario que este Pleno se postule. 

Creo que non erro se digo que nesta Corporación todos somos coñecedores
da importancia que ten o servizo postal prestado por Correos, un papel esencial
para contribuír á cohesión social, territorial e económica do país, sobre todo a nivel
municipal. E para facer unha afirmación como esta, aos datos me remito: máis de
8.000 municipios atendidos,  16 millóns de fogares,  0,2 millóns de empresas, un
total  de  7.100 postos de atención no ámbito rural  e  máis de 6.000 quilómetros
diariamente  percorridos.  Durante  os  últimos  meses,  nos  que  vivimos  baixo  un
Estado de alarma, os servizos postais foron un servizo esencial e fundamental na
vertebración e cohesión territorial. Falamos dun valor arraigado na vida social dos
municipios,  dende  a  prestación  dun  servizo  público,  contribuíndo  ao
desenvolvemento económico dos mesmos e facilitando e dando accesibilidade aos
dereitos de cidadáns,  comercios,  empresas e invitacións a dispoñer dun servizo
postal a prezo alcanzable e de calidade. 

Pero vemos como na nosa localidade este dereito estase limitando;  pola
supresión de tres postos de traballo, quedan 44 carteiros na zona urbana, mentres
os  carteiros  do  rural  viron  incrementada  a  súa  carga  de  traballo,  derivada  da
absorción de servizo pola supresión dunha praza no concello do Corgo. Isto sen
pasar por alto que a empresa pública está a levar a cabo un recorte na contratación
que  está  a  deixar  sen  cubrir  emprego  estrutural,  así  como  os  permisos  e  de
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calquera  tipo  de  ausencia  de  traballadores  e  traballadoras,  unha  situación  que
redundará nunha baixada na calidade do servizo, co consecuente prexuízo para os
veciños de Lugo. 

A  actual  lei  postal  establece  que  todos  os  usuarios,  remitentes  ou
destinatarios  de  envíos  postais,  teñen  dereito  a  un  servizo  postal  universal  de
calidade e prestado de forma permanente e en todo o territorio nacional a prezo
alcanzable polo menos cinco días á semana. O alcance e prestación efectiva do
servizo postal universal deberá corresponder aos principios de cohesión social e
territorial, non discriminación, continuidade, eficacia e eficiencia no servizo e deberá
adecuarse perfectamente ás condicións técnicas, económicas, sociais e territoriais
e ás necesidades do usuario, en particular en materia de densidade e puntos de
acceso de accesibilidade aos mesmos, sen menoscabo da súa calidade. En toda a
provincia é un servizo esencial, e máis para o concello de Lugo, onde temos un
número importante de parroquias…

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz de Cidadáns. 

-  JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA:  Muchas gracias.  Desde este grupo
municipal queremos destacar la importantísima labor del servicio de Correos, que
entendemos esencial y que debemos cuidar y apoyar entre todos. En un municipio
como el de Lugo la contribución a la vertebración y a la cohesión social de este
servicio  es  especialmente  destacable,  dada  la  gran  dispersión  poblacional  en
nuestro mundo rural.  El  refuerzo de personal y la inversión en la modernización
deben ser dos de los pilares fundamentales del futuro del servicio de Correos. 

Una muestra de esta utilidad en el mundo rural es el hecho de que Correos
está trabajando para que los carteros rurales puedan ofrecer en el domicilio muchos
de  los  servicios  que  se  prestan  en  las  oficinas,  gracias  a  los  dispositivos
electrónicos  portátiles  PDA  con  los  que  cuenta  el  personal  de  reparto.
Recientemente, podíamos ver cómo Correos en la provincia de Lugo continuaba
con el proyecto piloto que se puso en marcha en la provincia de Jaén a finales del
mes  de  febrero  y  que  está  teniendo  muy  buena  acogida.  Gracias  a  ello,  212
carteros rurales de Lugo podrán ofrecer en el domicilio muchos de los servicios que
hasta ahora solo se prestaban en las oficinas y en la tienda online de Correos. Los
ciudadanos atendidos por los servicios rurales de Correos podrán comprar en su
mismo  domicilio,  aprovechando  la  visita  diaria  del  cartero:  productos  postales
básicos  como  blíster  de  sellos,  sobres  prefanqueados,  acolchados,  así  como
embalajes  de  diferentes  tamaños  para  acondicionar  sus  paquetes  y  enviarlos
utilizando la tarifa plana estándar de la paquetería de Correos. También podrán
realizar  el  pago  de  recibos  de  servicio  como  luz,  gas,  teléfono…  con  tarjeta
bancaria a través de la PDA de los carteros. Con todos los servicios rurales de Lugo
van, todos los carteros de Lugo van provistos de PDA que permiten la conexión a
los  sistemas  de  Correos  y  el  cobro  de  cantidades  con  tarjeta  bancaria.  Los
ciudadanos solo tendrán que pedir al cartero el producto o servicio que le interesa y
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completar  la  operación  desde  su  propio  domicilio,  sin  necesidad  de  tener  que
desplazarse. 

Es obvia la utilidad de estos servicios, pero el servicio de Correos no se
queda  en  esto.  Sigue  trabajando  para  diversificar  su  actividad  y  acercar  sus
servicios a los ciudadanos, haciendo más fácil su día a día, especialmente en estas
zonas rurales. Toda esta iniciativa tan necesaria y loable, como es lógico, necesita
el  compromiso  de  las  administraciones  para  garantizar  los  dos  pilares  que
comentábamos, que son: el refuerzo de personal y no su recorte y la inversión en la
modernización, que garantice, mejore y amplíe los servicios que son capaces de
llegar a los ciudadanos. Muchas gracias. 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz do BNG. 

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Ben, eu creo que todas e todos temos clara a
importancia  do servizo  de Correos.  Iso  non ten ningunha  dúbida  para  ninguén,
porque todo o mundo recibe cartas e todo o mundo tivo que usar algunha vez o seu
envío. Evidentemente, tamén hai moitos postos de traballo que están aí e fan un
servizo incluso social en moitos puntos do rural. 

En todo caso, a min sorpréndeme unha cousa e sorpréndeme, pero… pero
sorpréndeme totalmente, non? Que o Partido Popular hoxe presente esta iniciativa.
É que… é de que non hai por onde collelo, porque, vamos a ver, que presenten
esta iniciativa  cando as  consecuencias  que estamos vendo aquí  veñen do ano
2013…  E  no  2013  non  gobernaba  o  chachachá,  como  dicía  a  veces  Antonio
Ameijide.  Non,  non,  no 2013 quen gobernaba era Mariano Rajoy.  E no 2013 o
Goberno de Mariano Rajoy, neste caso a través do servizo de Correos, eliminou
nada máis e nada menos que 13.000 postos de traballo, un desmantelamento total
deste  servizo,  13,000  postos  de  traballo,  eh,  que,  pois  non  o  teñen  todas  as
empresas. Pero é que, ademais, no 2013 ademais o martes 2 de xullo do 2013
puidemos ver  en Europa Press como se anunciaba que Correos ía vender  111
activos, así porque… vamos a ver. E agora, chegades ao Pleno de Lugo con esta,
con  esta  proposición?  Eu  creo  que  o  mínimo  que  hai  que  ter  é  un  pouco  de
coherencia, non? Porque nós estamos totalmente a favor da defensa do servizo
público de Correos, ademais sabendo, como sabe todo o mundo, que Correos pois
fai  unha  xestión  totalmente  necesaria  e  que  ademais  hai  que  reforzar  e  que
ademais hai que adaptar ao que vén no futuro. Pero que sexa o Partido Popular
quen propón isto, é, bueno, é surrealista, eh. Eu quero deixalo alí, porque realmente
daqueles pos temos estes lodos.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  a
portavoz do Partido Socialista, señora Alvarellos. 

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Bueno, á parte de estar... –grazas,
señora  alcadesa–  absolutamente  de  acordo  co  que  acaba  de  dicir  o  meu
compañeiro de Goberno e concelleiro Rubén Arroxo, absolutamente de acordo, o
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que teño que dicir é que nós estamos de acordo, estamos de acordo con vostede,
señor  López,  en que no momento actual  que estamos a vivir  Correos xoga un
importante papel  para contribuír  á cohesión social,  territorial  e económica deste
país, especialmente no ámbito municipal e moi particularmente naqueles concellos
que,  como o noso,  o de Lugo,  contan cunha gran parte do rural,  con múltiples
parroquias e, polo tanto, moitos veciños espallados a través do seu territorio. 

É  certo  que  a  pandemia  acelerou  o  desplome  postal,  cunha  caída  moi
importante das cartas, ata 501 millóns de cartas menos, acelerando con elo unha
tendencia que xa se viña producindo nos últimos anos. É por elo que Correos se
encontra neste momento inmersa nun proceso de transformación do seu modelo de
negocio  para  xerar  os  ingresos  que  revertan  esta  situación.  Este  proceso  de
transformación, que xira en torno a tres eixes, eixes, que é a diversificación dos
servizos, a internacionalización e a mellora da súa eficiencia, non olvida, porque
mantén a calidade do servizo á cidadanía e sempre cun emprego estable e de
calidade. 

Centrándonos  xa  na  provincia  de  Lugo,  que  é  o  que  nos  importa,  e
particularmente no noso concello,  a aposta da empresa pública de Correos pola
nosa provincia, moi particularmente polo noso concello, é clara e evidente, como
demostran –e niso estou de acordo co que dixo o señor Vidal-Pardo– o convenio de
colaboración,  en primeiro lugar,  o señor Vidal-Pardo respecto ao proxecto piloto
posto  en  marcha  do  que  falaba.  Pero  non  debe  esquecerse  do  convenio  de
colaboración tan importante que se firmou en xullo do ano 2020 polo presidente de
Correos, Juan Manuel Serrano, e a nosa alcaldesa, Lara Méndez, que foi o primeiro
de España, polo cal Correos puxo á disposición máis de… as súas 2.300 oficinas,
distribuídas  por  toda  España,  para  que  todos  os  usuarios  mediante  xiro  postal
poidan cumprir aquelas obrigas que teñen co noso Concello, Como, por exemplo,
pagar o IBI,  como estamos no momento actual,  independentemente do lugar do
país no que se atoparan. Moi importante este convenio, que parece que algúns
tapan os oídos para non oílo. 

En segundo lugar, o que falaba o señor Vidal-Pardo, totalmente, o proxecto
piloto,  pero  ese  proxecto  piloto,  que  para  a  cohesión  do  noso  concello  é
importantísimo, e de toda a nosa provincia, o que temos que ter en conta tamén é
que  estaba  prevista  a  súa  implantación  para  a  provincia  de  Ourense.  Pero  os
traballos e a loita que se mantivo, conseguimos que se fora para a provincia de
Lugo. Ourense quedou sen el. Soamente hai dúas provincias en España e unha é
Lugo, polo traballo que fixo e o que loitou. 

Respecto á política de persoal, só teño que dicir unha cousa: aquí non se
produciu ningún despido. Tratan de traer aquí a este Pleno cuestións sindicais que
vostedes ben coñecen e que xa é curioso que vostedes se estean convertendo en
delegados case sindicais. 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  iniciamos  a  segunda
quenda. Minuto e medio para o Partido Popular. 
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- MANUEL LÓPEZ FERNÁNDEZ: Señora Alvarellos, nosoutros representamos a
poboación de Lugo e, se alguén chega ao grupo municipal cun problema, vamos
tentar de darlle solucións. E vostedes gobernan en Madrid e aquí todos estamos
falando do servizo postal, que é moi importante. Pero voulle dicir algo máis: que é
moi importante para a cidadanía?, si, certo. Pero para o servizo para as parroquias
do rural é imprescindible. 

E agora vou falar do rural. Para vostedes o rural non existe. Así o demostran
cos seus feitos. Por exemplo, sempre deixaron o rural sen transporte público e as
escasas parroquias que teñen transporte son na entorna de Lugo, e carecendo de
transporte público as parroquias máis alonxadas, e que eu creo que as que máis o
necesitan.  Unha  vez  máis  volven  a  ser  as  grandes  olvidadas  por  non  dicir
ninguneadas, nas liñas que se debían inaugurar o día 1 de xuño, segue igual o
rural, sen transporte público. 

Telefonía: pois tres cuartos do mesmo. A zona rural: vostedes levan 22 anos
gobernando neste Goberno e foron incapaces de subsanar esa eiva. Por non falar
de... (non se entende), servizos de emisión das parroquias, etcétera. A realidade é
que a poboación das parroquias cada día está máis envellecida e en moitos casos
estas  persoas  viven  soas.  Ante  esta  situación,  os  carteiros  rurais  son  a  única
conexión do rural co mundo exterior, que por sorte para o rural non depende do
Goberno  municipal,  porque,  se  dependese  deste  Goberno,  dubido  moito  da
efectividade do servizo. 

Resumindo:  canto máis empeora o servizo postal,  máis illaremos a zona
rural. 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz de Cidadáns.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. 
Lo que subyace en esta propuesta,  más allá  de los enfrentamientos que

pueda haber entre el Partido Socialista, el Partido Popular y ahora también el BNG,
al  final  es  un problema que,  efectivamente,  como decía  el  concejal  del  Partido
Popular,  es  un  problema  que  plantean  los  propios  sindicatos  de  Correos,
entendiendo  que  como  tal  son  los  que  tienen  la  legitimidad  para  destacar  un
problema y tratar de aportar soluciones. 

Efectivamente, existen planes que, si se llevan a cabo de la forma y manera
que sí quieren hacer los propios sindicatos, lo apoyarán. Y los propios sindicatos
verán que son acciones destinadas a que se garanticen los puestos de trabajo.
Pero ahora mismo, lo que se está denunciando es que esos planes que se están
implementando no están dotados ni de la capacidad económica necesaria para que
tengan la digitalización adecuada, ni la dotación presupuestaria necesaria para que
se dote de personal. Esa es la reivindicación y esa es la reivindicación que nosotros
apoyamos. Es la reivindicación que entendemos que tiene esta propuesta y en la
que, entendemos, el  Concello de Lugo debe implicarse.  Se deben de garantizar
estos dos pilares de los que hablábamos nosotros, que es: el refuerzo del personal,
que también es inversión económica, por supuesto; pero luego un plan de inversión
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también en cuanto a la digitalización para que el servicio pueda llegar, con esos
ejemplos que ponía yo en la intervención anterior, pueda llegar hasta el mundo rural
de verdad. Además, son medios que van a garantizar un futuro para las personas
mayores…

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do BNG.

-  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ: Bueno,  dixen  antes  que  a  proposición  era
surrealista,  pero é que pasamos do surrealismo ao hiperrealismo,  non? Porque,
vendo que xa non había por onde coller esa defensa, pois o portavoz do Partido
Popular ponse a falar do bus urbano na segunda… Xa se olvidou de Correos, ve
que non ten ningunha posibilidade e tal, e ponse a falar do bus urbano, ademais,
con esta liña populista absoluta. Porque, vamos a ver, é que quedaron parroquias
do rural sen bus. Claro, claro que quedaron, porque temos un tope de quilómetros
e, á parte isto falouse nunha mesa falada con todos os grupos, ou non foi así?
Quedamos en que ía… 

Por favor,  eu acéptolle e, ademais,  xa dixen no día de hoxe que estaba
disposto  a  sentarnos  outra  vez  a  falar  e  corrixir  o  que  queiramos.  Pero  non
digamos: quero un bus que vaia a non sei onde. Non, digamos: quero quitarlle a
esta barrio o servizo de bus para poñerllo a este outro. Porque é moi fácil dicir: eu
tamén quero regalar millóns a todo o mundo. Pero é que non os hai. Entón non
fagamos populismo. Se queremos facer política, fagamos política seria. Pero non
veñamos aquí, primeiro, con esta proposición despois de que o PP desmantelase
Correos e, agora, pois a regalar buses a todo o mundo, cando xa non ten xeito.
Sexamos serios, por favor. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Partido Socialista, a señora Alvarellos. 

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Señor López, vólvolle a repetir que
Correos non está a realizar ningún procedemento de despidos nin suprimiu ningún
posto como pretenden.  Tratan de trasladar  a este Pleno,  como vostede mesmo
recoñece, un problema sindical, que vostede coñece de sobras, subíndose ao carro
para ver se pescan algo neste caladeiro, sen nin sequera esforzarse o máis mínimo
e facendo copia e pega de proposicións presentadas polo PP en múltiples lugares.
Lugo non é o centro aquí. Presentaron a mesma, exactamente era a mesma na
Deputación de Ourense, en Xinzo de Limia… 

A ver, vostedes están pescando nun caladeiro a ver se cola. E o señor Vidal-
Pardo, non creo que vostede sexa tan inocente. Porque non o creo. O único que
pretende  é  destruír  toda  esta  colaboración  que  existe  neste  momento  entre  o
Concello e a compañía pública, vostedes o que pretenden é destruíla. Pero esta
colaboración exemplifica a filosofía e innovación de servizo a domicilio que se está
levando a cabo e é que tan boa para o noso concello, para Lugo, precisamente, por
ter unha parte tan rural. 
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Pero  tampouco  quero  olvidarme,  como  fai  o  señor  Arroxo,  pero  quero
redundalo  que  no  ano  16,  gobernando  o  Partido  Popular  neste  país  e  sendo
subdelegado de Goberno o portavoz, o xefe da oposición neste momento, o señor
Carballo, si se produciron importantes recortes, tanto no servizo de Correos, como
no seu persoal, e non recordo escoitar para nada ao señor Carballo nin os berros
nin as protestas. En fin, Correos segue traballando para impulsar e desenrolar a
actividade na súa rede de oficinas en Lugo e o gran benefi…

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas grazas.  Pois  última quenda  para o
Partido Popular. 

- MANUEL LÓPEZ FERNÁNDEZ: Grazas. 
Señor Arroxo, non lle é populismo; por desgraza, élle realidade. No rural de Lugo
hai  moi pouquiñas parroquias con transporte municipal.  Iso,  élle  así.  E o mellor
populismo: lévoo cando queira dar a voltas por aí e falamos coa xente. 

Miren, e agora cada un retratarase ao levantar a man. Aquí quedará claro
quen defende  os  veciños  de  Lugo  ou quen  defende o  gobernos de  Madrid  ou
defende outros intereses. 

Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. 
Simplemente como recordatorio:  a competencia no transporte interurbano

non  lle  é  do  Municipio,  é  da  Xunta  de  Galicia.  A  capacidade  para  dar  a
conectividade  telefónica  tamén  lle  é  competencia  da  Xunta  de  Galicia.  Isto  de
derivar distintas temáticas para falar e facer un totum revolutum do rural, vostede
debería saber, como coñecedor do rural, que agora máis que nunca o servizo de
Correos se pode dicir que funciona porta a porta no rural e que se está dando un
servizo de calidade. 

E aquí non se aproba o que un interprete, como se manifestou no transcurso
do debate, que interpreta a moción como aquí se aproban os puntos e se presentan
e se escriben e se transcriben; polo tanto, non podemos estar de acordo cos puntos
que aquí se recollen,  porque non é certo, non se corresponde coa realidade.  O
servizo  de  Correos,  sobre  todo  en  Lugo,  sobre  todo  en  Lugo,  mellorou
cuantitativamente  e  cualitativamente  grazas  ás  xestións  tamén  feitas  por  este
Goberno e, polo tanto, non se corresponden coa realidade. 

E isto non é cuestión de ter unha voz nun sitio e outra voz noutro, porque
nós temos demostrado con feitos que, se temos que defender os intereses de Lugo,
o facemos por  riba  de todo e por  ningún  interese partidista.  Se vostede,  señor
Carballo, tal como dixo a concelleira no seu día, cando tiña responsabilidades no
Goberno de Madrid, pois tivera defendido a situación de Correos, incluso apostado
por reinventarse, como se está a facer neste momento, ao mellor estabamos nunha
outra situación neste e noutros campos e eidos. 

Vamos a proceder a votar a proposta do Partido Popular, tal e como vén
redactada nos seus términos. 
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17/88  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 178/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA PROMOVER HÁBITOS
DE VIDA SAUDABLES NO MUNICIPIO DE LUGO EN COLABORACIÓN COS
SECTORES IMPLICADOS.

Vista  a  devandita  proposición  do  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  número
178/2021 de Rexistro de Pleno, que, a seguir, se transcribe:

“O Grupo Municipal do Partido Popular propón iniciar os trámites precisos
para a elaboración dunha campaña de promoción do deporte e dos hábitos de vida
saúdables en colaboración con asociacións,  entidades e empreas vinculadas ao
sector, como poden ser os ximnasios.

Lugo forma parte da ‘Red Española de Ciudades Saludables’  e debe dar
prioridade á mellora, o benestar e ao medio ambiente físico, mental e social dos
veciños da nosa cidade.

As administracións locais  e máis concretamente os concellos,  por ser as
máis  cercanas  aos  cidadáns,  teñen  a  obriga  de  incentivar  o  cambio  daqueles
factores que inflúen na saúde e un xeito de facelo é levar a cabo accións dirixidas a
fomentar  a  mellora  de  hábitos  alimenticios,  a  práctica  de  actividade  física,  a
prevención da obesidade, a redución do consumo do tabaco, o alcohol ou calquera
tipo  de  sustancias  aditivas,  a  previr  enfermedades,  a  impulsar  medidas  que
contribúan a propiciar un envellecemento activo e saúdable, en definitiva, fomentar
a saúde. 

É o momento de levar a cabo campañas e accións de promoción do deporte
e dos hábitos de vida saudables, de axudar á xente a perder o medo para que
podan  comenzar  a  sair  de  casa,  recuperar  o  movemento  e  facelo  sempre  con
garantías e seguridade. Lugo debe ser unha cidade saudable, creando un entorno
que facilite e favorezca os estilos de vida máis sans.

Nestes  intres  o  Concello  debería  buscar  a  transversalidade  das  súas
actuacións e tratar de que este tipo de actividades sirvan de revulsivo a aqueles
autónomos e empresas que están a padecer as consecuencias da Covid-19. Un
sector clave serían os ximnasios que,  buscando liñas de colaboración,  poderían
levar a cabo actividades de promoción do deporte e da vida saúdable. Actividades
que poden desenvolverse nas rúas ou nas prazas de xeito que se de visibilidade,
facendo exhibicións ou actos públicos deportivos, coordinadas con actidades sobre
nutrición, consellos para a saúde, ergonomía...

Estamos  a  falar  de  actividades  esenciais  en  tanto  están  vinculados  coa
saúde, e dun sector que sufriu as consecuencias da pandemia ao ter que pechar as
súas portas durante un período prolongado de tempo. Un período no que non foron
quen de facturar xa que non prestaron servicios, pero que tiveron que afrontar o
100%  das  tasas  e  impostos  municipais  que  non  foron  reducidos  en  ningún
concepto,  e  que  xa  foi  reclamado  polo  Grupo  Municipal  do  PP  en  reiteradas
ocasións,  tanto  para  esta  actividade  como  para  outras  que  se  atopan  en
circunstancias similares.
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Na anterior crise, alá polo 2012, estos establecementos viron como a súa
actividade  pasaba  ao  tipo  xeral.  Se  estamos  a  falar  de  que  se  trata  dunha
actividade esencial, parece procedente que se lle aplique o tipo reducido do 10%.

Por  todo  elo  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  que  subscribe  esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:

1. Que o Concello programe para os anos 2021 e 2022 actividades dentro
dunha programación que fomente hábitos de vida saudables dirixidos aos veciños
de  Lugo,  dando  prioridade  a  nenos  e  mayores  e  coa  colaboración  de  aqueles
autónomos,  empresas  e  entidades  que  precisan  dun  revulsivo  para  superar  as
consecuencias  da  pandemia  como  os  ximnasios  e  os  sectores  vinculados  coa
saúde e a vida saúdable.

2. Que se den incentivos a estas empresas ou asociacións que son quen de
fomentar estos hábitos, como, por exemplo bonos ou tiquets de desconto neste tipo
de actividades, mediante un programa de colaboración co Concello de Lugo.

3.  Demandar  ao  Goberno  de  España  as  modificiacións  oportunas  na
lexislación estatal co obxecto de reducir o tipo impositivo do Imposto sobre o Valor
Engadido  do 21% ao 10% en todas as prestación  de servizos  deportivos  e  de
actividade física prestados a persoas físicas que no estean xa exentos conforme a
normativa en vigor.

4. Complementar as accións propostas anteriormente con bonificacións ou
exencións de impostos e tasas municipais aos colectivos afectados pola pandemia.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 25

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 13 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a
proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  anteriormente
transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois tres minutos para o Partido Popular, para o grupo
propoñente.

- MARÍA DEL CARMEN LÓPEZ SILVA: Gracias. 
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El Grupo Municipal del Partido Popular trae hoy a este Pleno esta iniciativa
para conseguir el apoyo de todos, pensando en su necesidad en este momento que
estamos viviendo. 

El  artículo  43.3  de  la  Constitución  española  establece  que  los  poderes
públicos  fomentarán  la  educación  sanitaria,  la  educación  física  y  el  deporte.
Asimismo, facilitarán la  adecuada utilización del ocio.  Por ello,  queremos que la
apuesta por parte del Concello de Lugo de fomentar el deporte se integre en el
artículo destinado a la protección constitucional del derecho a la salud. Por lo que,
en la situación actual, en la que la salud es el eje fundamental alrededor del que
deben  girar  todas  las  demás  políticas  públicas,  la  actividad  física  debe  ser
promocionada  como  herramienta  útil  para  la  mejora  del  bienestar  de  nuestra
población, y hoy más que nunca por el impacto causado por el COVID-19. 

Datos recientes sobre la incidencia y gravedad del COVID-19 en enfermos y
pacientes han demostrado que la obesidad es uno de los principales responsables
de  los  peores  resultados  médicos  conseguidos  en  relación  con  el  número  de
pacientes infectados. Asimismo, el informe  Obesidad, confinamiento y COVID-19,
realizado por la Sociedad Española de Obesidad en julio del año pasado, reveló
que el  44% de los españoles engordaron durante el  confinamiento por llevar un
estilo  de  vida  muy  sedentario.  Los  beneficios  del  deporte  para  la  salud  son
evidentes, pero seguro que no se nos escapa a nadie que el deporte fue uno de los
sectoresmás afectados por la pandemia. Son muchos los negocios de este sector o
vinculados al mismo que ya anunciaron pérdidas de un 38,5% durante el año 2020,
y este 2021 no está siendo mejor. 

Los  daños  económicos  generados  por  la  pandemia  del  COVID-19  son
cuantiosos, así como el daño que se generó a las empresas vinculadas al deporte,
ya que han visto cómo su número de clientes se ha reducido a mínimos. 

La  actividad  deportiva  está  siendo  una  de  las  últimas  en  volver  a  la
normalidad o,  al  menos,  en recuperar cierta normalidad,  y necesita de medidas
específicas y efectivas que permitan en poco tiempo su recuperación. 

Por  ello  creemos  que  es  necesario  que  este  Concello  articule  medidas
encaminadas  a  ayudar  a  este  sector,  al  igual  que  se  ha  hecho  con  otros  que
también lo han necesitado, ya que no podemos dejar a ningún sector ni a nadie
atrás. Porque, para salir de esta preocupante situación en la que nos encontramos,
necesitamos a todos. 

En este sentido, pedimos que este Concello planifique una semana de la
conciliación,  programando actividades  al  aire  libre  para  la  práctica  del  deporte,
contando con la  Asociación  de Gimnasios  de Lugo;  que se cree un bono para
incentivar  que los vecinos de Lugo recuperen el  hábito de practicar  deporte en
gimnasios y centros deportivos; instar al Gobierno central a realizar los cambios
oportunos para reducir el IVA de este sector del 21 al 10%; y complementar las
acciones  propuestas  con  bonificaciones  o  exención  de  impuestos  y  tasas
municipales a estos colectivos afectados. 

Gracias.
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-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:   Moi ben,  moitas grazas.  Pois  quenda agora para a
portavoz de Cidadáns. 

-  OLGA LOUZAO ALDARIZ:  Moitas  grazas.  Bueno,  Lugo pertence á Rede de
Cidades Saudables e formar parte da mesma xa implica comprometerse coa saúde
e poñer en marcha programas e iniciativas que conciencien a cidadanía acerca da
importancia de adquirir un estilo de vida san, facendo da práctica deportiva unha
rutina case que imprescindible e con hábitos de alimentación saudables. A forma de
vida actual tende a ser cada vez máis sedentaria, tanto no traballo como no tempo
libre, substituíndo en ocasións a actividade deportiva por horas adicadas ás novas
tecnoloxías e ao que nos ofrecen para desfrute do noso ocio. Por iso, desde as
administracións locais  tamén se deben poñer en marcha distintas medidas para
fomentar outras rutinas, outros hábitos, que finalmente redunden nun beneficio vital,
dirixidas ao conxunto da cidadanía. Os beneficios destas prácticas cotiás foron máis
postas  en  valor  con  esta  pandemia,  na  cal  a  actividade  deportiva  tense  que
considerar  como unha ferramenta máis  para poñerlle  fin.  O 80% dos pacientes
graves por Covid padecían obesidade. Estar en boa forma física parece que pode
protexer ante algúns factores asociados a un maior risco de hospitalización e de
mortalidade. Así o afirmaron diversos estudos médicos. O exercicio moderado ten
beneficios tanto preventivos como de recuperación.

E non podemos esquecer que os ximnasios e os servizos deportivos foron
tamén un dos sectores fortemente golpeados por esta crise. Desde Ciudadanos
reclamamos  en  moitas  ocasións  que  o  deporte  fora  considerado  por  parte  do
Goberno central como unha actividade esencial á hora de aplicar as restricións do
Covid e tendo en conta ademais os baixos datos de contaxios que rexistraron nas
súas  instalacións.  Agora  mesmo  tributa  como  un  artigo  de  luxo,  cando  está
totalmente demostrado que investir en deporte é investir en saúde. De aí que tamén
desde o noso partido se reclamase no Congreso un IVE reducido do 10% e tamén
nesta  Administración  a  revisión  da  fiscalidade  para  os  negocios  que  se  viron
obrigados a pechar polas restricións. Pero tanto nun sitio como noutro, tanto nunha
Administración como noutra caeron en saco roto. Polo tanto, pola parte do Grupo
Municipal de Ciudadanos apoiaremos a proposta que presenta o Partido Popular. 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  a
portavoz do Goberno, para a concelleira de Servizos Xerais e Participación. 

- MARÍA CRISTINA LÓPEZ FERNÁNDEZ: Grazas de novo. 
Debemos de apostar para que a veciñanza de Lugo teña hábitos de vida

saudable,  e  buscar  de  forma  transversal  accións  que  vaian  nesa  liña.
Constantemente,  dende  as  concellarías  estamos  a  traballar  nesa  liña;  dende  a
participación cos almorzos saudables ou dende a educación de mobilidade tívose
contacto con distintos centros de ensino e Anpas, co fin de organizar campañas
para que as nenos e nenos camiñen ata os seus colexios, que aprendan dende
pequenos a ter unha vida menos sedentaria. 
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E  non  podemos  esquecer  o  bo  traballo  que  se  fai  e  se  fixo  dende  a
Concellaría  de  Deportes,  destacando  Lugo  como potencia  tanto  en  número  de
deportistas  como  de  clubs.  Tampouco  podemos  esquecer  a  Concellaría  de
Benestar, onde realizan e organizan diferentes programas e actividades físicas nos
distintos centros sociais. 

E estamos de acordo nalgunha das cuestións plantexadas nesta moción,
como pode ser a rebaixa do IVE. Os ximnasios gozaban dun IVE reducido do 8%,
pero isto viuse truncado no ano 2012 cunha subida, cunha importante subida, nada
máis e nada menos que de 13 puntos, a pesar de que o Consello Europeo lle dicía
ao  Goberno  que  debían  facerse  unha  elaboración  e  aplicación  gradual  das
estratexias  estatais  e  medidas  intersectoriais  encamiñadas  á  promoción  da
actividade física beneficiosa para a saúde. Pero, a pesar destas recomendacións, o
Partido Popular con Mariano Raxoy á cabeza, fixo oídos xordos e acabou con 800
ximnasios  pechados e  cunha redución dun 30% no número de usuarios  destas
instalacións. Pero, como rectificar é de sabios, acollemos satisfactoriamente esta
proposta de rebaixa á que nos sumamos.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben, moitas grazas. Segunda quenda para o grupo
propoñente, para o Partido Popular. 

- MARÍA DEL CARMEN LÓPEZ SILVA: Sí, es cierto. Lugo forma parte de la Red
Española de Ciudades Saludables.  Esto no supone algo honorífico de cara a la
galería; ya que formamos parte de esta red, hay que dar prioridad a la mejora y al
bienestar físico, mental y social de los vecinos de nuestra ciudad. 

El Concello de Lugo, como la Administración más cercana a los ciudadanos,
tiene el deber de incentivar el cambio de aquellos factores que influyen en la salud.
Y una manera de hacerlo es llevar a cabo acciones dirigidas a fomentar la mejora
de hábitos alimenticios, la práctica de actividad física, la prevención de la obesidad,
la reducción del consumo de tabaco, alcohol o cualquier tipo de sustancia adictiva;
a  prevenir  enfermedades,  a  impulsar  medidas  que  contribuyan  a  propiciar  un
envejecimiento activo, saludable; en definitiva: fomentar la salud. Es el momento de
llevar a cabo campañas y acciones de promoción del deporte y de los hábitos de
vida  saludables,  de  ayudar  a  la  gente  a  perder  el  miedo,  para  que  puedan
comenzar a salir de casa, recuperar el movimiento y hacerlo siempre con garantías
y seguridad. Lugo debe ser una ciudad saludable, creando un entorno que facilite y
favorezca los estilos de vida más sanos. Por ello es que pedimos el voto a favor de
la iniciativa que traemos, por el bien de la salud de los ciudadanos de Lugo.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:   Moi  ben,  moitas  grazas.  Segunda  quenda  para
Cidadáns. Si, señora Louzao, fai uso da…? Ola? Señora Louzao? Non sei se se me
escoita. Si? Segunda quenda. Ola?

-  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ:  Desculpe.  É  que  non  me  ía  o  micrófono,  non.
Renuncio á segunda quenda, grazas. 
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-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:   Vale,  perfecto.  Pois  entón segunda quenda para a
portavoz do Goberno, para a señora López. Si? Señora López?

-  MARÍA  CRISTINA  LÓPEZ  FERNÁNDEZ: Perdón.  Ao  grupo  propoñente
trasladámoslles  que  o  Concello  vai  seguir  traballando  de forma transversal  nas
distintas  áreas,  para  que  a  xente  de  Lugo  teña  e  desfrute  dunha  vida  o  máis
saudable posible. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben. Pois última quenda para o Partido Popular. 30
segundos.

- MARÍA DEL CARMEN LÓPEZ SILVA:  Pues voy a ser muy clara y directa en
estos 30 segundos. Ustedes podrán poner las trabas y excusas que quieran, pero
con su voto en contra la realidad sería que estarían con una falta total de empatía y
de apoyo al sector deportivo de Lugo, a la población lucense y a la salud de todos.
Y recuerden que invertir en salud es una de las mejores…

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois pasamos entón a votar a
proposta. 

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

ACTAS E GOBERNO

18/87  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 16 DE ABRIL DE 2021, RECOLLIDOS NO
LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS.

 En conformidade co informe da Vicesecretaria Municipal, obrante no expediente, e
para dar cumprimento ao establecido no artigo 42 do Regulamento de organización,
funcionamento e réxime xurídico das entidades locais aprobado polo Real decreto
2568/1986, do 28 de novembro, así como ao disposto no artigo 22 do Regulamento
orgánico  municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.  Concello  Pleno
DÁSELLE CONTA das resolucións ditadas pola Alcaldía e polos seus Delegados e
Delegadas, que obran no Servizo de Actas e Goberno dende o día 16 de abril de
2021, coa numeración 2987/2021 a 3680/2021, na plataforma electrónica TECOL,
recollidas no Libro único de resolucións correspondente ao ano 2021.

De todo o cal, a Excma. Corporación Municipal quedou informada para os
oportunas efectos.

INTERVENCIÓN

19/88  DACIÓN  DE  CONTA  DA  SITUACIÓN  ECONÓMICA  DO  PRIMEIRO
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TRIMESTRE DE 2021.

En conformidade co previsto na Base 31 de Execución do Orzamento Xeral  do
exercicio  2021,  remítese  información  ao  Excmo.  Concello  Pleno,  da  situación
económica  do  estado  de  execución  orzamentaria  correspondente  ao  primeiro
trimestre  do  exercicio  2021,  en  base  á  información  rendida  ao  Ministerio  de
Facenda  e  Función  Pública  mediante  os  formularios  remitidos  a  través  da
plataforma OVEL, segundo anexo que obra no expediente.

De todo o cal,  a Excma. Corporación municipal queda informada para os
oportunos efectos.

20/89 DACIÓN DE CONTA DO PLAN DE ACCIÓN 2021.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vista a proposta da Alcaldía do
15 de maio de 2021, do seguinte teor literal:

“DACIÓN DE CONTA AO EXCMO. CONCELLO PLENO DO DECRETO DO
PLAN  DE  ACCIÓN  DA  ALCALDÍA  2021:  MEDIDAS  RESPECTO  DOS
INCUMPRIMENTOS,  DEBILIDADES,  DEFICIENCIAS E ERROS POSTOS DE
MANIFESTO  POLA  INTERVENCIÓN  XERAL  ATENDENDO  AS
RECOMENDACIÓNS  EXPOSTAS  NO  SEU  INFORME-RESUMO  DOS
RESULTADOS DE CONTROL INTERNO DO EXERCICIO 2020.

En cumprimento co previsto no artigo 38 do Real Decreto 424/2017, de 28 de
abril, polo que se regula o réxime xurídico do Control Interno do Sector Público
Local  e o artigo 44 do Regulamento de Control  Interno do Sector Público  do
Concello de Lugo, apróbase, mediante Decreto da Alcaldía núm. 3893/2021 de
data 12/05/2021, o Plan de Acción que determina as medidas a adoptar para
subsanar  as debilidades,  deficiencias  e erros postos de manifesto no informe
resume  dos  resultados  de  control  interno  do  exercicio  2020  elaborado  pola
Intervención Xeral. É polo que

PROPONSE: 

PRIMEIRO:  Dar conta ao Excmo. Concello Pleno do Decreto de Alcaldía núm.
3893/2021  de data 12/05/2021 de aprobación  do Plan  de Acción da Alcaldía
2021:  medidas respecto dos incumprimentos,  debilidades,  deficiencias  e erros
postos  de  manifesto  pola  Intervención  Xeral  atendendo  as  recomendacións
expostas no seu informe-resumo dos resultados de Control Interno do exercicio
2020.”

De todo o cal o Excmo. Concello Pleno tomou razón para os oportunos
efectos.
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TESOURERÍA

21/90 DACIÓN DE CONTA INFORME MOROSIDADE PRIMEIRO TRIMESTRE
2021.
Ao abeiro do artigo 4.4 da  Lei  15/2010,  de 5 de xullo,  de modificación da Lei
3/2004,  de 29 de decembro,  pola que se establecen medidas de loita  contra a
morosidade  nas  operacións  comerciais,  DÁSELLE  CONTA ao  Pleno  da
Corporación do Informe de morosidade correspondente ao primeiro trimestre de
2021  emitido  pola   Tesoureira  Municipal  en  data  26  de  abril  de  2021  e  que
literalmente di:

“ASUNTO: INFORME DE MOROSIDADE DO PRIMEIRO TRIMESTRE DE 2021.
LEXISLACIÓN APLICABLE.
- Lei 15/2010, de 5 de xullo, de modificación da Lei 3/2004, de 29 de decembro,
pola  que  se  establecen  medidas  de  loita  contra  a  morosidade  nas  operacións
comerciais.
- Guía  do Ministerio de Economía e  Facenda  de 23/03/2011 para a elaboración
dos Informes trimestrais que as entidades locais deben remitir ó citado Ministerio,
en cumprimento do artigo cuarto da Lei 15/2010, de 5 de xullo, de modificación da
Lei 3/2004, de 29 de decembro, pola que se establecen medidas de loita contra a
morosidade nas operacións comerciais.
- Real Decreto-Lei 4/2013, de 22 de febreiro de medidas de apoio ó emprendedor e
de estímulo de crecemento e da creación de emprego
- Real-Decreto Lei 8/2013, de 28 de xuño de medidas urxentes contra a morosidade
das  administracións  públicas  e  de  apoio  a  entidades  locais  con  problemas
financeiros.
- Lei 9/2017, de 08 de novembro, Lei de Contratos do sector público (LCAP).
- Lei 11/2013, de 26 de julio, de medidas de apoio ó emprendedor e de estímulo do
crecemento e da creación de emprego.
- Lei Orgánica 9/2013,  de 20 de decembro,  de control  da debeda comercial  no
sector público.
- Nota do Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas para a aplicación da
disposición  transitoria  décima  da  Lei  27/2013  de  27  de  decembro  de
Racionalización e Sostenibilidade da Administración Local (LRSAL).
-  Nota  do  Ministerio  de  Hacienda  y  Administraciones  Públicas  de  15/01/2014
relativa á aplicación da disposición transitoria décima da Lei 27/2013,  de 27 de
decembro, de Racionalización e Sustentabilidade da Administración Local (LRSAL).
- Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo polo que se desenvolve a metodoloxía do
cálculo do período medio de de pago a proveedores das Administracións Públicas e
as  condicións  e  o  procedemento  de  retención  de  recursos  dos  rexímenes  de
financiación,  previstos  na  Lei  Orgánica  2/2012,  de  27  de  abril,  de  Estabilidade
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Orzamentaria  e  Sostenibilidade  Financeira,  modificado  polo  Real  Decreto
1040/2017, de 22 de decembro.
-  Guía  do  Ministerio  de  Facenda  e  Administracións  Públicas  para  a
cumplimentación da aplicación e o cálculo do período medio de pago das EELL,
Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo.
INFORME.
PRIMEIRO. A Lei Orgánica 2/2012, do 27 de abril, de Estabilidade Orzamentaria e
Sustentabilidade Financeira -LOEOESF-, na súa redacción dada pola Lei Orgánica
9/2013,  de 20 de decembro,  de control  da débeda comercial  no sector  público,
despois de dispor que as actuacións das Administracións Públicas están suxeitas
ao principio de sustentabilidade financeira (art. 4 LOEOESF na súa redacción dada
pola LO 6/2015), define ésta como a capacidade para financiar compromisos de
gasto  presentes  e  futuros  dentro  dos  límites  de  déficit,  débeda  pública  e
morosidade de débeda comercial  conforme ao establecido na Lei,  na normativa
sobre morosidade e na normativa europea. Enténdese que existe sustentabilidade
da débeda comercial cando o período medio de pago aos provedores non supere o
prazo máximo previsto na normativa sobre morosidade. Para ou cumprimento do
principio de sustentabilidade financeira as operacións financeiras someteranse ao
principio de prudencia financeira.
O período medio de pago definido no Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo, mide
o retraso no pago da debeda comercial en términos económicos, como indicador
distinto respecto do periodo legal  de pago establecido na Lei  9/2017,  de 08 de
novembro, Lei de Contratos do Sector Público, e na Lei 3/2004, de 29 de decembro,
pola  que  se  establecen  medidas  de  loita  contra  a  morosidade  nas  operacións
comerciais. 
Durante o tempo de vixencia do Real Decreto 634/2014 xurdiron dúbidas sobre a
súa compatibilidade coa Directiva 2011/7/UE, de 16 de febrero de 2011, pola que
se establecen medidas de loita contra a morosidade nas operacións comerciais, así
como coa Lei 3/2004, de 29 de decembro.
Neste  senso,  a  modificación  efectuada  polo  Real  Decreto  1040/2017  de  22  de
decembro,  aclara  a  diferenza  entre  o  concepto  do  período  medio  de  pago  a
provedores ao que se refire a LO 2/2012, e o prazo máximo de pago a provedores
ao que se refire a normativa en materia de morosidade. O primeiro é o intervalo
temporal no que cada administración debedora debe facer fronte ás débedas cos
seus provedores computado como prazo medio,  cuxo incumprimento da lugar á
adopción das medidas previstas na LO 2/2012 para o aseguramente de parte do
pago. Polo contrario, o segundo constitúe un intervalo de tempo suxeito a precisas
regras de cálculo cuxo incumprimento provoca o deveño automático de xuros da
débeda impagada.
Coa entrada en vigor do Real Decreto 1040/2017 de 22 de decembro, prodúcese
unha modificación na metodoloxía do cálculo do Período Medio de Pago, xa que o
cómputo  realízase  desde  a  aprobación  dos  documentos  de  conformidade  das
facturas incluídas no mesmo. Elo implica que o PMP xa non pode ser negativo e
que non poida ser obxecto de comparación en termos homoxéneos cos calculados
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ata  o  mes  de  abril  de  2018,  o  que  sí  pode  seguir  a  facerse  coas  cifras  de
morosidade, se ben, o límite máximo segue situado en 30 días. 
Para  o  cálculo  do  período medio  de pago  a  proveedores  téñense  en conta  as
facturas expedidas desde o 1 de xaneiro de 2014 que consten no rexistro contable
de facturas ou sistema equivalente, e as certificacions mensuais de obra aprobadas
a partir da mesma data.
Quedan  excluidas  as  obrigas  de  pago  contraídas  entre  entidades  que  teñan  a
consideración de Administracións Públicas no ámbito da contabilidade nacional e as
obrigas pagadas con cargo ó Fondo para a Financiación dos Pagos a Proveedores.
Asimesmo, quedan excluidas as propostas de pago que sexan obxecto de retención
como consecuencia  de  embargos,  mandamentos  de  execución,  procedementos
administrativos de compensación ou actos análogos ditados polos órganos xudiciais
ou administrativos.
SEGUNDO. O artigo 4 da Lei 15/2010, do 5 de xullo, de modificación da Lei 3/2004,
do 29 de decembro, pola que se establecen medidas de loita contra a morosidade
nas operacións comerciais, respecto da Administración Local, dispón que
«3.  Os  Tesoureiros  ou,  na  súa  falta,  Interventores  das  Corporacións  locais
elaborarán trimestralmente un informe sobre o cumprimento dos prazos previstos
nesta  Lei  para  o  pago  das  obrigacións  de  cada  Entidade  local,  que  incluirá
necesariamente o número e contía global das obrigacións pendentes nas que se
estea incumprindo o prazo.
    4. Sen prexuízo da súa posible presentación e debate no Pleno da Corporación
local, devandito informe deberá remitirse, en todo caso, aos órganos competentes
do Ministerio de Economía e Facenda e, no seu respectivo ámbito territorial, aos
das Comunidades Autónomas que, con arranxo aos seus respectivos Estatutos de
Autonomía, teñan atribuída a tutela financeira das Entidades locais. Tales órganos
poderán igualmente requirir a remisión dos citados informes».
TERCEIRO. Os datos,  obtidos do aplicativo  da contabilidade municipal  a 31 de
marzo  de  2021,  e  rendidos  na  Oficina  Virtual  de  Coordinación  coas  Entidades
Locais do Ministerio de Hacienda y Función Pública son os seguintes:
1. Obrigas pagadas en prazo.
No primeiro  trimestre  do  ano  2021  realizouse  o  pagamento  de  1.269  facturas,
ascendendo  o  importe  global  das  mesmas  a  10.314.916,21  euros.  De  ditas
facturas,  737  foron  pagadas  dentro  do  prazo  establecido.  O  importe  total  das
facturas pagadas en prazo ascendeu a 7.887.830,60 euros.
O número de facturas pagadas en prazo supón o 58,08% do total de facturas,
e o importe pagado en prazo supón o 76,47% do total pagado.
2. Obrigas pagadas fora prazo.
No primeiro  trimestre  do  ano  2021  realizouse  o  pagamento  de  1.269  facturas,
ascendendo  o  importe  global  das  mesmas  a  10.314.916,21  euros.  De  ditas
facturas, 532 foron pagadas fora do prazo anteriormente reflectido. O importe total
das facturas pagadas fora de prazo ascendeu a 2.427.085,61 euros.
O número de facturas pagadas fóra de prazo supón o 41,92% do total  de
facturas, e o importe pagado fóra prazo supón o 23,53% do total pagado.
3. Período medio de pago.
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O período medio de pago (PMPE) é  de 53,42 días.
4. Facturas pendentes de pagamento ao final do trimestre.
Do total de facturas quedaron pendentes de pagamento a 31 de marzo de 2021
976, que representan un importe global total de 6.748.353,86 euros.
Das anteditas facturas, 552, 4.793.267,51 euros estarían pendentes de pagamento
pero  aínda  dentro  do  prazo  legalmente  previsto  para  poder  efectualo.  As  426
restantes, 1.955.086,35 euros, incumprirían o prazo legal de pagamento.
5. Período medio de pago pendente.
O período medio de pago pendente (PMPP) é  de 176,08 días.
6. Xuros de demora.
Durante o primeiro trimestre de 2021 aboáronse xuros de demora por importe total
de 558,84 euros.
7. Períodos medios de pago mensuais:
Os períodos de PMP incluídos son os seguintes:

Periodos de
PMP

incluidos
PMP (días)

Xaneiro 2021 26,32
Febreiro 2021 18,75
Marzo 2021 14,17
CUARTO. De conformidade co disposto no apartado 4 do artigo 4º da Lei 15/2010,
sen prexuízo da súa posible presentación e debate no Pleno da Corporación local,
o presente informe remitiuse aos órganos competentes do Ministerio de Hacienda.
QUINTO. Os datos do primeiro trimestre 2021 reflicten o mantemento da mellora xa
detectada  no  cuarto  trimestre  2020  na  reiterada  situación  de  paralización  na
tramitación  de  facturas  por  parte  dalgúns  servizos  que  está  a  producir
incumprimentos nos prazos de morosidade trimestrais. 
O importe  de facturas  das compañías  eléctricas  históricamente  supón a maior
parte do importe de facturas pendentes de pago,  tendo cando se lles presta
conformidade  nalgúns  casos  máis  de  365  días  de  espera,  e  que  de  ser
conformadas,  deben aprobarse no Pleno Municipal  mediante  un recoñecemento
extraxudicial  de  crédito  o  que  alonga  todavía  máis  os  seus  prazos  de
pagamento. Este importe tan alto destas facturas e por ese longo prazo de espera,
está alterando a media do cálculo do período de pago da normativa de morosidade.
En calquera caso, incluso as que non teñen un período tan longo de espera, téñeno
da suficiente entidade como para alteralos datos de pago do resto das facturas
municipais  que  conforman os  distintos  Servizos  e  que  se  están  a  tramitar  con
normalidade  e  dentro  dos  prazos  legais  salvo  excepcións.  A  sinatura  do  novo
contrato  de  subministración  de  enerxía  eléctrica  as  instalacións  municipais  do
Concello de Lugo permitiu acadar un lixeiro mellor control das facturas, así como
unha lixeira melloría na xestión do procedemento de conformidade e tramitación
das mesmas.
Tal e como se ven informando de forma reiterada desde o exercicio 2016, dos datos
que constan na Contabilidade Municipal pódese apreciar que desde que as facturas
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son aprobadas polo órgano municipal competente e se realiza a toma de razón na
contabilidade  municipal  (fase «P» contable)  ata  que a Tesourería  realiza  o seu
pagamento transcorren escasos días, o que pon de manifesto que NON EXISTE
un problema de liquidez nin imposibilidade financeira ningunha para poder
afrontar os pagamentos municipais. De feito, desde o cambio no cálculo do
PMP pola entrada en vigor do Real Decreto 1040/2017, de 22 de decembro,
que pasa a medir os días que transcorren desde a aprobación das facturas ata
o seu pago efectivo, o PMP do Concello de Lugo atópase por debaixo dos 30
días legalmente establecidos. Igualmente, os reducidos períodos medios de
pago do Concello coadxuvaron á mellora dos datos de morosidade, xa que
apenas suman días aos de tramitación das facturas. 
Así pois, os incumprimentos que se teñen producido en materia da normativa
de morosidade están a  reflectir  unha deficiente  e  lenta  xestión  interna na
tramitación  administrativa  das  facturas  pero  en  ningún  caso  un problema
financeiro ou de liquidez para atender en prazo os pagamentos.
SEXTO. Tal e como xa se dixo en informes anteriores, o calendario fiscal fixado por
esta  Tesourería  Municipal  desde  o  ano  2012  reparte  ao  longo  do  exercicio
económico tódolos padróns fiscais máis importantes en cuantía para garantir que
durante todo o ano se produzan ingresos e evitar  desequilibrios  de líquidez na
tesourería, ademáis de repartir no tempo a carga tributaria para o contribuínte.
Finalmente,  o  Calendario  e  Orzamento  de  Tesourería  realizado  para  a
subministración de datos na Oficina Virtual para a Coordinación Financeira coas
Entidades Locais no primeiro trimestre de 2021 segue estimando que se garantiza a
cobertura financeira e de liquidez das obrigas que se puideran aprobar e que se
atopan pendentes.
Reitérase  por  tanto  a  necesidade  de  tramitar  nos  prazos  establecidos  na
normativa de morosidade as facturas que están pendentes así como as que
entren por rexistro de entrada para evitar incumprimentos e, sobre todo, o
abono  de  xuros  de  demora  aos  contratistas,  o  que  xera  un  prexuízo
económico a esta entidade”.

De todo o cal a Excma. Corporación Municipal quedou informada para os
oportunos efectos.

PERSOAL

22/91  DACIÓN  DE  CONTA  DOS  DECRETOS  DA  ALCALDÍA  NÚMEROS
2554/2021  E  2900/2021,  DE  LEVANTAMENTO  DE  REPARO  POLO
ABOAMENTO  DOS  SERVIZOS  EXTRAORDINARIOS  DA  POLICÍA  LOCAL
DURANTE O MES DE XANEIRO DE 2021, E 2971/2021, DE LEVANTAMENTO
DE REPARO POLO ABOAMENTO DOS SERVIZOS EXTRAORDINARIOS DO
PERSOAL DO POLIDEPORTIVO MUNICIPAL “O POMBAL” DURANTE O MES
DE MARZO DE 2021.

Visto o informe proposta do Xefe do Servizo de Persoal, conformado pola Tenenta
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de Alcaldesa Delegada da Área de Gobernanza: Economía e Recursos Humanos,
do 30-4-2021, do seguinte teor literal:

“-  Número 2554/2021,  de  seis  de  abril,  relativo ao  levantamento  de
reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo
Interventor  Municipal  de  ref.  2021/401  (24-03-2021),  no expediente  de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios  levados
a cabo por persoal funcionario da Policía Local no mes de xaneiro de dous mil
vinte e un, por non constar a preceptiva autorización para a realización dos
servizos extraordinarios.

- Número 2900/2021, de quince de abril, relativo ao  levantamento de
reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo
Interventor  Municipal  de  ref.  2021/401  (24-03-2021),  no expediente  de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios  levados
a cabo por persoal funcionario da Policía Local no mes de xaneiro de dous mil
vinte e un, por non constar a preceptiva autorización para a realización dos
servizos  extraordinarios e  rectificando o  Decreto  nº  2554/2021,  de  seis  de
abril,  por  erro  en  horas  abonadas  a  don  Jesús  Piñeiro  Santos  cando
correspondían a don José Luis Piñeiro Santos e vistas as observacións de
Intervención do teor literal seguinte “vista a rectificación adxunta, o presente
expediente non precisa a emisión dun novo informe de fiscalización por parte
desta Intervención, manténdose o informe obrante no expediente”.

-Número 2971/2021, de dezaseis de abril, relativo ao  levantamento de
reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo
Interventor  Municipal  de  ref.  2021/500  (12-04-2021),  no expediente  de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios  levados
a cabo por persoal do Polideportivo Municipal O Pombal no mes de marzo de
dous  mil  vinte  e  un,  por  non  constar  a  preceptiva  autorización  para  a
realización dos servizos extraordinarios.

Examinado  o  expediente  de  referencia  neste  obran,  entre  outros,  os
seguintes:

ANTECEDENTES
Polos Decretos da Excma. Sra. Alcaldesa Presidenta do Excmo. Concello de

Lugo número 2554/2021 do seis de abril de dous mil vinte e un;  2900/2021 do
quince de abril de dous mil vinte e un e 2971/2021 do dezaseis de abril de dous mil
vinte  e  un,  formulase  o  levantamento  de  reparo/discrepancia  formulada  pola
Intervención Municipal, en relación cos expedientes de aprobación e pagamentos
de gratificacións por servizos extraordinarios realizados polo persoal sinalado nos
parágrafos anteriores nos meses de xaneiro e marzo de dous mil vinte e un.

CONSIDERACIÓNS XURÍDICAS
O  levantamento  de  reparo  por  parte  da  Alcaldía  é  unha  cuestión  que

aparece regulada nos artigos 215 e seguintes do Real  decreto 2/2005 de 5 de
marzo, polo que se aproba o texto refundido da Lei de facendas locais,  na súa
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redacción formulada pola Lei 27/2013, do 27 de decembro de Racionalización e
sostibilidade da  Administración local, nos seguintes termos:

 “Artículo 215. Reparos.

Si  en  el  ejercicio  de  la  función  interventora  el  órgano  interventor  se
manifestara en desacuerdo con el fondo o con la forma de los actos, documentos o
expedientes  examinados,  deberá  formular  sus  reparos  por  escrito  antes  de  la
adopción del acuerdo o resolución.

Artículo 216. Efectos de los reparos.

1. Cuando la disconformidad se refiera al reconocimiento o liquidación de
derechos  a  favor  de  las  entidades  locales  o  sus  organismos  autónomos,  la
oposición se formalizará en nota de reparo que, en ningún caso, suspenderá la
tramitación del expediente.

2.  Si  el  reparo  afecta  a  la  disposición  de  gastos,  reconocimiento  de
obligaciones u ordenación de pagos, se suspenderá la tramitación del expediente
hasta que aquél sea solventado en los siguientes casos:

a)  Cuando  se base en la  insuficiencia  de crédito  o  el  propuesto  no sea
adecuado.

b) Cuando no hubieran sido fiscalizados los actos que dieron origen a las
órdenes de pago.

c)  En  los  casos  de  omisión  en  el  expediente  de  requisitos  o  trámites
esenciales.

d)  Cuando  el  reparo  derive  de  comprobaciones  materiales  de  obras,
suministros, adquisiciones y servicios.

Artículo 217. Discrepancias.

1. Cuando el órgano a que afecte el reparo no esté de acuerdo con este,
corresponderá al presidente de la entidad local resolver la discrepancia, siendo su
resolución ejecutiva. Esta facultad no será delegable en ningún caso.

2. No obstante lo dispuesto en el apartado anterior, corresponderá al Pleno
la resolución de las discrepancias cuando los reparos:

a) Se basen en insuficiencia o inadecuación de crédito.

b)  Se  refieran  a  obligaciones  o  gastos  cuya  aprobación  sea  de  su
competencia.

Artículo 218. Informes sobre resolución de discrepancias.

1.- El órgano interventor elevará informe al Pleno de todas las resoluciones
adoptadas  por  el  Presidente  de  la  Entidad  Local  contrarias  a  los  reparos
efectuados,  así  como  un  resumen  de  las  principales  anomalías  detectadas  en
materia de ingresos. Dicho informe atenderá únicamente a aspectos y cometidos
propios del ejercicio de la función fiscalizadora, sin incluir cuestiones de oportunidad
o conveniencia de las actuaciones que fiscalice.
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Lo  contenido  en  este  apartado  constituirá  un  punto  independiente  en  el
orden del día de la correspondiente sesión plenaria.

El  Presidente  de  la  Corporación  podrá  presentar  en  el  Pleno  informe
justificativo de su actuación.

2.- Sin perjuicio de lo anterior, cuando existan discrepancias, el Presidente
de la Entidad Local podrá elevar su resolución al órgano de control competente por
razón de la materia de la Administración que tenga atribuida la tutela financiera.

3.- El órgano interventor remitirá anualmente al Tribunal de Cuentas todas
las resoluciones y acuerdos adoptados por el Presidente de la Entidad Local y por
el  Pleno  de  la  Corporación  contrarios  a  los  reparos  formulados,  así  como  un
resumen de  las  principales  anomalías  detectadas en materia  de  ingresos.  A  la
citada documentación deberá acompañar,  en su caso,  los informes justificativos
presentados por la Corporación local”.

Convén  sinalar,  ademais,  que tanto o  levantamento  de reparo  efectuado
pola Excma. Sra.  Alcaldesa a través do Decreto da Alcaldía número 2554/2021 do
seis de abril de dous mil vinte e un; 2900/2021 de quince de abril de dous mil vinte
e un e 2971/2021 de dezaseis de abril de dous mil vinte e un, ten a súa xustificación
legal  na reiterada doutrina xurisprudencial dictada polo Tribunal Supremo e polos
Tribunais Superiores de Xustiza relativa á interdicción do enriquecemento inxusto
(Sentenzas  do  Tribunal  Supremo  de  11/05/89,  13/07/84,  20/10/87,  11/02/91,
19/11/92,  etc,  e  Sentenza  do  Tribunal  Superior  de  Xustiza  de  Cantabria  de
20/07/2000), máxime tendo en conta que no referido expediente consta plenamente
acreditado que os precitados servizos extraordinarios foron realizados no seu día 
polo persoal deste Concello polo que lle corresponde á  Administración municipal
proceder o seu pagamento.

Resulta  especialmente  significativa,  neste  senso, a  reiterada  doutrina
xurisprudencial  ditada polo Tribunal Supremo en canto contempla a doutrina do
enriquecemento inxustificado tanto como aplicación dun principio xeral propiamente
dito,  como aplicación dunha institución xurídica autónoma, como así o recoñece
expresamente a Sentenza do Tribunal Supremo  nº 82/2016, de 19 de febreiro ( RJ
2016/710), en canto sinala literalmente, entre outros extremos, no seu Fundamento
de de Dereito Segundo, que:

“SEGUNDO.-  1.  La  parte  demandada,  al  amparo  del  ordinal  tercero  del
artículo 477. 2       LEC      (RCL 2000, 34, 962 y RCL 2001, 1892)   , interpone recurso de
casación que articula en dos motivos, habiendo sido inadmitido el primero de ellos. 

En el  motivo segundo,  que ha resultado admitido,  denuncia  la aplicación
indebida  de  la  doctrina  del  enriquecimiento  injustificado,  particularmente  de  su
carácter subsidiario; con cita de la  STS de 7 de diciembre de 2011      (RJ 2012, 31)    .

2.  En  el  presente  caso,  por  la  fundamentación  que  a  continuación  se
expone, el motivo planteado debe ser desestimado.
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3. Con carácter general la doctrina jurisprudencial de esta Sala contempla la
doctrina  del  enriquecimiento  injustificado  tanto  como  aplicación  de  un  principio
general, propiamente dicho, como aplicación de una institución jurídica autónoma.
En este sentido, la  STS de 13 de enero de 2015 (núm. 768/2015      (RJ 2015, 267)   ),
entre otros extremos, declara: 

«[...]  En  realidad;  como  hemos  recordado  en  otras  ocasiones,  el
enriquecimiento injusto «tiene en nuestro ordenamiento no sólo la significación de
un principio de Derecho aplicable como fuente de carácter subsidiario,  sino muy
acusadamente  la  de  una  institución  jurídica  recogida  en  numerosos  preceptos
legales aunque de forma inconexa» ( Sentencia de 1 de diciembre de 1980      (RJ  
1980, 4732) , con cita de la anterior de 12 de enero de 1943). 

Como principio  general  del  derecho,  cuya formulación  sería «nadie  debe
enriquecerse  injustamente  o  sin  causa  a  costa  de  otro»,  se  aplica  de  forma
subsidiaria,  en  defecto  de  ley  y  de  costumbre,  y  también  informa  el  Derecho
patrimonial,  para  evitar  que  puedan  producirse  enriquecimientos  injustos,  y
contribuye a su interpretación en tal  sentido. Como institución jurídica autónoma
(enriquecimiento sin causa), y sin perjuicio de las eventuales previsiones legales, su
aplicación descansa sobre la concurrencia de un elemento económico (la ganancia
de uno, correlativa al empobrecimiento de otro, mediando un nexo de causalidad
entre ambas), y una condición jurídica (la ausencia de causa justificativa)».

Por conseguinte, vistos os antecedentes anteriormente expostos, procede
darlle  conta  ó  Pleno  do  Concello  de  Lugo  dos  Decretos  da  Alcaldía  números
2554/2021 do seis de abril de dous mil vinte e un; 2900/2021 do quince de abril de
dous mil vinte e un e 2971/2021 de dezaseis de abril de dous mil vinte e un, relativo
ao  levantamento de reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo aos
informes  emitidos  polo  Interventor  Municipal  de  ref.  2021/401  (24-03-2021)  e
2021/500  (12-04-2021) nos  expedientes  de  solicitude  de  aboamento  pola
realización  de  servizos  extraordinarios  que  non  contaban  coa  preceptiva
autorización para realizalos, a funcionarios da  Policía Local correspondente ao mes
de marzo de dous mil vinte e un a persoal do Polideportivo Municipal O Pombal
correspondentes ao mes de marzo de dous mil vinte e un.

Con  base  no  anteriormente  exposto  proponse,  de  conformidade  co
establecido no artigo 217.2 do Real decreto legislativo 2/2004, do  5 de marzo polo
que se aproba o texto refundido da Lei de facendas locales,  que polo Concello
Pleno de Lugo  se adopten  os seguintes acordos:

Primeiro.-  Dar conta ó Pleno do Concello de Lugo do Decreto da Alcaldía
número 2554/2021 do seis de abril de dous mil vinte e un e 2900/2021 do quince de
abril, relativo ao  levantamento de reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de
Lugo ao informe emitido polo Interventor Municipal  de ref. 2021/401 (24-03-2021)
no expediente  de  solicitude  de  aboamento  pola  realización  de  servizos
extraordinarios  que  non  contaban  coa  preceptiva  autorización  para  a  súa
realización, a funcionarios da Policía Local correspondentes ao mes de xaneiro de
dous mil vinte e un e Decreto da Alcaldía número 2971/2021 do dezaseis de abril
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de dous mil vinte e un, relativo ó levantamento de reparo efectuado pola Excma.
Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo Interventor Municipal  de ref. 2021/500
(12-04-2021)  no expediente  de solicitude  de abono pola  realización de servizos
extraordinarios   que  non  contaban  coa  preceptiva  autorización  para  a  súa
realización,  a  persoal  do  Polideportivo  Municipal  O Pombal  correspondentes  ao
mes de marzo de dous mil vinte e un. 

Segundo.-  Dar traslado do acordo plenario que se adopte ao Servizo de
Intervención Municipal co  fin de que lle remita anualmente ao Tribunal de Contas 
todas as resolucións e acordos adoptados pola Alcaldesa e polo Pleno contrarios
aos reparos formulados, e isto de conformidade co previsto no artigo 218.3 do Real
Decreto 2/2005, do 5 de marzo, polo que se aproba o texto refundido da Lei de
Facendas Locais.”

De todo o cal o Excmo. Concello Pleno quedou informado para os oportunos
efectos.

ROGOS E PREGUNTAS

Non se formulan.

E non habendo máis asuntos de que tratar, a Excma. Sra. Alcaldesa dá
por rematada a sesión, sendo as doce horas e corenta e catro minutos do
expresado día vinte e sete de maio de dous mil vinte e un, estendéndose esta
acta  que,  de  acordo  co  establecido  no  artigo  110.2  do  Regulamento  de
organización,  funcionamento  e  réxime  xurídico  das  entidades  locais,
aprobado  polo  Real  decreto  2568/1986,  do  28  de  novembro,  unha  vez
aprobada  polo  Excmo.  Concello  Pleno,  transcribirase  ó  Libro  de  Actas,
autorizándoa coas  sinaturas  da  Excma.  Sra.  Alcaldesa,  dona Lara  Méndez
López, e do Secretario. De todo o cal, eu, don Rafael José del Barrio Berbel,
Secretario Xeral do Pleno, dou fe.
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